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Skratky 
 

CI – Centrum I 

CII - Centrum II 

CNO – Centrum neziskových organizácií 

ZUŠ – Základná umelecká škola 

ZŠ s MŠ – Základná škola s materskou školou 

DTI – Dubnický technologický inštitút 

TM- turistický oddiel mládeže 

ZO – základná organizácia 

AK – atletický klub 

st. – starší 

FS – folklórny súbor 

MSR – majstrovstvá Slovenskej republiky 

MS – majstrovstvá sveta 

ME – majstrovstvá Európy 
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Ďakujem všetkým, ktorí mi s tvorbou kroniky akýmkoľvek spôsobom pomohli. Špeciálne 

poďakovanie patrí mojim dvom kolegyniam – hovorkyni mesta Veronike Valuchovej a referentke 

pre styk s verejnosťou Márii Badačovej. Početnosť a kvalita ich výstupov mi tvorbu kroniky 

výrazne uľahčili, pretože potrebné informácie som mohol často čerpať z ich textov. Rovnako 

vytvorili veľmi dobrý fotografický archív, v ktorom som si mohol dohľadať fotografie z mnohých 

udalostí. Ak pri snímkach nie je uvedený zdroj, sú ich autorkami práve spomínané kolegyne, alebo 

ide o moje fotografie.   

 

Rok 2020 bol veľmi zvláštny, ľudia nielen na Slovensku, ale prakticky na celom svete sa stretli 

s celkom novou situáciou, ktorá im aspoň na niekoľko mesiacov zmenila životy. Aj v našom 

meste sa zatvorili školy, reštaurácie, všetky obchody a služby, ulice sa vyľudnili. Ľudia začali 

nosiť rúška, pod ktorými okrem dýchacích ciest schovávali aj strach z neznámeho. Duchom tohto 

obdobia je ovplyvnená aj kronika, ktorú práve čítate.  
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Samospráva 
 

Novoročný príhovor primátora             1.1.2020 

 

Milí priatelia, vážení Dubničania, 

 

príchod nového roka býva spájaný s novými začiatkami, ambicióznymi predsavzatiami a plánmi 

do ďalšieho obdobia. Rád by som Vám preto poprial, aby sa Vám darilo vo všetkom, na čo 

siahnete. Prajem Vám úspešné začiatky, ale rovnako aj vydarené pokračovanie v tom, v čom sa 

Vám darí a s čím ste spokojní. Predpokladom pre šťastný a úspešný rok je najmä pevné zdravie, 

psychická pohoda a podpora blízkych, preto Vám prajem, aby ste mali týchto komodít naozaj 

dostatok. 

Pre pocit pohody a spokojnosti je nesmierne dôležitý aj komfort a bezpečie nášho 

domova. Spoločným domovom nás všetkých je mesto Dubnica nad Váhom. Mesto, v ktorom 

žijeme, pracujeme, v ktorom sa raz ponáhľame za každodennými starosťami, inokedy máme zasa 

dni naplnené rodinnými radosťami. Preto mám jedno prianie odložené aj pre naše mesto. Želám 

mu, aby ho obyvatelia mali radi, aby sa doň radi vracali, boli naň pyšní, hrdí a prirodzene 

prispievali k jeho zveľaďovaniu. Jednoducho, aby sa v ňom obyvateľom žilo bezpečne, pohodlne 

a s radosťou. 

A to je našou úlohou ako vedenia mesta na nadchádzajúce obdobie. V našom pracovnom 

kalendári na rok 2020 je naplánovaná približne päťdesiatka investičných akcií. Takých,  ktoré 

pomôžu nášmu mestu získať modernejší a estetickejší ráz, rozšíriť možnosti trávenia voľného 

času, kultúrneho vyžitia či športovania. Preto verím, že v roku 2020 všetci Dubničania pocítime, 

že naše mesto napreduje. Aj v našej ďalšej práci sme si dali záväzok, že mesto Dubnica 

nad Váhom budeme viesť zodpovedne a transparentne, hospodáriť uvážene a efektívne tak, aby 

keď sa opäť o rok obzrieme za našou prácou, budeme môcť pred obyvateľov mesta spokojne 

predstúpiť a vystaviť odpočet toho, čo sa v Dubnici nad Váhom po roku zlepšilo a zmenilo. 

Musím však skonštatovať, že v roku 2020 nepôjde len o rozvojové investičné akcie, ale aj o také, 

ktoré budú zamerané na eliminovanie modernizačného dlhu. Ten je v našom meste taký viditeľný 

v každodennom živote, že sme si na rok 2020 ako prioritu museli stanoviť jednu z tých 

základných oblastí, ktorou je dopravná infraštruktúra. Radi by sme dali do poriadku chodníky 

a cestné komunikácie, do ktorých opráv investujeme viac ako 900-tisíc eur. Ďalšie prostriedky 

použijeme na vybudovanie cyklotrasy, ktorá spojí sídlisko Za traťou so sídliskom Pod hájom 

a Dubničania ju budú môcť využívať pri dochádzaní do školy či za prácou. 

Hoci nám v mestskom rozpočte v súvislosti s prijatými legislatívnymi zmenami z roku 2019 bude 

chýbať približne pol milióna eur, nechceli sme tým zaťažiť peňaženky Dubničanov. Nezvyšujeme 

dane za nehnuteľnosti, ani dane za psa. Poplatky sme upravili len tam, kde nás k tomu nútili 

legislatívne zmeny. Aby sme sa vyhli každoročnému nárastu poplatkov za vývoz komunálneho 

odpadu alebo aby sme ho aspoň eliminovali, našou prioritou bude v roku 2020 aj odpadové 

hospodárstvo, zefektívnenie jeho fungovania a vybudovanie polopodzemných kontajnerov. 

Obyvateľov mesta určite poteší aj plánované vytvorenie klientskeho centra v priestoroch 

mestského úradu, ktoré urýchli a sprehľadní vybavovanie štandardnej agendy. S radosťou môžem 

skonštatovať, že v roku 2020 sa Dubničania dočkajú aj obnovy kultúrneho domu, rekonštrukcie 

atletického oválu či zavedeniu systému zdieľaných bicyklov. Vlastné zdroje budeme musieť 

investovať tam, kde inú možnosť nemáme – do obnovy Námestia Matice slovenskej, ktorú 

považujeme za kľúčovú. 

Nový rok začíname ako mesto Dubnica nad Váhom s čistým štítom. Po naozaj náročnom roku 

2019 máme takpovediac uprataný pracovný stôl. Spoločnými silami sme vyriešili viacero 

problémov, ktoré Dubničanov trápili dlhé roky, až desaťročia, či už ide o zatápaný podchod alebo 

problematický chov na sídlisku za traťou. Dúfam, že nás všetkých čakajú už len milé prekvapenia 

a pozitívne zmeny. 
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Rád by som na záver poďakoval všetkým Dubničanom, ktorým nie je ľahostajný život v našom 

meste a ktorí sa v uplynulom roku akoukoľvek formou angažovali vo veciach verejných. Zároveň 

si dovolím vysloviť nádej, že počet aktívnych obyvateľov bude v ďalšom roku narastať a my 

napokon vytvoríme komunitu priateľov mesta. Veľmi radi budeme aj v roku 2020 načúvať 

nápadom zo strany verejnosti na zveľadenie Dubnice nad Váhom, na jej oživenie či spestrenie 

života v nej. Verím, že sa dokážeme spoločne tešiť z vydarených projektov, ktoré budú v našom 

meste postupne pribúdať. 

Rok 2020 bude výnimočný nielen svojou priestupnosťou, ale aj tým, že bude rokom volebným. 

Aj týmto spôsobom preto apelujem na Dubničanov, aby pristúpili k volebným urnám 

a zodpovedne rozhodli o budúcnosti spoločensko-politickej situácie u nás. 

Ešte raz by som sa chcel všetkým obyvateľom mesta Dubnica nad Váhom poďakovať za podporu 

a prejavenú dôveru a popriať Vám, aby sa rok 2020 zaradil k Vašim najkrajším. Aby sme si boli 

ako spoluobčania bližší, tolerantní k sebe navzájom a plní priateľstva a ľudskosti. 

Prajem Vám šťastný, radosťou naplnený a úspešný nový rok 2020! 

 

Peter Wolf 

 

 

Stredisko triedeného zberu zmení sídlo                                              zap. 25.1.2020 

 

Súčasťou Strediska triedeného zberu, ktoré sa nachádza na Sládkovičovej ulici, bol do 

jesene 2018 aj zberný dvor. Na základe nesúhlasu s jeho umiestnením, ktorý vyjadrili 

obyvatelia rodinnej zástavby v jeho blízkosti, mesto v septembri 2018 vysunulo prevádzku 

zberného dvora na Nádražnú ulicu. 

 

Obyvatelia okolitých rodinných domov sa pre hluk i zápach, ktoré Stredisko triedeného zberu 

(STZ) dlhodobo sprevádzajú, dožadujú premiestnenia celej prevádzky. Mesto preto v snahe 

vyhovieť obyvateľom predmetnej lokality v súčasnosti vykonáva potrebné opatrenia, ktoré 

smerujú k jej budúcemu presťahovaniu. „Účastníkmi konania o súhlas na prevádzkovanie 

Strediska triedeného zberu sú aj obyvatelia okolitých rodinných domov, ktorí majú právo vyjadriť 

svoj názor. Umiestnenie strediska v tejto lokalite im spôsobuje niekoľkoročné komplikácie. Sme 

radi, že na základe dohody poskytli mestu súhlas na prevádzku strediska ešte na jeden rok. 

Obyvateľov ubezpečujeme, že mesto podniká všetky kroky, aby  mohlo stredisko čo najskôr 

presťahovať,“ priblížil viceprimátor Tomáš Truchlý, ktorý je zároveň konateľom spoločnosti 

TSM Dubnica nad Váhom. 

Prvým a najzásadnejším krokom je odkúpenie vhodného pozemku, ktoré Mestské zastupiteľstvo 

v Dubnici nad Váhom schválilo  na zasadnutí 12. decembra 2019. Nehnuteľný pozemok a objekty 

nachádzajúce sa na Nádražnej ulici, kde by malo nové Stredisko triedeného zberu stáť, mesto 

odkúpilo za takmer 321-tisíc eur.  

 

Zdroj: Dubnické noviny 1/2020 
 
 

Narodilo sa viac detí, klesol počet úmrtí      zap. 31.1.2020 

 

Podľa dostupných údajov má naše mesto k 1. januáru 23 136 obyvateľov. V uplynulom 

roku sa u nás narodilo 219 detí, čo je o 27 viac ako predvlani.  

 

Čo sa týka pohlaví, ide konkrétne o 110 dievčat a 109 chlapcov. Najpoužívanejším dievčenskými 

menami boli Laura, Eliška, Ema a Kristína, u chlapcov zase Tomáš, Matias, Richard a Jakub. 
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Manželstvo uzatvorilo 97 párov, čo je medziročný nárast o 21 dvojíc. Pozitívne sa vyvíjajú aj 

štatistiky občanov, ktorí sa sťahujú do iných miest či štátov. Kým v roku 2018 ich bolo 538, v 

roku 2019 mesto evidovalo o 57 prípadov menej. Klesajúcu tendenciu však samospráva 

zaznamenala aj v prípade prisťahovaných občanov, ktorých bolo v uplynulom roku 213, teda 

o 18 menej ako v roku 2018. 

Zostupný je aj stav úmrtí, ktorý mestský úrad vlani registroval. V roku 2019 nás opustilo 

189 obyvateľov, z toho 94 žien a 95 mužov, čo je o 34 úmrtí menej v porovnaní s rokom 2018. 
 

 

Mesto hľadá nových členov komisií z radov verejnosti     zap. 7.1.2020 

 

Mestské zastupiteľstvo na svojom rokovaní 12. decembra 2019 odvolalo z dôvodu 

pracovnej zaneprázdnenosti, resp. z dôvodu vzdania sa funkcie členov troch pracovných 

komisií, pôsobiacich pri Mestskom zastupiteľstve v Dubnici nad Váhom. Nových členov 

chce hľadať medzi občanmi.  

 

Konkrétne ide o komisiu školstva, sociálnu a bytovú komisiu a komisiu životného prostredia. Do 

predmetných komisií teraz mesto hľadá nových členov. V súvislosti s doplnením členov 

do komisie školstva, komisie sociálnej a bytovej a komisie životného prostredia mestské 

zastupiteľstvo vyzvalo odbornú verejnosť, aby prejavila svoj záujem o členstvo v predmetných 

komisiách. Záujemcovia sa mohli hlásiť do 31. januára. Tento krok je snahou zapojiť do 

rozhodovania o mestských záležitostiach aj verejnosť.  

 

  

Pracovníci technických služieb čistia verejné priestranstvá                    zap. 19.1.2020 

 

Zamestnanci TSM mesta Dubnica nad Váhom 

zbavujú od polovice januára verejné plochy 

odpadkov. Zdrojmi takéhoto znečisteniu sú buď 

nezodpovední občania, alebo nedostatočne 

uzatvorené smetné nádoby.  

 

Spomínané práce budú prebiehať približne šesť 

týždňov. Mestský mobiliár sa pritom v októbri 

minulého roka rozšíril o 36 smetných nádob 

na separovaný odpad, ktoré boli umiestnené 

predovšetkým v lokalitách, kde sa zdržiava veľké 

množstvo ľudí. Aj napriek tomu v týchto dňoch 

pracovníci Technických služieb mesta denne 

vyzbierajú niekoľko desiatok vriec odpadu. Ich 

najčastejším obsahom bývajú plastové obaly či 

cigaretové ohorky. „Cigaretové ohorky bývajú 

najväčším znečisťovateľom verejných priestranstiev 

vôbec. Nerobme si z trávy či detských ihrísk 

popolníky. V meste sú rozmiestnené špeciálne smetné 

nádoby aj na cigaretové ohorky, preto je po uhasení 

cigarety potrebné ju do tohto koša aj vhodiť, “ komentuje vedúca referátu životného prostredia 

Janka Beniaková. 
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Mesto zrušilo daň za skleníky do 25 metrov štvorcových    zap. 22.1.2020 

 

Ak si chcú obyvatelia mesta Dubnica nad Váhom napríklad dopestovať vlastné plodiny, 

mesto tento ekologický zámer v roku 2020 podporí zrušením dane za skleníky 

nepresahujúce 25 m2.  

 

Tento krok dohodlo zastupiteľstvo ešte na decembrovom rokovaní, pričom nárok na odpustenie 

dane si treba uplatniť do 31. januára.  

 

 

Novou hlavnou kontrolórkou Vladimíra Kňažeková             5.2.2020 

 

5. februára zasadalo mestské zastupiteľstvo výhradne kvôli voľbe hlavného kontrolóra. 

O túto pozíciu sa uchádzalo deväť kandidátov, vypočutia sa zúčastnili ôsmi z nich.  

 

Prevládali muži, ktorých bolo až šesť. Všetci mali možnosť prezentovať seba a svoje vízie. Pre 

vykreslenie pripájame skrátenú verziu oficiálneho komuniké od hovorkyne mesta Veroniky 

Rezákovej: Voľbu hlavného kontrolóra mesto Dubnica nad Váhom vyhlásilo 18. decembra 2019, 

pričom deň voľby bol stanovený na 5. februára 2020 počas rokovania zastupiteľstva. Uchádzači 

o túto pozíciu mohli svoje žiadosti predkladať do 21. januára 2020. Žiadosti na mestský úrad 

v tomto termíne predložilo celkovo deväť kandidátov na pozíciu hlavného kontrolóra. Všetci 

uchádzači dostali počas januárového rokovania zastupiteľstva priestor na  predstavenie 

a prezentáciu svojej vízie v dĺžke troch minút, 

následne odpovedali na otázky poslancov 

mestského zastupiteľstva. Na rokovanie 

zastupiteľstva v stredu 5. februára 2020 sa dostavilo 

osem z deviatich zaevidovaných kandidátov. 

Hlavný kontrolór mesta bol zvolený v druhom kole 

volieb, do ktorého postúpili dvaja kandidáti. 

S celkovým počtom 10 hlasov z počtu 

14 hlasujúcich poslancov bola do funkcie zvolená 

Vladimíra Kňažeková. „Funkcia hlavného 

kontrolóra je blízka môjmu doterajšiemu pôsobeniu, 

aj preto som sa rozhodla o ňu uchádzať. Dubnica 

nad Váhom je moje rodné mesto, takže som rada, 

že sa vrátim do domáceho prostredia,“ uviedla 

tesne po zvolení nová kontrolórka mesta, ktorá 

doteraz pôsobila v súkromnom sektore. Nová hlavná 

kontrolórka bude pracovať na plný úväzok. Termín 

nástupu kontrolórky vyplynie zo vzájomnej dohody. 

Vladimíra Kňažeková vo funkcii nahrádza Katarínu Minárikovú, ktorá sa po dlhodobej pracovnej 

neschopnosti funkcie vzdala v novembri 2019. 

 
 

Park pri soche na Námestí Matice slovenskej získal ocenenie   zap. 20.2.2020 
 

Do piateho ročníka súťaže Záhrada roka, Park roka a Detail roka sa zapojilo aj mesto 

Dubnica nad Váhom. Park pri soche Panny Márie nachádzajúci sa na Námestí Matice 

slovenskej do súťaže prihlásila spoločnosť, ktorá ho v roku 2018 revitalizovala.  
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Súťaž prebiehala v troch kategóriách, kde medzi sebou súperili najkrajšie záhrady, parky a detaily. 

V prípade revitalizácie parku pri soche Panny Márie na Námestí Matice slovenskej vyzdvihla 

odborná porota predovšetkým použitie moderných druhov trvaliek, ktoré korešpondujú so 

samotnou historickou sochou. 

Komplexná rekonštrukcia parku pri soche Panny Márie sa uskutočnila ešte v roku 2018. V rámci 

nej došlo k odstráneniu poškodených drevín, prebehla aj výmena stĺpov verejného osvetlenia či 

rekonštrukcia chodníkov. Vysadená bola desiatka drevín, takmer 200 kusov okrasných krov a viac 

ako 1700 trvaliek, ktoré dopĺňajú okrasné trávy a cibuľoviny. Súčasťou projektu bolo i osadenie 

nových lavičiek, smetných nádob, stojanov na bicykle a rovnako pribudol aj vodný prvok – malá 

skalná fontánka. 
 

 

Výsledky parlamentných volieb 2020             29.2.2020 

 
V poradí ôsme parlamentné voľby v histórii 

samostatnej Slovenskej republiky priniesli víťazstvo 

hnutia Obyčajní ľudia a nezávislé osobnosti, NOVA, 

Kresťanská únia, Zmena zdola a dosvedčili, že 

občania si priali zmenu. Ako však volili Dubničania? 

 

Volebná účasť na území SR dosiahla výšku 65,8 %, 

v našom meste prišlo k urnám 67,34 % občanov, čo je v 

prepočte 12865 ľudí. Ide o nárast oproti roku 2016, kedy 

sa rozhodlo splniť si svoju „občiansku povinnosť“ 

necelých 60 % obyvateľov.  

Potvrdilo sa, že Dubnica je baštou strany SMER-SD, 

ktorej dalo hlas 2955 občanov. Víťazné hnutie OĽANO 

s lídrom Igorom Matovičom zaostalo iba o 35 hlasov. 

Pomerne vysoký zisk dosiahla aj ĽSNS, ktorá sa v našom 

meste tiež teší nadštandardnej podpore. 

 

 

 

 

Krízový štáb riešil situáciu s novým vírusom             9.3.2020 

 

V pondelok 9. marca 2020 v dopoludňajších hodinách zasadal Krízový štáb mesta Dubnica 

nad Váhom. Predmetom rokovania bola prevencia a minimalizovanie šírenia nového 

koronavírusu na území Dubnice a vytvorenie súboru opatrení. V kronike uvádzam výstupy, 

ktoré z rokovania vyplynuli.  

 

Primátor mesta Dubnica nad Váhom Peter Wolf s účinnosťou od pondelka 9. marca 

2020 od 15.00 h až do odvolania nariaďuje: 

 

• zrušiť všetky akcie a podujatia s vyššou koncentráciou ľudí, ktoré organizuje mesto 

Dubnica nad Váhom alebo organizácie v jeho zriaďovateľskej pôsobnosti (školy, školské 

zariadenia, Dubnické múzeum, knižnica ...) 

• zabezpečiť dezinfekciu Mestského informačného centra a kontaktných pracovísk MsÚ 

Dubnica nad Váhom účinným dezinfekčným prostriedkom 



10 
 

• uzatvoriť Centrum neziskových organizácií, kluby pre seniorov a kultúrne stredisko 

v mestskej časti Prejta 

• prijať spoločnosti uni-POLIKLINIKA Dubnica nad Váhom, a. s., potrebné opatrenia 

v zdravotníckom zariadení v súvislosti so zamedzením šírenia koronavírusu 

• zrušiť výlety, lyžiarske výcviky, exkurzie a školy v prírode plánované mimo územia SR 

organizované školami a školskými zariadeniami v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta 

Dubnica nad Váhom 

• v školách a škôlkach zrušiť všetky podujatia s vyššou koncentráciou detí a ľudí. 

 

Primátor mesta Dubnica nad Váhom Peter Wolf s účinnosťou od pondelka 9. marca 

2020 od 15.00 h až do odvolania odporúča: 

 

• zvážiť športovým klubom a športovým zväzom organizujúcim športové podujatia 

na území mesta Dubnica nad Váhom, aby prehodnotili ich konanie, prípadne účasť 

divákov na týchto podujatiach 

• zvážiť organizátorom všetkých kultúrnych a spoločenských podujatí v meste Dubnica 

nad Váhom, aby prehodnotili ich konanie 

• verejnosti nezúčastňovať sa zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Dubnici nad Váhom 

a jeho zasadnutie si pozrieť zo zhotoveného záznamu 

• riaditeľom škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Dubnica nad Váhom sledovať 

zdravotný stav detí a pri podozrení na ochorenie postupovať podľa odporúčania 

príslušných orgánov a zabezpečiť dostatočné množstvo umývacích a dezinfekčných 

prostriedkov a ich efektívne používanie 

• zamestnávateľom konzultovať so svojím zamestnancom, ktorý navštívil destinácie 

s potvrdeným výskytom koronavírusu, možnosť zostať v domácej karanténe minimálne 

v lehote trvania inkubačnej doby 

• verejnosti obmedziť návštevy miest s vyššou koncentráciou ľudí, najmä kiná, divadlá, 

kostoly, nákupné centrá atď. 

• riadiť sa mimoriadnym návštevným poriadkom Dubnického múzea so sídlom 

v Dubnickom kaštieli 

• verejnosti sledovať odporúčania a nariadenia príslušných orgánov, najmä RÚVZ so 

sídlom v Trenčíne, ÚVZ SR.  

 

Už do tohto dňa boli prijaté ďalšie opatrenia, medzi nimi napríklad zákaz návštev v domovoch 

sociálnych služieb, zvýšenie dezinfekcie v škôlkach, školách či školských zariadeniach, a tiež na 

hospodárskom úseku. Rovnako sa má dbať na zvýšenú dezinfekciu a doplnenie technických 

prostriedkov na dezinfekciu v budovách vo vlastníctve mesta.  

 

 

Prvý Dubničan nakazený koronavírusom            16.3.2020 

 

16. marca bola v poobedňajších hodinách potvrdená správa o prvom prípade výskytu 

nového koronavírusu v našom meste.  

 

Podľa informácií šlo o muža stredného veku, ktorý býval na sídlisku Pod hájom a vrátil sa 

z Nemecka. Hovorkyňa mesta Veronika Rezáková uviedla, že muž sa nachádza v domácej 

karanténe. Priebeh ochorenia je u neho ľahký.  

 

 

 

http://www.ruvztn.sk/koronavirus.htm
http://www.ruvztn.sk/koronavirus.htm
http://www.uvzsr.sk/
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Adrián Gazdík skončil vo funkcii viceprimátora             31.3.2020 
 

Oficiálnym dôvodom, prečo už nie je vo funkcii, je šetrenie financií. 

Viceprimátor skončil vo funkcii k 31. marcu 2020.  

 

Udialo sa tak po vzájomnej dohode oboch strán. Gazdík však ostáva 

naďalej vo funkcii poslanca mestského zastupiteľstva a predsedu 

komisie športu a mládeže.  

Z dôvodu šetrenia verejných financií a v reakcii na vzniknutú 

epidemickú situáciu bude mať mesto už iba jedného viceprimátora, a to 

Tomáša Truchlého.  

 

 

Dubnickí väzni boli vo voľbách najaktívnejší       zap. 1.3.2020 

 

Z osemnástich slovenských väzníc zaregistrovali v parlamentných voľbách najvyššiu 

volebnú účasť v Ústave na výkon trestu odňatia slobody Dubnica nad Váhom, kde využilo 

svoje právo voliť 106 zo 652 odsúdených. 

 

Percentuálne to bolo 16,26 %, naopak, najnižšiu volebnú účasť zaznamenali v ústave Nitra – 

Chrenová a v ústave Levoča, a to zhodne 1,82 %. V deň volieb sa v ústavoch nachádzalo spolu 

1631 obvinených a 9050 odsúdených osôb, právo voliť malo 1535 obvinených a 8896 

odsúdených. Voliť nemohli mladiství ani cudzinci.  

 

 

Úroveň separácie v meste poklesla, produkujeme menej odpadu         zap. 9.3.2020 

 
Web mesta priniesol kvantitatívne informácie o odpadovom hospodárstve v meste za rok 

2019.  

 

Článok ponúkol niekoľko zaujímavých faktov a údajov. Úroveň vytriedenia v našom meste bola 

v lanskom roku 52,34 %, pričom ide o medziročný pokles o 6,5 %. Ak chceme hľadať pozitíva, 

určite medzi ne patrí aj údaj o vyprodukovanom odpade za rok 2019. Jeho množstvo totiž 

medziročne kleslo o viac ako 2000 ton.  

V rámci triedenia komunálnych odpadov v meste sa Dubničania oproti roku 2018 zlepšili len 

v miere separácie kompozitov či jedlých olejov a tukov. Pri ostatných komoditách zaznamenala 

samospráva v úrovni separácie mierny pokles. Tento trend nie je práve vítaný vzhľadom na fakt, 

že práve miera separácie sa bude v nasledujúcich rokoch podpisovať pod výšku poplatku za 

komunálny odpad.  

 

 

Občania tvorili viac odpadu, mesto reagovalo       zap. 6.4.2020 

 

Mesto Dubnica nad Váhom apelovalo na ľudí, aby počas koronakrízy boli ešte 

ohľaduplnejší k pracovníkom technických služieb, no najmä, aby sa snažili znížiť objem 

produkovaného odpadu. 

 

„Práve teraz máme byť k pracovníkom zberových spoločností ešte viac ohľaduplní a trpezliví, 

keďže robia naozaj významnú činnosť a ani oni nie sú imúnni voči nákaze. Prosím, neukladajte 

odpad vedľa kontajnerov, nevystavíte ich tak ďalšej manipulácii s odpadom a znížite riziko ich 
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prípadnej nákazy,“ vyzýva mesto na stránke dubnica.eu. Zároveň prosia ľudí, ktorí si krátia čas 

doma veľkým upratovaním, aby to odložili na neskôr a koše zbytočne neprepĺňali. „Snažte sa 

tvoriť čo najmenej odpadu. Nakupujte len naozaj nevyhnutné veci, aby ste čo najviac predchádzali 

vzniku odpadu,“ vyzýva ďalej web mesta.  

Dubničania, tak ako aj obyvatelia iných miest, vo veľkom počte prepadli panike, pretože prognózy 

vývoja ochorenia na Slovensku boli skutočne zlé. Zásobili sa teda veľkým množstvom potravín, 

z ktorých isté percento skončí nevyhnutne v smetných nádobách. Rovnako v mnohých 

domácnostiach stúpla spotreba, keďže ľudia trávili veľa času doma a konzumovali väčšie 

množstvo jedla ako obvykle.  

 

 

Mesto pomáha podnikateľom odpustením nájomného   zap. 21.4.2020 

 

Dubnickí podnikatelia pôsobiaci v mestských nájomných priestoroch budú môcť písomne 

požiadať o odpustenie nájomného za obdobie, počas ktorého museli mať pre mimoriadnu 

situáciu zatvorené svoje prevádzky. 

 

Môžu tak postupovať na základe novely všeobecne záväzného nariadenia, ktorú jednohlasne 

schválilo mestské zastupiteľstvo. Prevádzkam, ktoré boli zatvorené na základe rozhodnutia 

hlavného hygienika Slovenskej republiky a nemohli vykonávať svoju činnosť, radnica zníži a v 

niektorých prípadoch aj úplne odpustí nájomné. Opatrenie bude platné len počas zatvorenia 

prevádzky, ako aj na obdobie jedného kalendárneho mesiaca po odvolaní mimoriadnej situácie 

vyhlásenej vládou.  

 

 

Začína sa rekonštrukcia školských ihrísk               zap. 22.4.2020 
 

Pravidelní i nepravidelní športujúci si určite všimli, že stav školských ihrísk, najmä 

atletických dráh, je už roky zlý. Meste na revitalizáciu týchto priestorov vyčlenilo 300-tisíc 

eur.  

 

Peniaze budú využité na opravu zelených ihrísk, atletických dráh či doskočísk. Podľa vedúceho 

stavebného úradu Milana Blaška je nevyhnutná najmä úprava povrchov atletických oválov, 

v niektorých prípadoch aj poškodených a potenciálne nebezpečných asfaltobetónových povrchov 

ihrísk, ale aj sektorov určených na skok do diaľky.  

K revitalizácii vonkajších športovísk v školských areáloch by vedenie mesta chcelo pristúpiť ešte 

tento rok. Aktuálne sa pracuje na príprave projektovej dokumentácie obnovy troch školských 

areálov, vrátane okolia prístavby materskej školy pri Základnej škole s materskou školou Centrum 

I. Tá sa prvýkrát otvorí v septembri 2020 pre približne 70 škôlkarov.  

 

 

Komorná verzia osláv oslobodenia              29.4.2020 

 

Epidémia nového vírusového ochorenia ovplyvnila aj podobu tradičných osláv oslobodenia, 

spájaných v našom meste aj so stavaním mája. Tentoraz sa všetko muselo zaobísť bez 

kultúrneho program aj bez obecenstva. Dubničanom snáď najviac chýbal lampiónový 

sprievod.  

 

Okrem vedenia mesta na čele s primátorom Petrom Wolfom v stredu 29. apríla 2020 symbolicky 

vzdala vďaku členom sovietsko-rumunskej armády, ktorá mesto oslobodila spod fašistickej 

tyranie, aj 3-členná delegácia z Veľvyslanectva Ruskej federácie v Slovenskej republike. Ako 
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každý rok, tak aj tento mal na spomienke svoje zastúpenie aj Slovenský zväz protifašistických 

bojovníkov. 

Súčasťou osláv oslobodenia mesta býva už tradične aj stavanie mája na Námestí Alexandra 

Dubčeka a v mestskej časti Prejta. Táto tradícia ostala zachovaná, hoci aj v Prejte, kde májku 

každoročne dvíhajú nahor ručne, zastúpila mužskú silu technika.  

 

 

Dubničania ušili pre seniorov 5 000 rúšok                zap. 30.5.2020 

 

Výzva Dubnica šije rúška pre seniorov bola úspešná vďaka 74 dobrovoľníkom, ale aj vďaka 

tým, ktorí darovali potrebný materiál či už hotové rúška. 

Realizácia celého snaženia trvala približne dva mesiace, spolu sa rôznym spôsobom zapojilo 

takmer sto Dubničanov. Rúško spolu s informačným letákom si v schránke našlo viac ako 5300 

obyvateľov nad 60 rokov. Dobrovoľníci ušili 5000 kusov, zvyšných 300 zakúpili pre urýchlenie 

celého procesu zo svojho platu primátor Peter Wolf a viceprimátor Tomáš Truchlý. Rúška prali 

zamestnanci DUMAT, m. p. o, do obálok ich skladali pracovníci knižnice a oddelenia kultúry. Za 

úspechom akcie však nestálo len vedenie mesta. Všetko koordinovala Mária Badačová 

z oddelenia pre styk s verejnosťou, ktorá sa svojím mimoriadnym osobným vkladom aj v rámci 

voľného času pokúšala priviesť snaženie do úspešného a skorého konca.  
 
 

Farma v Prejte je zrušená                 29.5.2020 

 

Pobehujúce kone, dobytok či psy. To bola takmer denná realita v mestskej časti Dubnice 

nad Váhom. Nezodpovedný chovateľ sa o zvieratá nestaral. Štátna veterinárna správa 

nakoniec v máji farmu zrušila a časť zo zvierat museli nechať utratiť. 

 

„Tie zvieratá naozaj pobehovali po vonku. Chovateľ mal farmu aj oplotenú, ale plot bol na 

viacerých miestach potrhaný. Zvieratá žili v otrasných podmienkach. Žiadne prístrešky, maštale, 

žili v blate, špine. Chovateľ im príležitostne doniesol krmivo, aj to iba odpad z hypermarketov,“ 

hovorí obyvateľka mestskej časti Prejta. Vysvetľuje, že zvieratá boli hladné, a preto aj útočili na 

ľudí. „Báli sme sa okolo jeho farmy chodiť, ani deti sme von nepúšťali,“ dodala. 

Sťažnosti na voľne pobehujúce zvieratá, najmä kone, prasiatka či kozy, ktoré ničili záhradky, 

potvrdzuje aj primátor mesta Peter Wolf. Podľa hovorkyne trenčianskej polície Danky 

Adámikovej s majiteľom farmy tiež riešili priestupky, keď sa zvieratá potulovali po mestskej 

časti. 

Kladenie vencov pri prejťanskom pamätníku, vpravo stavanie májky na Námestí A. Dubčeka. 
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Z farmy v Prejte zvieratá často utekali, a potom sa pohybovali voľne po cestách. Ani prasiatka 

nežili vo vhodných podmienkach, veľkú časť z nich museli veterinári dať usmrtiť 

Zlú skúsenosť s majiteľom farmy má aj Štátna veterinárna a potravinová správa. „Nie pozitívne 

reagoval na opatrenia, ako zamedzenie úniku zvierat, potreby zlepšiť chovateľské podmienky, 

zaregistrovať zvieratá do centrálneho registra,“ hovorí ústredný riaditeľ správy Jozef Bíreš. 

Spolu s mestom a políciou hľadali majiteľa, ktorý nepreberal poštu, až sa nakoniec rozhodli farmu 

oficiálne zrušiť.  

 

Zdroj: pravda.sk 

 

 

Poďakovanie dobrovoľníkom šijúcim rúška             15.6.2020 

 

Do výzvy Dubnica šije rúška pre seniorov sa zapojilo viac ako deväťdesiat dobrovoľníkov, 

ktorí spolu ušili viac než 5000 rúšok pre ľudí nad 60 rokov. 

 

Vedenie mesta sa im rozhodlo verejne poďakovať, a tak zorganizovalo spoločné stretnutie. 

Zúčastnila sa ho takmer polovica dobrovoľníkov. Niektorí z nich rúška šili, iní pomáhali so 

strihaním látky, Ďalší látku či iné potrebné materiály darovali. Práce trvali dva mesiace, rúška 

potom boli vo vlastnej réžii distribuované priamo do schránok všetkým seniorom nad 60 rokov.  

  

 

Fotopasce ako nový spôsob kontroly čiernych skládok              zap. 10.7.2020 

 

Problematika vytvárania nelegálnych skládok na území mesta aj naďalej pretrváva. Kým v 

uplynulom roku riešila Mestská polícia Dubnica nad Váhom 85 prípadov súvisiacich so 

vznikom nelegálnych skládok odpadu, počas prvých piatich mesiacov roku 2020 sa takýchto 

prípadov vyskytlo už 68. 

 

„Totožnosť páchateľa sa v takýchto prípadoch zisťuje ťažšie. V tomto roku sme pôvodcu 

nezákonnej skládky odpadu identifikovali štrnásťkrát. Aby sme zlepšili objasnenosť v tejto oblasti, 

po dohode s vedením mesta a oddelením životného prostredia sme pristúpili k obstaraniu 

ďalších troch fotopascí,“ uviedol náčelník Mestskej polície Dubnica nad Váhom Tibor Rehák. 

Fotopasce s vysokým rozlíšením a prísvitom na snímanie v noci sa dajú ovládať aj na diaľku 

prostredníctvom mobilného telefónu. „Fotopasca začne snímať, akonáhle niekto vstúpi do zóny 

jej dosahu. Fotografia je okamžite odoslaná do mobilného zariadenia, ktoré sa nachádza 

na operačnom stredisku mestskej polície, prípadne priamo vo vozidle polície. Získaný záznam je 

hneď vyhodnotený a v prípade, že sa zachytená osoba dopustila spáchania priestupku, vykonajú 

policajti bezprostredný výjazd a vec doriešia na mieste,“ vysvetlil Tibor Rehák s tým, 

že používanie fotopascí a práca so získanými údajmi prebieha v zmysle platnej smernice GDPR. 

 

 

Pribúda protišmyková úprava ciest                zap. 12.7.2020 
 

Protišmyková úprava sa osvedčila už v minulom roku, samospráva sa teda rozhodla rozšíriť 

ju aj do ďalších lokalít. 

 

V druhej polovici júna pribudla špeciálna protišmyková úprava komunikácií na Kalinčiakovej 

ulici v časti známej ako „esíčko“. Povrchová úprava sa dotkla cesty v oboch smeroch v dĺžke 

145 metrov. „Okrem toho zrealizujeme protišmykovú úpravu vozovky aj pred priechodom pre 

chodcov v smere na okružnú križovatku pri autobusovej zastávke pri OD Máj, kde pôjde 
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o dvadsaťmetrový úsek cesty v polovičnom profile,“ priblížil odborný referent civilnej ochrany 

a obrany Jozef Martinka s tým, že protišmyková úprava komunikácií je vyrobená z modifikovanej 

živice a žuly, ktorá má vysoké hodnoty súčiniteľa trenia a odoláva veľkému dopravnému 

zaťaženiu.   

Treťou lokalitou, ktorú samospráva vytypovala v druhej fáze realizácie bezpečnostnej úpravy 

komunikácií, je priechod pre chodcov na sídlisku Pod hájom v blízkosti Základnej školy 

s materskou školou Pod hájom.  

 

 

Dubnica ocenená za Odkaz pre starostu              14.7.2020 

 

Dubnicu nad Váhom ocenili za komunikáciu s občanmi. Hoci sa naša samospráva stala 

súčasťou platformy Odkazprestarostu.sk len pred rokom, už sa ocitla v rebríčku najlepšie 

hodnotených slovenských miest.  

 

Dubnica sa za rok 2019 umiestnila v trojici najlepších slovenských miest v kategórii komunikácia. 

Konkrétne 3. miesto za komunikáciu s obyvateľmi si mesto zaslúžilo celkovým skóre 269%. 

Hodnotila sa napríklad úplnosť komunikácie 

i jej rýchlosť. 14. júla si v Bratislave prevzal 

ocenenie dubnický primátor Peter Wolf spolu 

s Milanom Dohnanským, ktorý má na 

Mestskom úrade v Dubnici nad Váhom na 

starosti všetky organizačné činnosti súvisiace 

s platformou odkazprestarostu.sk. Za 

samotnou komunikáciou s občanmi však stojí 

hovorkyňa mesta Veronika Rezáková, ktorá 

sa tiež vysokou mierou pričinila o úspešnosť 

využívania tejto platformy v našom meste.   

 

 

 

Verejné pripomienkovanie rekonštrukcie námestia        23.7.2020 

 

Mesto Dubnica nad Váhom v spolupráci s architektmi zo Slovenskej technickej univerzity 

pripravilo variantný návrh na dlho očakávanú rekonštrukciu Námestia Matice slovenskej. 

To má byť minimalistické, atraktívne a modifikovateľné. Pripomienkovať ho mohli aj 

občania mesta na verejnom stretnutí s architektmi a primátorom. 

 

Zostavený návrh na novú dlho očakávanú podobu centrálnej zhromažďovacej zóny najskôr 

pripomienkovali odborníci, architekti i komisia výstavby. Napokon mesto s vizualizáciou novej 

podoby námestia predstúpilo aj pred jeho hlavných budúcich užívateľov - obyvateľov Dubnice 

nad Váhom.  

Občania si najskôr pozreli variantný návrh a vypočuli jeho predstavenie z úst architekta Bohumila 

Kováča. V druhej fáze stretnutia mali možnosť predstúpiť a povedať svoj názor či vysloviť 

pripomienky. Túto možnosť využilo viacero z nich, celkovo sa v podujatia v veľkej sále domu 

kultúry zúčastnilo niekoľko desiatok Dubničanov. Občanom sa návrh skôr páčil, pripomienky 

mali k veľkoformátovej dlažbe, žiadali prvky pre deti, vyššie umiestnené pódium či smart prvky 

ako súčasť lavičiek. Za nevidiacich predniesol svoje pripomienky Michal Ondruška, ktorý 

apeloval najmä na dôležitosť umiestnenia navigačných prvkov.  
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Biodiverzitné lúky v meste aj tento rok                 zap. 25.7.2020 

 

Biodiverzitné lúky ponúkajú mestu mnoho kladov. Okrem výraznej podpory druhovej 

rozmanitosti ide aj o ochladzovanie mestského prostredia či zadržiavanie zrážkovej vody, 

predovšetkým však predstavujú veľkú pomoc pre dôležitých opeľovačov, akými sú včely, 

čmeliaky či motýle. 

 

V rámci druhej etapy kosenia mestskej zelene, ktorá sa začala v úvode júna, ponechá samospráva 

biodiverzitné lúky napríklad pred domom kultúry, v Parku francúzskych partizánov oproti Hotelu 

Kristína, pri Dubnickom kaštieli v okolí súsošia sv. Jána Nepomuckého, v areáli mestskej 

knižnice či na sídlisku Pod kaštieľom pri bytovom dome č. 648. „Výskyt biodiverzitných lúk 

v mestách je veľmi potrebný. Úhyn včiel vnímame, žiaľ, už dlhšiu dobu a má viacero príčin. Nejde 

len o monokultúrne pestovanie plodín či klimatické 

zmeny, rovnako škodlivými sú aj agrochemikálie či 

príliš skorá kosba lúk, na ktorých kvety často nestihnú 

ani poriadne zakvitnúť,“ vysvetlila vedúca referátu 

životného prostredia Janka Beniaková a dodala, „v 

mestskom prostredí včely navštevujú záhradky či 

záhony, na ktorých opeľovanie majú dostatočný 

čas. Ponechanie biodiverzitných lúk je pre ne naozaj 

veľkou pomocou.“ 

Biodiverzitné lúky v meste budú označené žltou 

tabuľou s grafikou včely.  

 

 

Čistenie koryta Prejtianskeho potoka                 zap. 29.7.2020 
 

Počas minuloročných prívalových dažďov sa v mestskej časti Prejta prejavilo zvýšené riziko 

súvisiace s vyliatím koryta miestneho potoka. Úsek koryta potoka, ktorý bol zanesený od 

bahnových nánosov, sa mesto rozhodlo vyčistiť a upraviť na vlastné náklady.  
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„O povolenie na vyčistenie problematickej časti sme požiadali Slovenský vodohospodársky 

podnik, ktorý má Prejtiansky potok vo svojej správe. Keďže tento pre nedostatok finančných 

prostriedkov nemohol v požadovanom období potrebné úpravy koryta zrealizovať, mesto sa 

rozhodlo túto časť vyčistiť na svoje náklady,“ uviedla vedúca referátu životného prostredia Janka 

Beniaková s tým, že úprava koryta potoka sa dotkla 270-metrového úseku smerujúceho k štátnej 

ceste. 

Pri čistení koryta išlo o odstraňovanie nánosov bahna na 270 metrov dlhom úseku, ktoré znižovali 

jeho prietočnosť. Aby sa predišlo prípadnému úhynu rýb, ešte pred samotnou realizáciou úprav 

ich vylovili dubnickí rybári.  

 

 

Prístavba škôlky na Centre I                28.8.2020 

 

Prístavba nového pavilónu zvýšila kapacitu materskej školy pri základnej škole na sídlisku 

Centrum I o 70 miest. Prví škôlkari jej prah prekročia v stredu 2. septembra 2020.  

 

S výstavbou novej budovy škôlky mesto začalo ešte koncom roku 2018. Dokončenie stavby trvalo 

približne rok, nasledovali finálne úpravy, zariadenie interiéru a vybavenie potrebnými 

pomôckami. Do prevádzky mesto škôlku uviedlo v piatok 28. augusta 2020 slávnostným 

prestrihnutím pásky.  

Výstavba pavilónu C, ako už novú budovu 

škôlky nazvali pedagogickí zamestnanci, 

bola financovaná z Integrovaného 

regionálneho operačného programu 

nenávratným finančným príspevkom vo 

výške bezmála 640-tisíc eur. V budove sa 

nachádzajú tri triedy s potrebným zázemím 

pre deti i zamestnancov. Materská škola 

pri základnej škole má teda dovedna 

6 tried, a jej kapacita novou prístavbou 

vzrástla z pôvodných 80 miest na 150 detí.  

 

 

 

Pokračovanie Hurá na sídlisko               12.9.2020 

  

 

Práca aj zábava, také bolo ďalšie „vydanie“ 

podujatia, ktoré pre občanov príležitostne 

pripravuje vedenie mesta Dubnica nad Váhom. 

12. septembra dostali nový náter niektoré 

zábradlia v meste, popoludní sa občania mohli 

stretnúť a porozprávať s poslancami na 

sídliskách Pod hájom a Za traťou.  

 

V rámci motta Krajšie mesto sa dopoludnia opäť 

natieralo zábradlie, tentoraz mostné pod DuTaFom 

či to pri „esíčku“ vedľa mestskej polície.  

Popoludní sa už nepracovalo, Hurá na sídlisko sa presunulo. Na Podháji sa všetko odohrávalo „v 

kukurici“, teda na ihrisku za budovou niekdajšej Pizza Mama. Asi stovka detí sa prišla zabaviť 
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a dať si cukrovú vatu. Dospelí občania sa mohli zastaviť a pozhovárať s poslancami mestského 

zastupiteľstva a s vedením mesta. Nechýbali tu vzdelávacie aktivity či skákacie atrakcie.  

Súbežne s podujatím na druhom konci mesta prebiehalo podobné aj Za traťou. Okrem priateľskej 

atmosféry tu nechýbali súťaže v netradičných disciplínach pre malých aj veľkých, ukážka 

služobnej a civilnej kynológie z ÚVTOS a ÚVV Ilava, skákací hrad, občerstvenie či kvíz šitý na 

mieru pre každého obyvateľa sídliska Za traťou.  

 
 

Rekonštrukcia domu smútku v Prejte                 zap. 25.9.2020 

 

Dom smútku na Prejtskej ulici slúži predovšetkým na obradné účely pochovávania 

obyvateľov a tiež na konanie bohoslužieb. Súčasný stav budovy už nebol vyhovujúci, 

rozsiahlejšia rekonštrukcia sa stala nevyhnutnou. 

 

„Rekonštrukcia objektu zahŕňa výmenu starých 

okien i dverí, zateplenie fasády a celkovú obnovu 

elektroinštalácie, svietidiel i elektrického 

vykurovania,“ vysvetlil vedúci stavebného úradu 

Milan Blaško s tým, že úpravou prechádzajú aj 

steny a stropy v interiéri. Pri vstupe do objektu 

pribudne po rekonštrukcii i prestrešenie vstupov s 

osvetlením. Súčasťou prác sú tiež stavebné úpravy 

toaliet a prelakovanie určeného mobiliáru. Po 

dokončení renovácie sa v dome smútku zvýši tiež 

kapacita miest na sedenie. 

 
 

Viac ako 100 účastníkov kampane do Práce na bicykli              zap 30.9.2020 

 

Dubnická samospráva sa zaregistrovala po druhý raz, tento rok stúpol počet lokálnych 

tímov na 24.  

 

Kampaň prebieha každý rok v máji, kvôli vírusovej situácií sa aktuálny ročník presunul na 

september. V rámci projektu, ktorý sa chce pričiniť o rozvoj alternatívnej dopravy, jazdili ľudia 

do práce na bicykloch či kolobežkách počas jedného kalendárneho mesiaca už po siedmy raz. 

Lokálnym koordinátorom sa v našom meste stala hovorkyňa Veronika Rezáková.  

Z dvoch tuctov tímom vytvorili šesť zamestnanci mestského úradu, dva mala ZUŠ-ka, jeden 

mestská polícia. Zo súkromného sektora sa zapojili firmy Bel Power Solutions, KUKA Slovakia, 

Porsche Wekzeugbau, Enics Slovakia, Slovenské elektrárne, BENU SK 24, LEONI Slovakia, 

Neways Slovakia, Marpex a športová akadémia OSA.   
 
 

Rekonštrukcia bývalého zdravotníckeho zariadenia             zap. 30.9.2020 

 

Budova na Ulici Andreja Kmeťa je dlhodobo v zlom technickom stave. Mesto ju v závere 

roka prevzalo z rúk mestskej polikliniky do vlastnej správy, teraz začína s jej obnovou. 

 

Okrem toho, že stavba pôsobila neesteticky, opadajúca omietka ohrozovala aj okoloidúcich.   

Renovácia bývalého zdravotníckeho zariadenia, ktoré v minulosti slúžilo aj ako zariadenie 

sociálnych služieb, sa začala v závere septembra. Plánované práce spočívajú predovšetkým vo 

výmene okien a dverí či zateplení obalových konštrukcií, komplexnou opravou však prejde aj 
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interiér. Najväčšie stavebné zásahy sa udejú na druhom poschodí budovy, kde po zosilnení 

pôvodného dreveného trámového stropu realizátor vymuruje nové priečky a ich úpravou vzniknú 

kancelárske priestory. Rovnako vymení starú elektroinštaláciu a osadí nové svietidlá, 

zrekonštruuje sociálne zázemie a vymení schodiskové zábradlie.  

Nájomníci sídliaci v budove bývalého zdravotníckeho zariadenia, okrem predajne potrieb pre 

domáce zvieratá, sú počas doby rekonštrukcie presťahovaní do priestorov pavilónu A bývalej 

druhej základnej školy. 
 
 

DUBINA má novú riaditeľku              1.10.2020 
 

Zariadenie pre seniorov v Dubnici nad Váhom i 

špecializované zariadenie v mestskej časti Prejta 

vedie od 1. októbra 2020 Iveta Kollmanová.  

Dubničanka s viac ako 12-ročnou praxou v oblasti 

sociálnych služieb do funkcie nastúpila po vymenovaní 

mestským zastupiteľstvom ako víťazný uchádzač 

vyhláseného výberového konania. To bolo zverejnené 

mestom Dubnica nad Váhom v reakcii na vzdanie sa 

funkcie predchádzajúcej riaditeľky zariadenia Zuzany 

Kuricovej. 
 
 
 

Kvetinová lúka pri koryte potoka             3.10.2020 

 

Mesto Dubnica nad Váhom vďaka projektu Klíma nás spája z dielne iniciatívy dm 

{spoločne} 2020 v prvú októbrovú sobotu vysadilo pri Dubnickom potoku biodiverzitnú 

lúku o rozlohe 2-tisíc metrov štvorcových. 

 

„Aj prostredníctvom tejto aktivity chceme ochrániť druhovú rozmanitosť fauny a flóry v meste, 

zaviesť prírode blízku údržbu verejnej zelene a aspoň čiastočne tak zmierniť dopady klímy na 

životné prostredie,“ vysvetlil Juraj Prekop z referátu životného prostredia s tým, že kvetinová lúka 

bude pozostávať z viac ako 150 rastlinných druhov. S prípravou lúky pomohli aj dobrovoľníci 

v rámci podujatia Hurá na sídlisko.  

Okrem použitia takmer 15 kg osiva lúčnej zmesi je súčasťou novej kvetinovej lúky aj výsadba 

stromov a krov. Medonosné dreviny budú zabezpečovať prvú jarnú pastvu pre opeľovače, ktoré 

sa budú na lúke vyskytovať.  
 
 

Aj Dubnica znova otvára tému herní             zap. 27.10.2020 
 

Úpravou hazardu sa aktuálne zaoberá aj naša samospráva. V meste momentálne funguje 

šesť herní, ich počet sa za posledné roky výraznejšie nezmenil. Za minulý rok od nich do 

mestskej kasy pritieklo okolo stotisíc eur. 

 

„Po zhodnotení možných dosahov a efektu zákazu hazardných hier na území Dubnice nad Váhom 

mesto nevylučuje, že pristúpi k obmedzeniu hazardu. Zároveň však považujeme za dôležité 

poukázať na to, že nejde o lokálnu záležitosť, ale o otázku celého regiónu,“ reagovala hovorkyňa 

Dubnice nad Váhom Veronika Rezáková s tým, že otázka regulácie hazardu by si vyžadovala 

kooperáciu na úrovni samospráv. 

https://www.dm-spolocne.sk/
https://www.dm-spolocne.sk/
https://www.dm-spolocne.sk/
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„Po obmedzení hazardu v jednom meste sa tento sociálny jav môže presunúť do iného, neveľmi 

vzdialeného mesta,“ dodala. 

Podobne ako v Trenčíne, aj v Dubnici nad Váhom by prípadný zákaz umiestňovať herne na 

vzdialenosť menej ako 500 metrov od škôl alebo zariadení sociálnych služieb znamenal pre 

prevádzkovateľov prakticky koniec podnikania. 

„Ak by sa prijalo nariadenie o zákaze umiestňovania herní na vodorovnú vzdialenosť menej ako 

500 metrov od škôl alebo zariadení sociálnych služieb, ani jedna herňa v Dubnici nad Váhom by 

zrejme nebola vzdialená viac ako 500 metrov. Pravdepodobne by museli byť zrušené, resp. 

premiestnené všetky,“ dodala Rezáková. 

 

Zdroj: mytrencin.sme.sk 

 

 

Prvé kolo celoplošného testovania              31.10 - 1.11.2020 

 

Už týždeň pred testovaním vláda nariadila zákaz vychádzania, výnimkou bola cesta do 

zamestnania, k lekárovi či do obchodu s potravinami, drogérie a lekárne. Ľudia mohli ísť 

do prírody v rámci okresu, psičkári mohli ísť na vychádzky do vzdialenosti sto metrov od 

domu. Obchody či reštaurácie nemuseli zavrieť, zároveň však do nich nesmeli prísť ľudia, 

ktorí by tak porušili zákaz vychádzania. Bary a krčmy teda zatvárali terasy, vnútorné 

priestory museli uzavrieť už dávno.  

 

Štát dal úlohy armáde, ktorá sa mohla oprieť o pomoc dubnickej samosprávy. Bez nasadenia 

jednotlivých pracovníkov z radov zamestnancov úradu by testovanie nikdy neprebehlo 

v uspokojivej miere. Odberné tímy boli zložené z lekárskeho personálu a administratívnych 

pracovníkov. Medzi tých druhých sa zaradilo aj viacero pracovníkov z mestského úradu. 

Samotný priebeh testovania bol pokojný. Problémy boli len so zásobovaním, niekde chýbali 

certifikáty, ochranné pomôcky. Pridelení vojaci museli počas dňa riešiť viacero problémov 

s nedostatkom toho alebo toho.  

Odberové miesta boli počas oboch víkendových dní otvorené od 7.00 do 21.30, obsluha miest 

mala k dispozícii prestávku na obed a večeru. Ľudia sa väčšinou rozhodli dať otestovať už 

v sobotu. Viedol ich k tomu strach, že miesta nebudú kapacitne postačovať a nestihnú sa otestovať 

všetci záujemcovia. Bez testu by museli ostať v desaťdennej karanténe, v práci by si museli brať 

dovolenky či iné formy voľna. V sobotu rovnako ľudí prilákala predstava, že s prideleným 

certifikátom o negatívnom teste budú môcť navštíviť cintorín. Táto hypotéza nebola celkom 

pravdivá, pretože zákaz vychádzania platil počas víkendu bez ohľadu na negatívny výsledok testu. 

Sám som sa zúčastnil testovania, náš tím pôsobil na niekdajšej druhej základnej škole. V sobotu 

stáli na odbernom mieste prví ľudia už pred šiestou ráno. Čakali. V sobotu sme urobili 611 testov, 

administratívni pracovníci ani lekári sa nezastavili, snažili sme sa vôbec nepiť, pretože ísť na 

toaletu nebolo kedy. Ľudia chodili jeden za druhým bez prestávky, tvorili sa rady. Na vedľajšom 

odbernom mieste, ktoré sídlilo tiež v areáli školy, čakali ľudia na test aj dve hodiny. Našťastie 

nevyšla predpoveď počasia, ktorá hlásila celodenný dážď.  

Nedeľa bola celkom iná. Ľudí ubudlo, odberné miesto zívali prázdnotou. Pre porovnanie, naše 

odberné stredisko urobilo iba 139 testov, teda ani nie štvrtinu z toho, čo počas prvého dňa. Obávali 

sme sa hnevu ľudí, našťastie, až na niekoľko výnimiek, bol priebeh akcie pokojný. Hoci mnohí 

ľudia s testovaním nesúhlasili, zrejme pochopili, že vybíjať si zlosť na dobrovoľníkoch alebo 

lekároch nemá zmysel. Podobné skúsenosti hlásili aj ostatné odberné strediská.  

Pre úplnosť uvádzam aj výsledky testovania v meste. 
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Počet testovaných Pozitívny výsledok Pozitívny výsledok v % 

Sobota 31. 10. 2020 11 282 126 1,11 % 

Nedeľa 1. 11. 2020 2 193 23 1,05 % 

Spolu 13 475 149 1,105 % 

Počet odberových 
miestností 

19   

Počet participujúceho 
personálu 

cca 150 osôb  

 

 

Rekonštrukcia oporného múru okolo parku              zap. 30.10.2020 

 

Múr, ktorý bol už dlhší čas v zhoršenom stave, je opravovaný od druhej polovice októbra 

do polky novembra.  

 

Pozornosť je venovaná najmä popraskaným častiam, na vrchnú časť múru pribudne strieška. Na 

práce dohliada Krajský pamiatkový úrad v Trenčíne. Nové kované oplotenie nebude priamou 

súčasťou múru. Práce na oprave poškodeného múru budú stáť mesto viac ako 35-tisíc eur. 

 
 

Vírus zasiahol špecializované zariadenie v Prejte             zap. 31.10.2020 
 

V zariadení, ktoré spadá pod ZPS Dubina, m. r. o., bol prvý pozitívny prípad zachytený 

v stredu 28. októbra. Išlo o jedného zo zamestnancov.  

 

Vedenie zariadenia, zameraného na klientov s Alzheimerovou chorobou, začalo prakticky 

okamžite vykonávať protipandemické opatrenia. „Ešte v ten deň sme o tejto skutočnosti 

informovali kompetentné inštitúcie; intervenčný tím Ministerstva zdravotníctva SR, ako aj 

hygienu, resp. príslušný regionálny úrad verejného zdravotníctva. V tomto čase boli ostatní 

kolegovia i klienti bez príznakov respiračného ochorenia,“ vysvetlila riaditeľka zariadenia Iveta 

Kollmanová. Na druhý deň, teda vo štvrtok 29. októbra 2020, boli pretestovaní zamestnanci 

a všetci klienti špecializovaného zariadenia v Prejte. V piatok a v sobotu sa testovali aj 

zamestnanci a klienti zariadenia pre seniorov Dubina v Dubnici nad Váhom. „Všetci zamestnanci 

i klienti zariadenia pre seniorov Dubina v Dubnici nad Váhom vyšli negatívni, čo pripisujeme 

všetkým prijatým opatreniam. Horšie správy však prišli zo špecializovaného zariadenia v mestskej 

časti Prejta. Tu bolo testovaných pozitívne 15 klientov a 6 zamestnancov. K nedeli 1. novembra 

toto číslo stúplo na 9 pozitívnych zamestnancov. K vzniknutej situácii pristupujeme 

s mimoriadnou vážnosťou a prijímame tie najprísnejšie opatrenia,“ dodala riaditeľka. V pavilóne 

B, ktorý slúži klientom s Parkinsonovou chorobou, sa po testovaní nevyskytol jediný pozitívny 

výsledok. Zariadenie sa na základe výsledkov dostáva do úplnej izolácie. Návštevy v ňom boli od 

7. augusta obmedzené na exteriér, od 21. septembra nemohli klienti prijímať návštevy z 

„červených“, teda najväčšmi vírusom postihnutých zón, od 11. októbra platí úplný zákaz návštev.  

 

 

Druhé kolo celoplošného testovania                    7. - 8.11.2020 

 

Aj druhé kolo testovania bolo dobrovoľné len naoko. Tí, ktorí neprišli, museli ísť do 

karantény bez nároku na PN, v práci si teda museli brať dovolenku alebo prejsť na home 

office. Dubnica opäť otvorila všetky odberné strediská. 
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Veľké množstvo tímov ostalo identických ako v prvom kole, prípadne sa v nich udiali menšie 

zmeny. Organizácia sa líšila najmä v otváracích hodinách, po skúsenostiach s prvým kolom sa 

netestovalo od 7.00 do 22.00, ale len od 8.00 do 20.00, čo absolútne postačovalo. Ľudia sa poučili 

iba čiastočne, sobota bola aj počas tohto kola na všetkých strediskách hektická, v nedeľu ľudí 

ubudlo.  

Zaujímavosťou bolo, že vojaci dostali zákaz informovať predstaviteľov samospráv o výsledkoch, 

čo sa pripisovalo najmä tomu, že vláda po prvom kole vyhlásila celkom iné percentá 

zúčastnených, ako hlásili samosprávy. Premiér Igor Matovič hovoril o 95-percentnej účasti, 

napríklad v našom meste účasť u tej časti populácie, ktorej sa odporúčalo dať sa otestovať, 

presiahla iba hranicu šesťdesiatich percent. Napokon sa na webe mesta objavili údaje – v Dubnici 

nad Váhom sa dalo v druhom kole otestovať 13 514 ľudí, „pozitívnych“ bolo 113 z nich. 

Z celkového počtu očakávaných 21-tisíc obyvateľov mesta nad 10 rokov sa testovania napokon 

zúčastnilo 64,4 %.  

 

 

Nové klientske centrum otvorené                         zap. 9.11.2020 
 

Mestský úrad otvára nové klientske centrum, ktoré bolo v jeho priestoroch vybudované 

v priebehu niekoľkých mesiacov. Do zabudnutia má odísť systém neprehľadných 

kancelárií, občania odteraz vybavia všetky náležitosti na jednom mieste.  

 

Nové klientske centrum je prvým bodom kontaktu občana s úradom. Všetku úradnú agendu 

obyvatelia vybavia na jednom mieste - 

priamo v klientskom centre. Ak sa priamo 

v ňom nenachádza úradník, s ktorým sa 

obyvateľ potrebuje stretnúť, kontaktný 

pracovník ho privolá, resp. dohodne 

termín stretnutia. Stretnutie sa následne 

odohrá v zasadacej miestnosti priamo 

na prízemí úradu. Záležitosti týkajúce sa 

matriky alebo evidencie obyvateľstva, 

podateľne, stavebné záležitosti, dane 

i poplatky je tak po novom možné 

vybaviť prehľadne na jednom mieste. Na 

úrade veria, že tento ústretový krok bude 

mať u občanov priaznivé odozvy.  

 

 

Krízové centrum otvára 20. novembra            20.11.2020 

 

S príchodom chladnejšieho počasia mesto otvára brány krízového centra, poplatok aj 

kapacita ostávajú rovnako ako po minulé roky. 

 

Za sumu 0,50 € majú ľudia bez domova k dispozícii nocľah, charitné oblečenie, sociálne 

poradenstvo, sprchy, toalety či prípravu teplého nápoja. Krízové centrum je sprístupnené v rámci 

prevádzkových hodín denne od 19.00 h do 7.00 h. 

Mestské krízové centrum funguje od roku 2009 a počas prevádzkovej doby poskytuje svoje služby 

pre kapacitné možnosti denne maximálne štrnástim klientom. 
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V uliciach pribudli nádoby na jedlé oleje               zap. 25.11.2020 
 

V závere mesiaca november pribudlo v meste 12 žltých zberných nádob na jedlé oleje a tuky, 

ďalšie tri budú doplnené čoskoro. Dubnica nad Váhom sa posúva v separácii odpadu o ďalší 

krok vpred.   

 

Použité jedlé oleje či rastlinné a živočíšne tuky, ktoré používame v domácnostiach na prípravu 

pokrmov, končia často v kanalizácii. Práve tento druh kuchynského odpadu môže byť príčinou 

upchávania kanalizácie, prípadne aj veľkým znečisťovateľom vodných tokov. 

„Od 1. januára 2021 majú všetky obce a mestá povinnosť zabezpečiť zber jedlých olejov 

a rastlinných či živočíšnych tukov. Mesto Dubnica nad Váhom tak rozširuje odpadovú 

infraštruktúru aj na sídliskách v pätnástich lokalitách. Chceme zabezpečiť väčšiu dostupnosť 

separovania tohto druhu odpadu priamo medzi občanmi v meste a v mestskej časti Prejta. Zber 

olejov od rodinných domov sa uskutočňuje už 

niekoľko rokov v rámci zberu kovov, preto 

veríme, že občania žijúci na sídliskách ocenia 

túto možnosť posilnenia odpadovej 

infraštruktúry,“ priblížila Janka Beniaková z 

referátu životného prostredia s tým, že doteraz 

mohli obyvatelia jedlé oleje a tuky odovzdávať 

na zbernom dvore, na čerpacej stanici Slovnaft 

alebo v predajni Kaufland. Oleje treba preliať 

do PET fliaš, následne fľaše dobre uzatvoriť 

a vhodiť ich do nádob. Frekvencia vývozu 

bude raz mesačne, podľa potreby sa bude 

zvyšovať. 
 

 

Zapaľovanie sviečok tentoraz on-line            29.11.2020 

 

Prvú adventnú sviečku zažal už tradične správca farnosti Marián Bielik. Podoba tohto aktu 

však už tradičná nebola. 

 

Mladý dubnický kameraman 

a režisér Ash Sumpter (Adam 

Pavlík) dostal za úlohu natočiť 

príhovory a postrihať ich tak, aby 

mohli byť premietané každú 

adventnú nedeľu. Natáčanie 

prebehlo v piatok 27.11., kedy sa 

nakrútili všetky štyri príhovory. Už 

o dva dni neskôr odznel prvý z nich 

počas úvodnej adventnej nedele. 

V kvalitne pripravenom videu sa 

občanom prihovoril Marián Bielik. 

To bolo verejnosti dostupné od 

17.00 dostupné na FB mesta či iných mestských organizácií. Mesto sa takto vynašlo a zabezpečilo 

pokračovanie tradície zapaľovanie sviec na veľkom adventnom venci na Námestí Matice 

slovenskej.  

 

 



24 
 

Pro Dubnica pomôže ľuďom v núdzi               zap. 10.12.2020 

 

V našom meste vzniklo nové občianske združenie Pro Dubnica, ktoré založili členovia 

komisie sociálnej a bytovej v Dubnici nad Váhom a zamestnanci mestského úradu. 

 

„Nad rámec sociálnej pomoci poskytovanej 

štátom a mestom existuje stále veľký 

priestor pre pomoc širokému spektru ľudí 

v rôznych životných situáciách. Rovnako je 

u nás množstvo ľudí ochotných pomáhať vo 

svojom okolí. Cieľom nášho združenia je 

prepojiť tieto dve skupiny a sprostredkovať 

adresnú dobročinnosť na lokálnej 

úrovni. Takáto forma pomoci je pre nás 

nielen najúčinnejšia, ale aj 

najdôveryhodnejšia,“ uviedol pre Dubnické 

noviny viceprimátor Tomáš Truchlý. Zároveň dodal, že pomoc bude poskytovaná predovšetkým 

hendikepovaným občanom, starším obyvateľom či rodinám s deťmi, ktoré sa nachádzajú v zlej 

sociálnej situácii. 

 

Postup začne vytvorením databázy tých, ktorí pomoc potrebujú. Prihlásiť sa môžu sami, druhou 

možnosťou je, ak ich prihlási niekto z ich okolia. Pomoc bude priama – združenie predstaví na 

sociálnej sieti konkrétne ľudské príbehy s návrhom pomoci. Občania, ale i firmy budú môcť 

pomáhať materiálne alebo finančne buď priamo alebo prostredníctvom charitatívneho príspevku 

na transparentný účet združenia. Okrem týchto dvoch oblastí poskytne Pro Dubnica občanom 

v núdzi aj sociálne poradenstvo.  

 

 

Sobášnosť stúpla, odsťahovalo sa 450 ľudí             9.12.2020 

 

Každoročný demografický účet vystavilo mesto k 9. decembru 2020, prináša potešujúce, ale 

aj menej pozitívne správy.  

 

K tým lepším patrí napríklad z roka na rok stúpajúci počet párov, ktoré sa rozhodnú vstúpiť 

do manželského zväzku. Kým v roku 2018 sa zosobášilo len 76 párov, v roku 2019 toto číslo 

stúplo na 97 párov. V roku 2020 si svoje áno povedalo len do 9. decembra 2020 až 112 párov. 

V roku 2020 sobáše ovplyvnil aj šíriaci sa vírus, mnohí snúbenci obrady rušili alebo presúvali 

až na rok 2021. V priebehu mesiacov marec, apríl, november a december sa sobáše mohli 

uskutočniť výhradne bez prítomnosti svadobných hostí. 

Zaujímavý je každoročne aj počet odsťahovavších, ktorý oproti roku 2019 poklesol o 31 osôb. 

V roku 2020 sa celkovo odsťahovalo 450 ľudí, prisťahovalo sa ich 199, čo je o 14 menej ako 

v roku predchádzajúcom. 

Poklesol aj počet narodených detí, v roku 2020 mesto zaevidovalo spolu 178 novorodencov 

(87 dievčat a 91 chlapcov), teda o 41 detí menej ako vlani. Najfrekventovanejšími dievčenskými 

menami sú Sofia, Sára a Júlia, ale aj Dorota či Nina. Chlapcov najčastejšie rodičia pomenovali 

Jakub, Peter, Matej, ale aj Adam, Martin a Samuel. 

Za rok 2020 mesto eviduje 191 úmrtí, z toho 95 žien a 96 mužov. Aktuálne v Dubnici nad Váhom 

žije približne 22 900 obyvateľov.  
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Mesto vysadilo v roku 2020 viac ako 900 rastlín             zap. 11.12.2020 

 

Náhradná výsadba v rovnakom alebo väčšom počte kompenzovala výpadok rastlín 

a drevín, ktoré boli vyrúbané zväčša na základe ich nedobrej kondície alebo invazívneho 

charakteru.  

 

„V roku 2020 sme za vyrúbané dreviny vysadili 50 listnatých drevín, 71 ihličnatých drevín a 798 

krov a trvaliek. Starostlivosť o zeleň patrí k hlavným úlohám referátu životného prostredia 

i technických služieb mesta. Preto, keď je nejakú rastlinu potrebné odstrániť, snažíme sa ju 

nahradiť novou. Druhy, ktoré na výsadbu vyberáme, zodpovedajú charakteru mestských drevín, 

a to nielen adekvátnym vzrastom, ale aj tým, že nijakým spôsobom neobmedzujú život 

obyvateľov,“ vysvetlila Daniela Gašparová z referátu životného prostredia s tým, že náhradná 

výsadba sa nerealizuje na rovnakom mieste, kde pôvodne rástla vyrúbaná drevina. Volí sa zväčša 

nová, vhodnejšia lokalita. 

 

 

Vianoce, aké ešte neboli               zap. 26.12.2020 
 

Pandémia vyhnala ľudí z ulíc, opatrenia ich obmedzili v každodenných činnostiach. 

Aktuálna situácia sa veľmi odrazila aj na tvári dubnických Vianoc. Kým minulý rok 

novootvorené Vianočné mestečko hostilo tisíce ľudí, tento rok ste si mohli kúpiť punč len na 

terasách kaviarní. Vianočné trhy neboli, tesne pred sviatkami boli už zatvorené aj kamenné 

obchody. 

 

Vyzdobené námestie zívalo prázdnotou, sneh počas adventu nenapadol a vianočná nálada sa 

v uliciach mesta hľadala ťažšie než po iné roky. Dubničania boli zvyknutí na zapaľovania sviečok, 

minulý rok pribudla široká škála vianočných programov, to všetko na Námestí Matice slovenskej. 

Tento rok mohlo byť všetko iba online, do online priestoru sa presunula aj tradícia zapaľovania 

adventných sviečok. O to sa postarali najskôr 

primátor Peter Wolf so správcom farnosti 

Mariánom Bielikom, pani učiteľky stojace za 

iniciatívou Srdce na dlani Mária Gulová a Alena 

Kubicová, výtvarníčka Alena Teicherová a na 

záver Maruš Kalmárová za divadlo 

a folkloristov. Len cez monitor si mohli diváci 

pozrieť aj novoročné videoželanie primátora 

a pracovného kolektívu mestského úradu 

a inštitúcií v jeho pôsobnosti.  

Na druhej strane, na svoje si prišli duchovnejšie 

založení ľudia, nie veľkí zástancovia prílišného 

oslavovania sviatkov, ktoré majú byť aj tak 

najmä o duši, rodine a zamyslením sa nad celým 

rokom aj nad svojím životom. 

 

 

 

  

Pani učiteľky Gulová a Kubicová prajú Dubničanom krásne 
Vianoce 
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Školstvo 
 

Chrípkové prázdniny na MŠ sv. Dominika Savia                 29.-31.1.2020 

 

Na základe vysokej chorobnosti detí bola po dohode s regionálnym Úradom verejného 

zdravotníctva v Považskej Bystrici zatvorená prevádzka Materskej školy sv. Dominika 

Savia.  

 

Hranica chýbajúcich detí prekročila 60%. Škôlka nebude fungovať počas troch dní, konkrétne od 

29. do 31. januára 2020. Deti do nej opäť nastúpia po polročných prázdninách, teda v utorok 4. 

februára.  

 
 

Dubnické školy podľa hodnotenia INEKO     zap. 25.1.2020 

 

Hodnotenie Inštitútu pre ekonomické a sociálne reformy INEKO berie do úvahy celoštátne 

testovanie piatakov a deviatakov na základných školách a absolventov stredných škôl 

v maturitných skúškach. Výsledný bodový zisk sa získava z údajovo od školského roku 

2015-2016 do 2018-2019. 

 

Medzi gymnáziami skončilo dubnické na 5. mieste v kraji, pričom pri stredných školách sa 

nepozerá iba na záverečné skúšky, ale aj na nezamestnanosť absolventov, prijímanie na vysoké 

školy, špeciálne výsledky a podobne. Dubnická priemyslovka skončila medzi strednými 

odbornými školami v kraji šiesta, SOŠ dvadsiata prvá. Medzi dubnickými základnými školami 

bola najvyššie ZŠ s MŠ Pod hájom, hodnotená bola ako pätnásta najlepšia v kraji. Za ňou 

nasledovali na 26. mieste „Demitrovci“. 

 

 

Gymnazisti hrali divadlo v angličtine            11.2.2020 

  

Študenti tretieho ročníka na dubnickom gymnáziu Andrea Páleníková, Marina Levická, 

Dominika Begáňová a Jakub Dzurko sa v tomto školskom roku rozhodli zapojiť do 

vzdelávacieho programu Show Your Talent.  

 

Svoju záľubu v divadle chceli pretaviť do 

niečoho, čo diváka nielen pobaví, ale 

ponúkne mu aj pridanú hodnotu. Tou bolo 

práve spojenie divadla s využitím 

jazykových znalostí a zručností a možno 

aj nápad, ako angličtinu učiť zábavne. 

Premiéra divadelného predstavenia Emil 

and the detectives sa konala 11. februára v 

priestoroch gymnázia. V tento deň hrali 

mladí divadelníci dokonca dvakrát. 

Publikum pri predpremiére tvorili študenti 

gymnázia a učitelia, premiéra sa odohrala 

pred zrakmi ôsmakov a deviatakov zo 

Základnej školy sv. Dominika Savia, pozrieť sa prišli aj žiaci zo súkromnej základnej školy z 

Novej Dubnice. Ostatné dubnické základné školy mali predstavenie vidieť v apríli. 
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Daruj a pomôž                12.2.2020 

 

Piati študenti nášho gymnázia sa v rámci ročníkového projektu rozhodli zorganizovať 

darovanie krvi. 

 

Prvé darovanie prebehlo v polovici decembra 2019. „Účasť na prvom darovaní krvi, ktoré bolo 

takým pilotným podujatím, bola celkom dobrá. Zúčastnilo sa ho približne 30 študentov s tým, 

že darovať z uvedeného počtu mohlo viac ako 20 z nich,“ vysvetlil jeden z iniciatívnych 

gymnazistov Matúš Letko. Tento raz pristúpili študenti k organizácií tak, aby sa mohla zapojiť aj 

široká verejnosť. Študenti dúfajú, že by sa z toho mohla postupom času stať tradícia. Na 

februárovom darovaní sa zišlo dvanásť dobrovoľníkov, jedenásť z nich nakoniec mohla a aj 

darovalo najcennejšiu tekutinu. Nižšiu 

účasť organizátori pripísali faktu, že 

naposledy sa podobná akcia uskutočnila 

pred necelými dvoma mesiacmi, pričom 

frekvencia darovania je u mužov tri a už 

žien až štyri mesiace. Študenti by chceli 

do konca školského roka ešte jedno 

darovanie stihnúť.  

Cieľom ročníkových projektov 

miestneho gymnázia je prostredníctvom 

spolupráce študentov navrhovať také 

projekty, ktoré by mohli prispievať 

k zlepšeniu prostredia školy, prípadne 

komunity v škole či v meste.  

 

 

Program Hlavičky          zap. 22.2.2020 

 

Do mesta prichádza medzigeneračný dobrovoľnícky program, ktorého cieľom je začleniť 

osamelých, no aktívnych seniorov.  

 

Program, ktorý vznikol pred piatimi rokmi v Centre dobrovoľníctva v Banskej Bystrici, zaujal aj 

členov Komisie školstva Mestského zastupiteľstva v Dubnici nad Váhom. 

„Často pracujeme s deťmi, ktoré majú nejakú nevýhodu. Okrem toho máme v meste veľa aktívnych 

seniorov, ktorí sa môžu občas cítiť osamelo a nepotrebne. Povedali sme si, že tieto dve generácie 

chceme prepojiť. Hľadala som teda na internete možnosti, až som narazila na dobrovoľnícky 

program Hlavičky,“ vysvetlila členka komisie školstva a iniciátorka programu v Dubnici nad 

Váhom Lucia Košťálová. 

K stretnutiu seniora a žiaka bude dochádzať minimálne jedenkrát v týždni. Náplňou ich stretnutia 

by mala byť práca na tom, čo žiakovi nejde. Nejde však o školský prospech. Senior má skôr 

dozrieť na to, čo treba dotiahnuť, či dbať na to, aby si žiak napísal domácu úlohu.  

Do projektu sa v pilotnej fáze zapojili ZŠ s MŠ Pavla Demitru a ZŠ s MŠ sv. Dominika Savia. 

Ako ďalej hovorí Lucia Koštáľová, realizácia projektu v Banskej Bystrici dokázala, že seniori 

môžu mať zo stretnutí aj sekundárny prospech. V praxi sa ukázalo, že deti pomáhajú dôchodcom 

zvládať nové technológie, napríklad prácu s internetom či mobilným telefónom.  

Program odštartuje po letných prázdninách, momentálne sa doň prihlásilo šesť seniorov. 

Zapojenie sa do programu nie je podmienené pedagogickým vzdelaním. Dôležitým bude morálny 

kredit človeka a stredoškolské vzdelanie.  
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Nová riaditeľka na ZŠ s MŠ Pod hájom              1.3.2020 

 

Marta Bardyová bude najbližších päť rokov stáť na čele bývalej 

piatej základnej školy. Do funkcie nastúpila 1. marca.  

 

Nová hlava školy vystriedala Soňu Kačíkovú, ktorá bola vo funkcii 

dve obdobia, teda desať rokov. Vymenovaná riaditeľka školy má 

mnohoročné pedagogické skúsenosti, spojené nielen s vedením 

takejto vzdelávacej inštitúcie. 

Škola v súčasnosti zamestnáva približne stovku zamestnancov 

a v základnej a materskej škole vzdeláva dovedna viac ako 

700 žiakov.  

 
 

Školy tlačia úchyty aj ochranné štíty pre zdravotníkov             zap. 19.4.2020 

 

Základné školy Pavla Demitru a Pod hájom tlačiach ochranné pomôcky na 3D tlačiarňach. 

Informovali o tom viaceré médiá, medzi nimi aj Dubnické noviny.  

 

Tie uvádzajú, že na ZŠ s MŠ Pavla Demitru tlačia úchyty vďaka učiteľovi informatiky Richardovi 

Malákovi. „Na tlač zatiaľ využívame materiál, ktorý sme mali pripravený na záujmovú činnosť 

počas krúžkov. Keďže 3D tlačiarne by boli teraz nevyužité, kolega Richard Malák, ktorý vyučuje 

informatiku, zareagoval na výzvu 

www.pomoznemocnici.sk, tlač naprogramoval a 

spustil,“ vysvetlil riaditeľ Základnej školy s 

materskou školou Pavla Demitru v Dubnici nad 

Váhom Oto Bača. Keď bude štítov väčšie 

množstvo, odovzdajú ich zdravotníkom.  

Do výroby ochranných štítov je zapojená aj ZŠ s 

MŠ Pod hájom. Na jednej 3D tlačiarni vie škola 

denne vyrobiť až 4 kusy ochranných štítov. 

„Materiál na tlač nám poskytla firma Marpex, 

plexisklo zas máme zabezpečené vďaka projektu 

IT Akadémia,“ uviedla pedagogička Vladimíra 

Fejová. 

 
 

ZUŠ funguje aj počas koronakrízy       zap. 27.4.2020 

 

So svojím náhľadom na fungovanie dubnickej základnej umeleckej školy počas jej 

uzatvorenia sa podelila aj riaditeľka Nadežda Provazníková, no najmä niektorí z učiteľov.  

 

Ako povedala riaditeľka, problémom bolo najmä nájsť formu výučby, rovnako bolo nutné skĺbiť 

on-line vyučovanie základnej školy s výučbou na ZUŠ-ke. Do úvahy bolo treba brať aj technické 

veci, ako výtvarný materiál, priestor na tanec, kvalitu mikrofónov na prenos hudby a podobne. 

A čo na to samotní pedagógovia? 

 

Lucia Peťková, hra na zobcovej a priečnej flaute, hudobná náuka 

„Pre prípravné štúdium som začala s dcérou Nelkou točiť online hodiny  - videá, kde Nelka našim 

najmladším žiakom predkladá učivo hravou formou. Online hodiny máme zverejnené na YouTube 

aj s úlohami a prípravou na ďalšie vyučovanie. Koronavírus nám vzal možnosť vystupovať a 
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vystupovanie majú moje žiačky naozaj rady. Poctivo cvičia a chcú ukázať, čo sa naučili, potešiť 

druhých. Samozrejme, že nám chýba fyzický kontakt, najmä súdržnosť v komornej hre, kde sa z 

nás stáva jeden celok, v ktorom má každý svoje dôležité miesto. Preto v rámci udržania komornej 

hry nahrávam deťom jednotlivé hlasy podľa potreby, aby mohli doma muzicírovať akoby sme mali 

komornú hru v škole. Komorná hra má naozaj silu a vyslovene niekedy trpím, že si kvôli 

oneskorenému zvuku nemôžem s deťmi zahrať, prípadne im nemôžem hneď v danej chvíli pomôcť 

s rytmickým problémom.“ 

 

 Monika Velacková, hra na klavíri, hudobná náuka 

„Výhodou je, že žiaci vedia sami ovládať rôzne platformy na telefóne a zavoláme si prakticky 

kedykoľvek máme chuť. Často voláme viackrát v týždni, kedykoľvek potrebujú poradiť. Rozvrh 

hodín v tomto čase pre mňa okrem pevne stanovených hodín = byť stále žiakovi k dispozícii. 

Nahrávame si medzi sebou aj videá, ako hráme skladbičky, štvorručné skladbičky, rozpošleme si 

to medzi sebou a máme z toho online koncerty.“ 

  

Jozef Kulišík, hra na gitare 

 „Za najväčšie pozitívum považujem, že keď som začal učiť v tomto režime, myslel som si, že 

možno nie každý sa bude chcieť učiť online. Že možno ZUŠ-ka je niečo navyše a deti budú chcieť 

mať viac svojho času. Realitou je, že korona tak trošku preverila záujem žiakov a ja som ich mohol 

spoznať aj v takejto situácii. Všetci sa zapojili a prvotné otázky - či sa im bude chcieť - sa po 

prvom dni rozplynuli. Niektoré veci musia pochopiť žiaci sami a byť samostatnejší ako na hodine, 

kde im príklady môžeme ukázať v notách. Tu sa učia rozmýšľať sami za seba a prekonávať 

prekážky sami. Verím, že nakoniec budú samostatnejší ako pred koronou. Verím, že budú aj 

zručnejší v oblasti techniky a trošku dúfam, že nebudú všetci chcieť byť  Youtubermi.“ 
 
 

Koncert ZUŠ online, prvý zahral akordeonista Martin Púček           10.5.2020 

 

Presúvanie koncertov do internetového priestoru sa stalo vítaným spôsobom možnosti 

stretnutia sa umelcov a publika. Vyskúšať sa ho rozhodla aj dubnická základná umelecká 

škola. 

 

Keďže nie je možné odohrať koncerty pre divákmi, vedenie školy ich premiestnilo do on-line 

priestoru. Séria koncertov dostala názov Pod rúškom hudby, vychutnať si ju môžete vždy v nedeľu 

o 13.30 na Facebooku, prípadne nad YouTube kanále školy.  

„Koncerty sa budú odohrávať v koncertnej sále ZUŠ. Budova je vydezinfikovaná a udržiavaná 

v maximálnej čistote. Pri prenose bude 

prítomný len jeden žiak, kameraman 

a zvukár, pričom samozrejmosťou je 

dezinfekcia rúk, vetranie priestoru, rúška 

a rukavice. Rukavice nebude mať akurát 

koncertujúci žiak, ktorému by 

znemožňovali hranie,“ priblížila 

riaditeľka Naděžda Provazníková. 

Vystúpenia sa napokon rozhodla 

odvysielať aj TV Považie, ako prvý sa 10. 

mája predstavil akordeonista Martin 

Púček.  
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Dubnica nad Váhom otvorila 1. júna všetky školy              1.6.2020 

 

Mesto Dubnica nad Váhom otvorilo v pondelok 1. júna tri základné školy vo svojej 

zriaďovateľskej pôsobnosti, ktorých súčasťou sú školské kluby detí, materské školy a 

jedálne. Žiaci po on-line výučbe, ku ktorej donútil školy koronavírus, konečne zasadli do 

školských lavíc.  

 

Radnica otvorila aj samostatnú materskú školu a jej elokované pracovisko. Informovala o tom 

hovorkyňa mesta Veronika Rezáková. „Z celkového počtu 889 žiakov 1. až 5. ročníka základných 

škôl prihlásili rodičia do školy 609 detí (79,88 percenta). Do školských klubov je prihlásených 

275 školákov, v školských jedálňach sa chce stravovať 462 detí. Online vzdelávanie a vzdelávanie 

dištančnou formou využije 280 detí tejto vekovej kategórie,“ uviedla hovorkyňa s tým, že do 

materských škôl prihlásili rodičia 365 zo 648 detí (56,32 percenta), prijali ich 339. Ako dodala, 

mesto má vyučovanie zvládnuté personálne, materiálne a priestorovo. Zriaďovateľ v zmysle 

pokynov ministerstva školstva zabezpečil hygienicko-epidemiologické opatrenia od príchodu 

žiaka do školy, šatne, triedy, pohybu v budove školy, cez stravovanie v školskej jedálni, pobyte v 

školskom klube detí, pohyb vo vonkajších priestoroch škôl až po odchod žiaka domov. 

 

Zdroj: TASR 

 

 

Demitrovci ako jediní prijali výzvu s názvom Letná škola               zap. 29.8.2020 

 

Výzvu vyhlásilo Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR ako súčasť opatrení na 

zmiernenie dopadov krízového obdobia počas epidémie COVID-19, ktoré vznikli ako 

dôsledok prerušenia vyučovania v školách. Možnosť zapojiť sa dostalo 40 detí. 

 

ZŠ s MŠ Pavla Demitru získala na realizáciu projektu grant, škola bola pre zúčastnené deti 

bezplatná. Prebehli dva turnusy, pričom každého sa zúčastnilo dvadsať žiakov. Prvá dvadsiatka 

detí nastúpila do Letnej školy 17. augusta, druhá začala 24. augusta, vyučovanie trvalo päť 

pracovných dní. 

Nešlo o klasické školské hodiny, Letná škola pripomínala skôr vzdelávací prímestských tábor.  

„Letná škola prebiehala formou zážitkového a objaviteľského vyučovania. V úvode si deti 

vytvorili mapu Dubnice, zaznačili si 

do nej získané indície, ktoré im v 

závere pomohli vyriešiť záhadu a 

získať poklad. Jednotlivé indície sa 

pritom nachádzali na rôznych 

miestach, spomeniem napríklad 

kaštieľ či knižnicu,“ povedal 

riaditeľ školy Otto Baša. 

Záujem bol väčší ako kapacitné 

možnosť, a tak dostali prednosť deti 

zo znevýhodnených rodín, až po 

nich prišiel rad na ostatné deti. Žiaci 

navštívili Dubnický kaštieľ, DTI či 

knižnicu, okrem spoznávania mesta 

sa venovali aj športovým aktivitám.  
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Dualisti vyrobili cyklostojany                 zap. 20.8.2020 
 

Piati študenti Strednej odbornej školy Dubnica nad Váhom sa v rámci duálneho vzdelávania 

na praktickom vyučovaní vo firme Porsche Werkzeugbau zapojili do projektu, 

prostredníctvom ktorého vyrobili pre mesto päť cyklostojanov. 

 

„Nadväzovali sme na jeden z projektov, ktorý sme robili s maturantmi pre Trenčiansky 

samosprávny kraj. Na spoluprácu nás oslovilo aj mesto Dubnica nad Váhom. Sme radi, 

že študenti sa do projektu zapojili. Bola to pre nich výzva a pevne verím, že bola obohacujúcou 

skúsenosťou,“ vyjadrila Lucia Žákechová z personálneho oddelenia spoločnosti Porsche. 

Nové cyklostojany boli nainštalované pri ZŠ s MŠ Pavla Demitru a ZŠ s MŠ Pod hájom. 
 
 

„Päťka“ oslavuje tridsiatku                 zap. 25.9.2020 

  

Základná škola s materskou školou Pod hájom otvorila 2. septembra svoje brány pre žiakov 

a zamestnancov už po tridsiaty raz. Oslava takéhoto jubilea je príležitosťou, aby sme sa 

obzreli do minulosti a trochu si zaspomínali.  

  

Keď sa v roku 1987 začala v našom meste stavať ďalšia základná škola, málokto veril, že termín 

jej otvorenia stavbári dodržia. Na ostatných školách v tom čase zápasili so zmennosťou a 

preplnenosťou tried a v prípade nedodržania termínu by bola situácia hrozivá, vrátane dnes už 

nepredstaviteľnej trojzmennosti. Do škôl totiž práve nastupovali populačne najsilnejšie ročníky. 

 

Určitú výhodu predstavoval fakt, že už 1. marca 1990 bol menovaný nový riaditeľ školy Rudolf 

Vyhňár, ktorý mal za úlohu vnútorne vybaviť školu všetkým potrebným, obsadiť ju personálne a 

dohliadnuť na práce súvisiace s jej dokončením. Usilovne mu v tom pomáhal i nový školník Peter 

Bobík, obetaví rodičia budúcich žiakov zo sídliska, vojaci a v auguste i učitelia a ostatní noví 

pracovníci školy. Čistili, upratovali, nosili, montovali nábytok - to všetko denne od skorého rána 

často až do noci, aby si 1. septembra 1990 mohlo do školských lavíc sadnúť 580 žiakov 1. – 4. 

ročníka, z toho 156 prváčikov. 

 

Podobná situácia sa opakovala o rok neskôr, keď sa finišovalo s prácou na 2. pavilóne. Nové 

učebne tejto časti školy museli by odovzdané k 1. septembru 1991 i za cenu, že pavilón ako celok 

nebude vnútorne dokončený. Štvrtáci postúpili do piateho ročníka, zo Základnej školy na 

Partizánskej ulici bolo preradených 198 žiakov a škola sa s počtom žiakov 950 stala 

plnoorganizovanou a jednou z najväčších v okrese Považská Bystrica. V školskom roku 1991/92 

nastúpil najväčší počet prvákov – 191, a to do siedmich tried. 

 

Po otvorení druhého pavilónu sa na škole ešte tri roky pracovalo. Z dôvodu nedostatku financií a 

pomalosti niektorých prác sa len postupne dokončovali špeciálne učebne, telocvične, dielne, 

oplotenie, telovýchovné a športové objekty. V ďalších rokoch sa škola dostávala do povedomia 

vďaka svojim výsledkom vo vedomostných, športových i umeleckých súťažiach nielen na úrovni 

mesta, okresu, kraja, ale aj na celoslovenskej úrovni. Fungovali tu športové triedy i triedy s 

rozšíreným vyučovaním cudzích jazykov. Poskytovala zázemie aj pre niekoľko tried 8-ročného 

gymnázia. 

  

Desať rokov stál na jej čele Rudolf Vyhňár, ktorého vystriedal vo funkcii Vladimír Kačinec. 

Rekordný bol prelom tisícročí. V školskom roku 2000/2001 navštevovalo školu 1111 žiakov v 41 

triedach. Od roku 2005 sa súčasťou školy stala materská škola a my sme sa pod vedením Daniely 
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Gregorovej pretransformovali na ZŠ s MŠ. V názve sa Centrum III zmenilo na Pod hájom, a hoci 

sme oficiálne neboli 5. ZŠ, v povedomí mnohých tá povestná „Päťka“ zostala. 

 

Po 20 rokoch fungovania školy sa pristúpilo k jej komplexnej rekonštrukcii. Pod vedením 

riaditeľky školy Soni Kačíkovej sa v priebehu viac ako roka vymenilo snáď všetko okrem 

montovaného skeletu. To, na čo nestačili finančné prostriedky z EÚ, sa doplnilo postupne. 

Rekonštrukcii sa nevyhla ani dnes už 33-ročná budova materskej školy, ktorá pôvodne patrila pod 

správu ZŤS Dubnica a neskôr mesta. V dvoch etapách došlo k zásadnej obnove exteriéru i 

interiéru. Dnes ponúka zázemie pre 130 detí v 6 triedach, nechýba moderná práčovňa, kuchyňa, 

počítačová učebňa či telocvičňa. 

  

Za 30 rokov fungovania školy prešli jej bránami tisíce detí a stovky zamestnancov, ktorým sa 

patrí poďakovať za všetko, čo pre svoju školu i žiakov urobili. Obetovali im kus života a odovzdali 

to najlepšie zo seba. Dnes inštitúciu navštevuje 580 žiakov v 27 triedach, viac ako 200 detí 

využíva ponuku školského klubu detí. 

 

Od 1. marca 2020 stojí na čele školy Marta Bardyová, pred ktorou stoja nové výzvy – riešenie 

neľahkej dopravnej situácie pred budovou, revitalizácia školského ihriska a dvora, ako aj mnohé 

iné. Lebo taký je život školy. Všetko je v neustálom pohybe, mení sa doba i požiadavky kladené 

na školstvo a jej zamestnancov. 

  

Zdroj: Soňa Kačíková 
 

 

Zážitkové vyučovanie pre žiakov spojenej školy                  zap. 15.10.2020 

 

Žiaci s mentálnym postihnutím navštívili remeselné dielne, aby spoznali prácu drotára, 

sklára, pekára, cukrára, záhradníka, tkáčky, modrotlačiara a keramikárky. Zážitkové 

vyučovanie je pre deti s mentálnym postihnutím veľmi motivačné a podporuje ich ďalší 

rozvoj. 

  

Učiteľský zbor v školskom roku 1990/1991 pod vedením Ing. Mgr. Rudolfa Vyhňára 



33 
 

Návštevou remeselných dielní si žiaci upevnili sociálne zručnosti v cestovaní, v kontaktovaní sa 

s neznámymi ľuďmi i v riešení sociálnych situácií v každodennom živote. Z vlastnoručne 

vyrobených výrobkov sa žiaci tešili, na niektorých si pochutili, iné použili na obdarovanie svojich 

blízkych. Za všetkým stál projekt s názvom Spoznávame remeslá v našom  regióne zážitkovým 

učením, ktorý pripravili vyučujúce Anna Podoláková a Iveta Račková vďaka finančnej podpore 

Nadácie ZSE.  

 
 

7. ročník projektu srdce na dlani                zap. 30.10.2020 

 

Aj v roku 2020 pani učiteľky Mária Gulová a Alena Kubicová zabezpečujú prostredníctvom 

svojho projektu pomoc potrebným deťom. Tento raz ich bude obdarovaných až 30, za 

získané prostriedky budú zakúpené potraviny, hygienické a školské potreby, oblečenie, 

knihy či iné potrebné veci.  

 

Projektu Srdce na dlani je naklonené aj mesto Dubnica nad Váhom, ktoré v tomto mesiaci projekt 

podporilo finančnou dotáciou na nákup potravín a oblečenia pre núdzne deti sumou 1 200 eur. 

„Verím, že projekt Srdce na dlani sa postupne rozšíri aj na ostatné školy. Zapájať sa začala aj ZŠ 

s MŠ Pod hájom a nad spoluprácou uvažuje už aj ZŠ s MŠ Pavla Demitru. Doposiaľ sme mali dve 

pracovné stretnutia, na ktorých svoju činnosť a cenné rady zo sedemročnej osobnej skúsenosti v 

práci a pomoci deťom a rodinám priblížili pedagogičky Alena Kubicová a Mária Gulová,“ 

priblížila vedúca školského úradu Mária Balážová. 

  

  

Deti v Dubnici nad Váhom majú Srdce na dlani     zap. 2.12.2020
  

Projekt srdce na dlani pomáha potrebným deťom v Dubnici už niekoľko rokov. Svojim 

rovesníkom pomohli už siedmykrát aj žiaci zo ZŠ s MŠ Pavla Demitu. Správy o ňom sa 

dostali aj do redakcie regionálneho MY Noviny Stredného Považia, ktoré na svojom webe 

uverejnilo o peknej aktivite aj článok. Kúsok z neho uvádzam v kronike.  

 

„Projekt Srdce na dlani robíme už sedem rokov. Vznikol na podnet našej žiačky, ktorá sa sama 

rozhodla, že chce pomôcť deťom, ktoré sú v hmotnej núdzi. S dvomi pani učiteľkami sa snažíme 

takýmto žiakom pomáhať,“ povedala riaditeľka školy Jana Vargová. Projekt už presiahol hranice 

školy. „V tomto roku sa pokúsime projekt uskutočniť v rámci celého mesta. Pomáhajú nám ľudia 

nielen z Dubnice, ale aj zo širokého okolia,“ doplnila Vargová. 

Rozhodli sa inšpirovať aj školy v iných mestách. „Pred dvomi rokmi sme boli v škole v Novom 

Meste nad Váhom, kde naše dievčatá tento projekt predstavili a už aj u nich niečo podobné 

funguje,“ uzavrela riaditeľka. 

 

Príspevky zbierajú na bankový účet celý rok. „Vyvrcholenie máme vždy v decembri. Nie sú to 

však len vianočné darčeky, ale aj potravinová pomoc,“ hovorí učiteľka Alena Kubicová, 

koordinátorka projektu. Počas roka však pripravujú týmto deťom aj pekné zážitky. „V lete sa 

snažíme pripraviť týmto deťom nejaký výlet. Dúfam, že aj budúci rok, napriek korone, sa nám to 

podarí. Je to pre deti neopísateľné, keď sa dostanú na dva dni na výlet, troška iný svet,“ hovorí 

Kubicová. Zbierka však pokračuje naďalej. 

„Uvidíme, koľko dobrých ľudí sa ešte pripojí do začiatku decembra. Ak niekto chce, budeme radi, 

ak pošle dobrovoľný príspevok,“ povedala učiteľka. 

 

Ohlasy na tento projekt sú veľmi dobré. Nielen od samotných detí, ktorým takto pomáhajú, ale aj 

zo širokého okolia. „Sú to pozitívne reakcie, rodičia aj deti sú vďační, že im pomôžeme. Tieto deti 
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sú veľmi pokorné,“ uzavrela Kubicová. K tomuto mimoriadne peknému projektu sa pripojilo aj 

mesto Dubnica nad Váhom. „So základnou školou spolupracujeme už sedem rokov. V rámci tohto 

projektu môže ktokoľvek prispieť pre tridsiatku detí, ktoré sa ocitli v sociálnej núdzi,“ informuje 

hovorkyňa mesta Veronika Rezáková. 

Organizátorky projektu nakupujú nielen potraviny, ale aj hygienické potreby, školské potreby, 

oblečenie. „Je vidieť, akú majú deti veľkú radosť. Podporovateľom tohto projektu je, samozrejme, 

aj mesto Dubnica nad Váhom. Boli by sme veľmi radi, ak by sa tento projekt rozšíril aj na ďalšie 

školy v meste, diskusie už prebiehajú, a ak sa rozšíri, mohli by sme pomôcť čo najväčšiemu počtu 

detí,“ doplnila Rezáková. V tejto chvíli sú deti, ktoré dary dostanú, zo všetkých troch základných 

škôl, ktoré zriaďuje mesto. 

 

 

Gymnazisti vedia, ako zdokonaliť dištančné vyučovanie            zap. 15.12.2020 

 

Návrh dubnických gymnazistov na zlepšenie dištančného vyučovali získal prvé miesto na 

medzinárodnej súťaži žiakov, ktorí si založili vlastnú študentskú firmu. O konkrétnych 

inováciách i podnikateľských plánoch som sa porozprával s prezidentkou študentskej firmy 

ANOW Michaelou Kolmanovou a viceprezidentkou pre financie Ninou Ševerovou.  

 

Baby, gratulujem k úspechu v súťaži. Poviete nám o nej viac? 

MK: JA Inovation Camp je medzinárodná súťaž vyhlásená neziskovou organizáciou Junior 

Achievement Slovensko. Súťažilo sa na Slovensku a v Česku. Každý zapojená škola mala 5-

členný tím, ráno nám zadali tému, my sme ju mali spracovať a vyriešiť daný problém. 

NŠ: Keďže do školy chodiť nemôžeme, robili sme to z domu, mali sme svoju „roomku“. Zadaním 

bolo vymyslieť, ako by sme inovatívne zlepšili dištančné vzdelávanie. 

  

A na čo ste prišli? 

MK: Zhodli sme sa, že podľa nás je na 

našej škole dostatočná komunikácia s 

učiteľmi, žiakmi aj zamestnancami školy. 

Dubnické gymnázium napríklad ponúklo 

notebooky znevýhodneným deťom, tým, 

ktorí ich nemajú. Lenže všetky školy to 

takto nerobia. Vymysleli sme formulár, 

ktorým by sme problém podchytili a 

zlepšili komunikáciu medzi žiakmi a 

vedením školy. 

Chceli sme zdokonaliť aj Edupage (pozn.: 

informačný systém zabezpečujúci 

dištančné vzdelávanie), aby mal vlastnú 

platformu, to bola práve naša hladná inovatívna myšlienka. Vadí nám, že keď niečo máme, tak je 

to raz na Webexe, Zoome, používame zbytočne veľa aplikácií. Návrhov sme mali ešte viac, okrem 

iného by sme napríklad radi motivovali študentov, aby pri dištančnom vzdelávaní – skúšaní 

nepodvádzali. 

   

Súťaže ste sa mohli zúčastniť aj preto, že máte založenú študentskú firmu. 

MK: Sme zapojení v neziskovej organizácii Junior Achievement a v programe aplikovaná 

ekonómia, máme teda vlastnú študentskú firmu ANOW. Tento týždeň sme mali úvodné valné 

zhromaždenie, lebo sme predali akcie a teraz môžeme konečne začať podnikať. 
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Vaši predchodcovia na gymnáziu prinášali v rámci tohto projektu každoročne zaujímavé 

produkty. 

MK: My budeme mať školský merch, teda oblečenie s grafikou školy v módnejšom dizajne. 

Chceme ho tlačiť na tričká, možno neskôr na mikiny. 

NŠ: Okrem toho plánujeme vyrábať aj voskové obaly, zabránime tak tomu, aby ľudia používali 

jednorazové plastové vrecká. No a ako posledné plánujeme organizovať kvízy alebo on-line 

kvízy.  
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Kultúra 
 

Prvý ročník Karnevalu v knižnici             24.1.2019 

 

Pracovníci mestskej knižnice pripravujú pravidelné akcie pre návštevníkov oddelenia pre 

deti a mládež. V januári sa rozhodli skúsiť podujatia väčšieho razenia a vymysleli karneval. 

 

24. januára sa medzi policami s knihami zišli 

malí čitatelia aj so svojimi rodičmi, aby sa 

zabavili pripravenými hrami a zatancovali si 

na detské hity. S programom knihovníkom 

pomáhali dievčatá z gymnázia, ktoré 

s knižnicou spolupracujú dlhodobejšie. 

Celkom isto padol rekord v počte osôb, ktoré 

sa v detskom oddelení zišli na jednom 

podujatí. Organizátorov potešilo, že prišli 

najmä ľudia, ktorí sú čitateľmi knižnice 

a majú k ich inštitúcii hlbší vzťah, čo sa 

odzrkadlilo aj na veľmi priateľskej 

a príjemnej atmosfére. Išlo tak o ďalší krok 

k budovanie komunity okolo dubnickej 

mestskej knižnice.  

 

 

Senior Vršatec aktívny doma aj za hranicami     zap. 25.1.2020 

  

Folklórny súbor Senior Vršatec rozvíja čulé aktivity aj počas prvých mesiacov roka. Po 

vianočných vystúpeniach v Dubnici nad Váhom a v Trenčianskych Tepliciach, kde jeho 

členovia účinkovali pre nemeckých kúpeľných hostí, prišlo fašiangové obdobie ľudových 

veselíc a bálov. 

  

V poslednú januárovú sobotu súbor vystúpil s hudobno-tanečným programom Od Trenčína do 

Zemplína v malej obci Žlkovce, kde sa konala tradičná fašiangová zabíjačka s ľudovou veselicou. 

O týždeň na to sa vo Valašských Kloboukoch konal 36. ročník  krojovaného Valašského bálu, 

ktorého sa zúčastnilo viacero folklórnych súborov, dve dychové a dve cimbalové hudby. Súbor 
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Senior Vršatec tu ako jediný hosť zo Slovenska v krátkom kultúrnom programe predviedol tanec 

Trenčín a jeho temperamentné vystúpenie zožalo búrlivé ovácie publika.  
 

 

Ekotopfilm – Envirofilm aj tento rok priniesol pálčivé otázky                6.2.2020 
 

Ideou festivalu, ktorý sme v našom meste hostili vo štvrtok 6. februára, je zvyšovať 

informovanosť verejnosti v otázkach ekológie.  

 

Na Junior festival, určený pre základné školy, nadviazal poobedný program pre širokú verejnosť. 

V priestoroch Kina Lastovička si mohli diváci pozrieť niekoľko tematicky pestrých filmov. Prvý 

z nich poukázal na krásu divokej prírody, zatiaľ čo nasledujúce mali za úlohu prezentovať dopady 

ľudskej činnosti na ekosystém a ponúknuť možnosti, ako môže k zlepšeniu vzniknutej situácie 

prostredia prispieť každý jednotlivec. Filmy apelovali na zníženie spotreby, na efektívnejšie 

nakupovanie a nevyhadzovanie potravín, 

poukazovali na hrozné podmienky zvierat 

na farmách, aj na nevyhnutnosť obmedziť 

konzumáciu mäsa. Bola z nich cítiť 

naliehavosť riešenia celosvetových 

problémov, spôsobených najmä 

otepľovaním planéty.  

Blok na dve časti predelila diskusia, 

v ktorej moderátorka Janka Havranková 

kládla otázky na tému spracovania odpadu 

a jeho ďalšieho využitia primátorovi 

Petrovi Wolfoti a členovi občianskeho 

združenia Priatelia Zeme Branislavovi 

Moňokovi.  

 

 

 

 

Knižnica hostila Ivanu Havranovú             13.2.2020 

 

Známa spisovateľka pricestovala na stretnutie s dubnickými čitateľkami a čitateľmi. 13. 

februára porozprávala v knižnici o svojom zaujímavom živote, o písaní kníh a aj o vzťahu 

k mužom. 

 

Ivana je známa ako autorka románov pre ženy Manželstvá 

nanič či Bosorka, ale aj kníh rozhovorov Odvlečení, Som 

Jozef Majský, Evanjelici či Rozhovory s luteránmi. Okrem 

iného sa venuje aj tvorbe pre deti, napísala viac ako štyristo 

televíznych scenárov a pôsobila ako novinárka a 

publicistka.  

Besedu v knižnici moderovala Ivana Tišková. Ivana 

Havranová nezaprela povesť, ktorá ju predchádza, 

a neodpustila si ani dosť tvrdé vyjadrenia na adresu 

mužskej populácie. Ale tak to má byť, veď možno aj kvôli 

tomu na ňu do knižnice prišlo viac ako dvadsať žien.  
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Festival Slovenská krčma aj v našom meste           15.2.2020 

 

Jedinečný koncept festivalu, ktorého myšlienkou mal byť protest proti osočovaniu bežných 

ľudí politickými elitami, ako aj vystúpenie proti extrémizmu, si našiel svoje miesto aj 

v Dubnici nad Váhom. 15. februára vystúpil v Doors pube rapper Supa. 

 

„Pôvodne sme dúfali, že sa zapojí aspoň zopár krčiem a zopár kapiel. Napokon počas uplynulých 

dvoch týždňov odohralo 150 kapiel v rámci 114 podujatí v 100 krčmách naprieč celým 

Slovenskom takmer 200 vystúpení. Čo je ale podstatné, všetky zapojené krčmy, umelci, kapely a 

najmä návštevníci koncertov ukázali, že väčšina návštevníkov krčiem na Slovensku nie sú rasisti 

a nestotožňujú sa s fašistickými 

názormi,“ vyjadrili sa organizátori 

Slovenskej krčmy, ktorí stoja aj za 

známym podujatím Pohoda.  

Festival reagoval na výrok Róberta 

Fica, ktorý po odsúdení Milana 

Mazureka za výroky proti Rómom 

v rozhlase vyhlásil, že by mohli 

rovno pozatvárať všetkých ľudí 

v hociktorej slovenskej krčme.  

Rapper Supa spravil v Dubnici po 

polnoci dobrú šou, ktorú ocenil 

prakticky plný bar.  

 
 

Dubnické fašiangy               22.2.2020 

 

Hoci tradičné fašiangy už minulý rok zmenili miesto konania, overený program sa veľmi 

nezmenil.  

 

Oslavy začali programom pre deti v kaštieli, kde si prišli na svoje tí menší. Po sladkých raňajkách 

si spolu s veselými prasiatkami vyrobili masky, ktoré neskôr predstavili na Jarmočnisku.  

„Atmosféra bola veľmi príjemná. Prišla nám takmer šesťdesiatka veľmi šikovných detí a myslím, 

že tento rok bol po organizačnej stránke oveľa pokojnejší,“ zhodnotila riaditeľka Dubnického 

múzea Monika Schwandtnerová. 
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Na Jarmočnisku prebiehali tradičné ochutnávky a súťaže. Tento rok najviac chutila klobása 

z Mäsiarstva Urbánek, slanina z Potravín v Účku, pálenka pána Rábeka, kapusta pána Holého 

a kyslé uhorky, ktoré dodali Potraviny v Účku. 

Návštevníci mohli ochutnať pravý dubnický hamburger, ale aj rôzne jedlá, ktoré ponúkali 

farmárske trhy pred kaštieľom. V programe vystúpili Opatovskí harmonikári, Heligonkári 

z Krasňan, Milan Perný a Hergottovci. V závere programu prebehlo pochovávanie basy, ktorú na 

40-dňový odpočinok odprevadil DFS Vršatčiarik a FS Liborčan.  

 

 

Štyri diskusie v rámci projektu Nadpohľad               zap. 25.2.2020 

 
Študenti nášho gymnázia rozšírili ponuku kultúrnych podujatí v meste v rámci programu 

Show your talent. Aj vďaka nemu vznikol projekt Nadpohľad. Išlo o sériu štyroch 

verejných diskusií, ktorých cieľom bolo predstaviť Dubničanom netradičných umelcov. 

 

Počas štyroch februárových utorkov sa mohla vo výstavnej „stoštvorke“ v dome kultúry verejnosť 

dozvedieť viac o umení a jeho netradičných formách v rámci diskusií so zaujímavými umelcami. 

„Ide o ľudí, ktorí sú z nášho okolia, no je o nich málo počuť. Myslím, že si zaslúžia, aby sa o nich 

vedelo. A rovnako bude skvelé, ak aj naši obyvatelia získajú na umenie taký nadpohľad,“ 

vysvetlila jedna z organizátoriek projektu Lucia Šipošová. 

4. februára otvorila diskusný súbor cestovateľka a fotografka Halime Sarrag, o týždeň neskôr sa 

do poslednej zaplnili stoličky pri stretnutí s chalanmi z UrbeX DCA, ktorí prostredníctvom slov, 

fotografií a filmov predstavili urban exploration, teda prieskum opustených budov. O ďalších 

sedem dní bol hosťom diskusie Adam J. Palo, autor knihy Mesto nemých králikov, cyklus uzavrel 

Dubničan a abstraktný maliar Aleš Porubský. Študenti nášho gymnázia ukázali, že sú schopní 

pracovať samostatne a ponúkať plnohodnotné kultúrne programy alternatívneho razenia, ktoré 

v našom meste stále chýbajú. 

 

Knižnica pomáha s rúškami a prichystala literárnu súťaž               zap. 25.4.2020 

 

Knihovníci nezaháľajú ani počas uzatvorenia a snažia sa vykonávať najmä činnosti, na 

ktoré nie je počas plnej prevádzky čas. Rad prišiel aj na očistu fondu, z ktorého do apríla 

ubudlo takmer dvetisíc exemplárov kníh, prevažne starších, ktoré sú v knižnici duplicitne.  

 

Z diskusie s Halime Sarrag (vľavo) a s Alešom Porubským. Moderujú študentky gymnázia. 
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Z aktivít pre verejnosť, ktoré knižnica vyvíjala aj počas zatvorenia, treba vypichnúť najmä 

literárnu súťaž pre deti aj dospelých s názvom Pod rúškom.  

„Téma je ľubovoľná, jedinou výnimkou je súčasná vírusová 

situácia a preventívne opatrenia. Zapojiť sa môžu pisatelia 

akéhokoľvek veku, Dubničania ale aj „mimodubnickí“. 

Jeden autor nám môže poslať najviac jednu prózu v 

rozsahu maximálne 5 strán alebo dve básne. K prácam 

nezabudnite uviesť svoje meno, adresu, mailovú adresu, 

prípadne telefónne číslo. Súťaž uzavrieme, keď skončia 

súčasné preventívne opatrenia, najlepších vo vekových 

kategóriách oceníme knižnými odmenami,“ hovoria 

propozície súťaže.  

Veľa času strávili knihovníci aj upratovaním fondu. 

Pôvodne premýšľali aj nad predčasným vykonaním 

inventúry, ktorú majú na pláne pre rok 2020, kvôli nutnosti 

výpomoci iných osôb nezhodujúcej sa s hygienickými 

odporúčaniami sa však museli tohto nápadu vzdať.  

Svoju pomoc však ponúkli mestu Dubnica nad Váhom pri šití a distribúcii rúšok všetkým 

seniorom nad 60 rokov. Knihovníci prispeli k dielu strihaním látky a balením rúšok do obálok.  

Neboli to však jediné pomocné práce, netypickou činnosťou pre nich bolo aj zdobenie májky 

farebnými stuhami, ktoré mávajú na starosti folkloristi.  

  

 

Milan Kališ vydáva nový román Zrod                 zap. 20.5.2020 

  

V lete sa pod hlavičkou vydavateľstva Marenčin PT objaví na pultoch kníhkupectiev nový 

román Milana Kališa, dubnického spisovateľa momentálne pracujúceho a žijúceho v 

Bratislave. Leitmotívom Zrodu, ktorý jeho autor označuje za svoje doposiaľ najlepšie dielo, 

je snaha o komplexné zachytenie obrazu spoločnosti za pomoci prvkov zo sociológie, 

psychológie či filozofie. Pre Dubnické noviny som s Milanom urobil dlhý rozhovor. V 

kronike uvádzam iba niektoré jeho fragmenty, týkajúce sa samotnej knihy.  

  

Milan, na slovenskom trhu sa po tituloch Rozdrásané duše, 

Kúpil som si bordel a Odvrátená strana všetkého objaví tvoja 

štvrtá prozaická kniha, tentoraz to bude opäť román. Naznačil 

si mi, že zo Zrodu máš dobrý pocit. 

Podľa mňa ide o môj najlepší román, pretože má v sebe čosi 

zvláštne, Angličania na to majú výraz staying power. Ako autor by 

som to vravieť nemal, ale z mojich diel to má možno ešte Odvrátená 

strana všetkého... To  

je ale veľmi krutá kniha. Zrod je jednoducho nadgeneračnou 

výpoveďou o stave spoločnosti a má širokospektrálny presah. 

Čitateľ si ale isto všimne, že ide o vážne dielo, ktoré sa však neberie 

úplne vážne. 

 

Pri čítaní tvojho textu som si všimol posun v štýle rozprávania, od knihy Kúpil som si bordel 

si v tomto smere prešiel kus cesty. 

Dôvodom je, že so Zrodom som najviac pracoval. Napríklad „Bordel“ je kniha, ktorú som len 

napísal. Vtedy som sa nezaťažoval nejakými úpravami. So Zrodom je to iné. Napísal som ho v 

roku 2004. Od roku 2009 do roku 2012 som nad ním kontinuálne sedával asi tri hodiny denne, 
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zamýšľal som sa nad textom a prepracovával ho. To som s inými dielami nerobil, možno na ich 

škodu. Úplne celý Zrod mal 663 normostrán, do tlače pôjde verzia, ktorá ich má len 343. 

  

Predpokladám, že vznik Zrodu, obzvlášť v jeho prvotnej rozsiahlej verzii, nebol 

jednoduchý. 

Napísal som ho za pol roka. Naozaj išlo o veľké množstvo textu, denné minimum som si stanovil 

na 10 000 znakov, ale veľakrát som ho vysoko prekročil. Murakami má knihu, ktorá sa volá 

Spisovateľ ako povolanie. A v nej hovorí, a ja s tým súhlasím, že spisovateľ musí byť v dobrej 

fyzickej kondícii. V čase prác na Zrode som denne behával 10 km a písalo sa mi naozaj veľmi 

dobre. Písanie ale stojí človeka veľa energie. Po pol roku som bol naozaj vyčerpaný. 

  
 

Deti oslávili svoj deň výrobou veterných mlynčekov              28. - 29.5.2020 

 

Pretože boli prísne opatrenia ešte v platnosti, pracovníci oddelenia kultúry a mestskej 

knižnice museli vymyslieť takú formu osláv Dňa detí, ktorá by bola v súlade s nariadeniami 

vlády a hygienika. 

 

Stoly dva metre od seba vonku pred oddelením pre deti, pri stole len tí, ktorí žijú v jednej 

domácnosti. Pripravené sú farebné papiere, paličky, nožnice... Deti, ktoré prichádzajú, si sadajú 

za stoly a vyrábajú farebné papierové vrtuľky, ktoré zapichnú do trávy pod stromy. Medzi 

nosníkmi striešky nad letnou čitárňou s ekozáhradkou sú napnuté šnúry, na ktoré deti pripínajú 

výkresy s obrázkami. Mohli ich priniesť z domu, alebo nakresliť priamo na knižničnom podujatí. 

To všetko počas dvoch dní v rámci otváracích hodín knižnice.  

 

 

Knižnica pokračuje v podujatiach pre deti               3.6.2020 

 

Po akcii ku dňu detí priniesla knižnica po niekoľkých dňoch ďalšie tvorivé dielničky pre 

menších čitateľov. Tí si mohli vyrobiť maznáčika z rukavíc.  

 

Podujatie s názvom Vyrob si svojho maznáčika sa malo uskutočniť v marci, pre vyhlásenie 

špeciálnych opatrení to však nebolo možné. V spolupráci s dubnickými gymnazistkami ho 

zamestnanci knižnice napokon pripravili pre všetky deti v stredu 3. júna. Staré nepoužívané 

rukavice sa naplnia vatou, otvor na ruku sa zašije alebo zalepí. Potom už treba iba pridať gombíky 

či ozdôbky, vlasy, stužky...  
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Knihovníci sa rozhodli urobiť akciu vonku v priestoroch letnej čitárne, čo sa odrazilo v ešte 

príjemnejšej a neformálnejšej atmosfére. Maznáčik tak nadviazal na pravidelné podujatia, ktoré 

knižnica pred koronakrízou organizovala. Stala sa tak zároveň prvou inštitúciou v meste, ktorá 

znova začala pripravovať podujatia.  

 

 

Kultúrne leto v duchu rozmanitosti                  zap. 25.6.2020 

 

Po celoplošných zákazoch verejných podujatí sa v lete znova rozbehol kultúrny život. 

V našom meste šlo už klasicky o cyklus podujatí pod hlavičkou Kultúrneho leta.  

 

Dubničania si mohli zacvičiť, zájsť do letného kina, na koncert, čítanie literatúry či piknikovať 

pri „hudbe z okna“. Viac o tohtoročnom Kultúrnom lete povedal pre Dubnické noviny vedúci 

oddelenia kultúry Richard Benech: „Cieľom bola rôznorodosť a pohodová letná atmosféra v 

našom meste. Jednotlivé typy podujatí sú rovnomerne rozdelené na celé leto. Striedajú sa koncerty 

pre seniorov s koncertmi menších kapiel a detské divadielka. Každý týždeň však bude sobotné 

dopoludnie patriť športu a večer zasa letnému kinu. Posledné tri augustové víkendy sú nabité 

väčšími podujatiami, ako sú Ilešháziovské panské hody v réžii Dubnického múzea, večer 

folkloristov, ktorý organizujú dubnické folklórne súbory, a posledný víkend bude patriť Babylonu 

– multižánrovému podujatiu. Lokality sú takisto veľmi príjemné; mestský park, nádvorie kaštieľa 

či záhrada mestskej knižnice.  

Ak by som niečo vyzdvihol, sú to určite mestské kvízy a to, že táto iniciatíva prišla zvonka od 

Kaviarne 7emička. Ide o veľmi pekný príklad spolupráce kreatívnych ľudí a podpory mesta. 

Vynikajúco zareagovali aj naši folkloristi po rozhodnutí, že festival sa z pochopiteľných dôvodov 

ruší. Nechcú Dubničanov ukrátiť o zážitok z folklóru, tak organizujú podujatie s folklórnym 

charakterom. Veríme, že s nápadmi a energiou realizovať podujatia prídu aj iní jednotlivci či 

organizácie, určite aj mesto takéto iniciatívy privíta. Z iných podujatí, pri ktorých veríme, že budú 

mať pozitívny ohlas, je napr. Hudba z okna. Ide o to púšťanie reprodukovanie klasickej hudby z 

okien kaštieľa. Možno trošku netradičný nápad, no chceme, aby počas nedeľných popoludní znela 

v parku hudba Mozarta, Bacha, Beethovena, Vivaldiho a aby sa návštevníci parku skúsili preniesť 

pri korzovaní alebo piknikovaní do čias dávno minulých. Veď práve z Dubnice pochádza viac ako 

300 notových záznamov z konca 19. storočia, kde sú skladby práve týchto skladateľov.“  

 

 

Základná umelecká škola sa prezentovala v uliciach            29.6.2020 

 

V predposledný júnový deň sa štyridsaťpäť žiakov dubnickej ZUŠ predstavilo na verejných 

priestranstvách v centre mesta. Odprezentovali tu svoje majstrovstvo, ktoré pilovali aj 

počas pandémie.  

 

„Odozva verejnosti bola plná emócií. Ľudia boli 

prekvapení a vo veľkom nás podporili aj dubnické 

prevádzky, ktoré nám poskytli nielen priestor, ale aj 

elektrinu pre aparatúru a mikrofóny či občerstvenie 

pre deti. Okrem toho nás na záver pán primátor 

spoločne s pánom predavačom v cukrárni pozvali na 

zmrzlinu. Bola to sladká bodka na záver programu, za 

ktorú veľmi pekne ďakujeme,“ zhodnotila riaditeľka 

ZUŠ Dubnica nad Váhom Naděžda Provazníková, 

ktorá zároveň poznamenala, že podobný projekt 

určite v budúcnosti zopakujú.  
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Výtvarné spektrum opäť v kaštieli                3.7.2020 

 

V rámci 24. ročníka krajskej postupovej súťaže sa prezentovali na vernisáži spojenej 

s odovzdávaním cien aj dubnickí umelci. Podujatie organizuje každoročne Trenčianske 

osvetové centrum.  

 

3. júla sa výstavné miestnosti na poschodí kaštieľa zaplnili priaznivcami výtvarného umenia. Ešte 

predtým však organizátori odovzdali vo veľkej sále na prízemí ceny víťazom. 

Do súťaže bolo prihlásených 112 diel 

od 55 autorov. Porota odporučila vystaviť 

75 diel od 50 autorov a navrhla udeliť 

1 hlavnú cenu, 12 cien a 8 čestných 

uznaní. Odbornú porotu tvorila trojica 

umelcov v zložení Iveta Ochránková, 

Elena Porubänová a Jozef Vydrnák. 

Hlavnú cenu si tento rok zaslúžila 

Marianna Ambrušová zo Starej Turej 

za svoje diela maľované akrylom 

na plátne. Z Dubnice nad Váhom sa darilo 

Sáre Zvěřinovej, ktorá si za kresbu Okno 

do hlavy zaslúžila 1. cenu v kategórii 

kresba a grafika 

 

 

Busta J. B. Magina               5.7.2020 

 

Dubnica má svoju prvú bustu. Poctu týmto spôsobom sme 

vzdali kňazovi, filozofovi, právnikovi a znalcovi antickej 

a slovanskej histórie Jánovi Baltazárovi Maginovi. 

V marci uplynulo 285 rokov od jeho smrti, v Dubnici 

pôsobil šestnásť rokov.  

 

Ján Baltazár Magin sa do slovenských dejín zapísal prvou 

literárnou obranou Slovákov, ktorú na podnet Trenčianskej 

stolice napísal v roku 1723 práve na dubnickej fare. V Dubnici 

nad Váhom pôsobil v rokoch 1719 až 1735 a vyznačoval sa 

horlivou prácou na duchovnom i hmotnom povznesení ľudu. 

S myšlienkou zhotoviť bustu prišiel Miestny odbor Matice 

slovenskej Dubnica nad Váhom. Realizácia sa napokon 

podarila v spolupráci s mestom, farským úradom 

a Trenčianskou župou. Pomník významnej osobnosti si svoje 

miesto našiel pred Katolíckym domom. 
 

 

Dva mestské kvízy v parku pod taktovkou 7-edmičky                 zap. 1.8.2020 

 

V rámci kultúrneho leta sa v mestskom parku konali dva kvízy, v ktorých si mohli 

zúčastnení overiť svoje znalosti o našom meste. Prvý sa uskutočnil 4. júla a bol spojený 

s koncertom kapely Rado One, druhý, ktorý sa uskutočnil 1. augusta, doplnila svojimi 

piesňami Nina Kohoutová. 
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S myšlienkou mestského kvízu prišla kaviareň 7edmička. Ešte počas minuloročnej akcie 

BABYLON si uvedomila, že v prostredí dubnického parku by sa mohlo usporadúvať viac 

podujatí. „Primárnym cieľom podujatia je 

spojiť ľudí, vytvárať komunitu, no zároveň aj 

príjemnou a atraktívnou formou vzdelávať 

ľudí o svojom meste,“ priblížil jeden 

z organizátorov Ondrej Mišovič. Pomocnú 

ruku s organizovaním kvízu poskytlo 

kaviarni Oddelenie kultúry a knižnice 

Dubnica nad Váhom.  

Kvíz sa skladal z niekoľkých okruhov 

otázok, po každom okruhu nasledovalo 

zverejnenie správnych odpovedí aj 

s výkladom, vďaka čomu sa do podujatia 

dostal aj náučný charakter.  

 

 

Knižnica získala vysoký grant na nákup kníh                    zap. 2.8.2020 

 

Fond na podporu umenia prispeje na nákup nových knižiek pre našu knižnicu sumou 3500 

eur.  

 

O podporu nákupu nových publikácií žiada dubnická knižnica každý rok, tentoraz však ide 

o najvyššiu udelenú sumu, akú si knihovníci pamätajú. Podmienkou poskytnutého grantu je, aby 

knižnica nakúpila aspoň 20 % nových publikácií, ktorých vydanie bolo rovnako podporené 

Fondom na podporu umenia.  

Grant bol vystavaný na podporu knižnej akvizície stagnujúcej pre pandémiu, ktorá v mnohých 

samosprávach zahájila šetrenie. Rovnako mieril na pozdvihnutie ducha, na duševný rozvoj, čoho 

výsledkom bude zakúpenie určitého množstva takto zameranej literatúry. Ďalšia časť financií 

poputuje na nákup literatúry s ekologickým zameraním.  

 
  

Ilešháziovské panské hody                 15.8.2020 

 

Ilešháziovské panské hody stavili na overenú a úspešnú formu. Návštevníkov síce 

neprekvapili, no priniesli kvalitnú zábavu v dobovom štýle. 15. augusta ožilo minulosťou 

nádvorie kaštieľa aj park.  

 

Začínalo sa dobovým sprievodom mestom, pokračovanie sa tradične odohrávalo v dvoch 

priestoroch – v parku J. B. Magina a na nádvorí kaštieľa.  

Počas celého dňa mohli návštevníci pozorovať divadelné predstavenia, vystúpenia sokoliarov, 

dobové tance, rytierske a lukostrelecké turnaje, no videli aj čo-to z dobovej hygieny a šermiarstva. 

Malí návštevníci sa mohli voziť na koňoch, dobýjať slamený hrad Slamburg, no nechýbal ani 

kolotoč či maľovanie na tvár. Okrem dobovej kuchyne, ktorá rozvoniavala počas dopoludnia, bola 

pripravená aj tradičná šutelica – kapustovo-fazuľová polievka, ktorú pred viac ako dvesto rokmi 

rozdával v uliciach nášho mesta počas hladomoru Štefan Ilešházi. „Napriek rôznorodým 

očakávaniam, najmä v súvislosti s COVID-19, dopadli tohtoročné panské hody výborne. Aj keď 

počasie nebolo úplne ideálne, predovšetkým v popoludňajších hodinách, tohtoročná účasť bola 

opäť krásna a veľmi sa jej tešíme. Návštevníci i vystupujúci sa k nám radi vracajú kvôli príjemnej 
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atmosfére a dobrej organizácii, čo je pre nás naozaj potešujúca spätná väzba,“ priblížila 

riaditeľka Dubnického múzea Monika Schwandtnerová. 

Najväčším lákadlom Ilešháziovských panských hodov bol už tretí rok Rytiersky turnaj Normani 

a Rytiersky turnaj Gastona de Camarqe, ktorí opäť pripravili humorný a napínavý príbeh. Okrem 

nich to bola aj pražská kapela stredovekej hudby Krless či Cech Terra de Selignan s dobovými 

remeslami a dobovou hygienou, Vir fortis a dobývanie Slamburgu, Wagus s dobovou kuchyňou 

či šaško Fjodor.  

 

Letné kino na nádvorí až so šiestimi projekciami             zap. 15.8.2020 

  

Vôňa teplého večera, zvuk z reproduktorov sa rozlieha tmavým nádvorím, uprostred 

ktorého žiari obrovské plátno, kulisa hviezd nad hlavou už len dofarbuje atmosféru. Reč je, 

samozrejme, o letnom kine, ktoré znova premietalo v mesiacoch júl a august. Jeho ponuka 

bola tento rok bohatšia, počet projekcií stúpol z minuloročných štyroch na šesť. „Program 

sme sa snažili zostaviť tak, aby uspokojil všetky divácke skupiny,“ hovorí Ash Sumpter z Kina 

Lastovička. 

  

„Najväčšou zaujímavosťou bola špeciálna projekcia, prostredníctvom ktorej sme chceli aj tento 

rok pokračovať v tradícii premietaní filmov natáčaných v našom regióne, tento raz konkrétne v 

Trenčíne. Archívna televízna snímka Posledná v abecede ponúkla príbeh šiestačky a výbornej 

recitátorky Moniky, ktorá túži vyhrať súťaž v prednese poézie a za odmenu cestovať na olympiádu. 

Veci sa ale nakoniec vyvinú inak,“ jednu z projekcii Ash Sumpter. Tá sa napokon pre zlé počasie 

presunula do Kina Lastovička. 

Okrem toho videli diváci Ženy v behu, Tarantinovu novinku Vtedy v Hollywoode či dokonca 

kultový horor Exorcista, ktorý zaznamenal najvyššiu divácku účasť.  

 

 

Festival tento rok nahradilo Folklórne popoludnie            22.8.2020 

 

Plánovaný 27. ročník Dubnického folklórneho festivalu sa pre nepriaznivú vírusovú situáciu 

neuskutočnil, náhradou zaň však bolo Folklórne popoludnie (22. augusta). Organizátormi 

boli oddelenie kultúry, dubnické folklórne súbory a Poľsky klub Stredné Považie.  

 

Na Folklórnom popoludní sa predstavili Kysucká vrchárska heligónka, Borovienka, Trúfalci, 

Škrupinka, Poľana, ale aj domáce súbory a skupiny – DFS Prvosienka a Kolíska, FS Senior 

Vršatec, FS Vršatec a Mladosť či FSSk Dubnička a Dievky. „Program sme vystavali tak, aby sme 

potešili všetky generácie. Žiaľ, kvôli pandémii sme museli pristúpiť k nepopulárnym opatreniam 
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a obmedziť vstupy, aby sme mali pod kontrolou maximálny možný počet návštevníkov podujatia,“ 

priblížil vedúci oddelenia kultúry a knižnice 

Richard Benech. 

 

Súčasťou programu bola aj výstava fotografií 

Martina Habánka či možnosť navštíviť stánok 

Poľského klubu. Galaprogram režíroval vedúci FS 

Mladosť Branislav Múčka, v dvojhodinovom 

pásme sa predstavil Vršatec, Mladosť, Dubnička 

a Dievky. Večernú atmosféru krásne podfarbil 

farebne nasvietený kaštieľ, ktorý vytvoril veľmi 

estetickú kulisu.  
 

  

Ocenenia Perspektívy 2020                28.8.2020 

 

V rámci prvého dňa festivalu Babylon si trojica Dubničanov prevzala ocenenie Perspektívy 

2020. Ceny vyrobila nevidomá keramikárka Soňa Zelisková. Nominovať laureátov mohli 

občania do 15. mája, zostavená komisia posudzovala desať doručených nominácií. V rámci 

slávnostného odovzdávania cien sa na pódium postavila táto trojica: 

 

Milan Kališ v kategórii literárne umenie 

Dubničan debutoval zbierkou básní Črepy 20. storočia, neskôr vydával prózu. Dostal sa pod krídla 

známeho vydavateľstva PT Marenčin, kde mu v roku 2015 vyšiel prozaický debut, prevažne 

autobiografická zbierka poviedok Rozdrásané duše. O dva roky neskôr priniesol slovenským 

čitateľom kontroverzný titul Kúpil som si bordel, v roku 2019 mu vyšla Odvrátená strana 

všetkého. Vydavateľstvo PT Marenčin vydalo koncom augusta jeho ďalšiu knihu Zrod. 

 

Katarína Strapko Porubanová v kategórii hudobné umenie 

Katarína má 27 rokov a venuje sa opernému spevu. Hudbe sa venuje od detstva. V súčasnosti je 

poslucháčkou Vysokej školy múzických umení v odbore operný spev a hosťujúcou sólistkou v 

Štátnom divadle v Košiciach, pôsobí aj v 

medzinárodnom  nemeckom zbore 

spevákov Internationale Chorakademie 

Lübeck pod vedením Rolfa Becka. S týmto 

zborom precestovala mnohé krajiny sveta, 

Čínu, Hong Kong, Nemecko i Poľsko. V 

roku 2019 absolvovala so zborom veľké 

turné po Číne v dielom čínskeho skladateľa 

Tan Dun. Spolupracovala s Metropolitným 

orchestrom Bratislava, Komorným 

orchestrom mesta Trenčín, Všmú Modern 

Orchestra a mnohými ďalšími. Taktiež 

bola za svoje zásluhy viackrát ocenená. 

  

Jaroslav Vyhnička v kategórii výtvarné a hudobné umenie 

Tvorca filmovej, hernej a filmovej hudby v zahraničí. Jeho sólo hudobný projekt Coldnoise je 

zameraný na experimentálnu hudbu a ambient. Je autorom projektu How To Music,  ktorý sa 

zameriava na učenie úplných začiatkov tvorby hudby na počítači, ale aj ako hudbu následne 

prezentovať a zdieľať. Je držiteľom mnohých významných ocenení. Vďaka svojej vášni pre 

fotografiu vystavoval v rôznych svetových metropolách a mestách, tento rok napríklad v 
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Budapešti či v Tatranskej národnej galérii. Zameriava sa na fotografovanie zvierat a prírody, práve 

v prírode naberá inšpiráciu. 

 
 

Druhý ročník Babylonu, tentoraz v auguste           28. – 30. 8 .2020 
 

Pôvodným termínom multižánrového festivalu Babylon v Parku J. B. Magina mal byť júl, 

napokon sa kvôli známym udalostiam presunul na koniec leta. 28. až 30. augusta sa park 

premenil na centrum kultúry  

 

Na prvý pohľad sa formát podujatia nezmenil. Program sa odohrával v priestoroch parku, hlavné 

pódium stálo za kaštieľom. Pri bližšom pohľade na zoznam účinkujúcich však bola zmena jasná 

– zatiaľ čo sa pilotný ročník zameral najmä na divadlo, tento rok si diváci v parku nemohli pozrieť 

ani jediné. Prím hrali hudobné zoskupenia, na čele ktorých stála skupina Mariána Čekovského. 

Zaujímavým boj aj koncert That´s live!, jedinou škodou bolo, že ani jeden z dvojice hlavných 

ťahákov festivalu nehral vlastnú tvorbu, ale prakticky len piesne iných interpretov. Z pohľadu 

autenticity a vlastnej identity bol zaujímavejším koncert kapely King Shaolin či Mirky 

Miškechovej.  

V programe sa nachádzali aj dve besedy, napokon sa uskutočnila iba jedna. Debatu 

o talentovaných mladých ľuďoch v meste a ich perspektíve viedli okrem primátora mesta aj 

viaceré známe a aktívne tváre.  

Piatok bol zameraný viac lokálne, vernisáž výstavy mal fotograf Jaroslav Vyhnička, udeľovali sa 

aj ceny Perspektívy, ktoré dostali Jaroslav Vyhnička, Katarína Strapko - Porubanová a Milan 

Kališ. Veľký záujem bol aj o sobotné dopoludňajšie aktivity pre deti.  

Program uzatvárala nevydarená diskusia o založení Dubnického múzea – organizátori si na ňu 

nechali iba pol hodiny, ktorú ešte skrátil dážď. Potom nasledoval koncert sláčikového tria zo 

Žiliny, ktoré zaskakovalo za pôvodne dohodnuté a avizované teleso - Cisársky a kráľovský 

komorný orchester z Bratislavy.  

Ak by sa dalo Babylonu niečo vytknúť, boli to možno niektoré dlhé prestávky v programe. 

V tomto prípade chýbala alternatíva, snáď druhé pódium. Rovnako je škoda, že príležitosť 

nedostali domáci umelci, ich tvorba sa s výnimkou spomínanej výstavy fotografií neprezentovala 

vôbec. Ak teda nehovoríme o dvoch čítačkách zo spoločnej dielne mestskej knižnice a Kina 

Lastovička, v ktorých vystupovali domáci herci a dubnická rocková kapela.  

 

 

King shaolin, vpravo beseda Kultúrne o... 
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Bipolárna čítačka ako liek na vysporiadanú myseľ                   29.8.2020 

  

Festival Babylon uzatvoril tento rok ďalší z programov z rýdzo dubnickej autorskej dielne. 

V spolupráci Adama Pavlíka, Samuela Valucha a Miroslava Dorociaka vzniklo ďalšie 

netradičné literárne čítanie, tento raz založené na kontrastoch. Ideálnym priestorom pre 

realizáciu podujatia bola jedna z neprerobených miestností kaštieľa. Týmto spôsobom 

mohli do program festivalu zasiahnuť aj dubnickí umelci, či už z oblasti stand-up komédie, 

divadla alebo hudby.  

 

Text s pracovným názvom Romeo, Júlia a krysy odznel pred niekoľkými minútami uprostred 

nezrekonštruovanej miestnosti na prízemí kaštieľa. Na pódiu práve prebieha malá mikrodráma – 

recitátorka nemôže prečítať Hviezdoslavovu báseň, pretože došiel toner a na papieri svietia 

uprostred veršov biele pruhy. „Vždycky sa niečo stane, raz vypadne svetlo, raz...“ kričí po 

organizátoroch a vyčítavo gestikuluje. V rozčúlení berie do ruky Savo proti plesniam z vedra s 

čistiacimi prostriedkami a začne čítať text na etikete. 

Do konca večera ešte stíhame porovnať ideál politiky so slovenskou realitou a otvoriť vážnu 

otázku, či bude na konci boží súd, alebo ľudí vyhubia bojové stroje Marťanov.  

„Bipolárna čítačka ako liek na vysporiadanú myseľ je v prvom rade experimentom ako pre nás, 

tak aj pre divákov. Po sérii dramatických čítačiek s vypätou atmosférou sme sa rozhodli skúsiť si 

pre nás nový a neznámy žáner – komédiu. Samozrejme, takú komédiu po našom – nič primitívne 

a prvoplánové. Humor sme sa rozhodli v koncepte postaviť na komparácii protichodných prvkov 

a protikladov,“ vysvetľuje Adam Pavlík, ktorý vyzdvihuje aj efekt živej kapely: „Išlo o nový 

prvok, prvý raz sme projektor a reprodukovanú hudbu vymenili za troch mladých hudobníkov, 

hrajúcich poriadny garážový rock. Inak ako kapela, tak aj čítajúci, boli Dubničania, herci 

dubnického divadla a podobne, dali sme im priestor a urobili spolu niečo zaujímavé a jedinečné. 

Aj v tom zmysle, že šlo o program, ktorý od myšlienky po realizáciu prebehol v našej réžii v 

spolupráci so šikovnými domácimi talentmi. Budem ich aj menovať – spolu s nami čítala Jarka 

Balogová, Štefan Červinka, Jakub Gulík, hrala kapela Herr Jozef Fritzl Experience.“ 
  

 

 

Ocenenie pre Hotel na (z)bláznenie              zap. 20.10.2020 

  

Najnovšia hra Dubnického divadla zožala úspech aj u odbornej poroty. Považské osvetové 

stredisko v Považskej Bystrici jej udelilo ocenenie a posunulo ju do ďalšieho kola súťaže 

organizovanej pod svojou taktovkou. 
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„Nosné témy dramatickej predlohy sa stali výsostne aktuálnym podobenstvom o našej politickej 

reprezentácii a pokrútených charakteroch bohatých. Najväčšiu zásluhu na úspechu u publika mali 

práve narážky na aktuálne dianie, a taktiež temperamentné herecké výkony, ktoré porota zaradila 

medzi najpôsobivejšie z celej prehliadky. Zreteľne možno badať, že sa súbor herecky neuveriteľne 

vyvíja a tvrdo na sebe pracuje,“ stálo v hodnotiacej správe poroty. Divadelníci, ktorí angažovali 

hosťujúceho režiséra Andreja Škvara z DS Hugo, porotou označeného za jedného z najlepších 

neprofesionálnych režisérov na Slovensku, však nevedia, či sa pre koronavírusové obmedzenia 

dočkajú aj ďalšieho kola súťaže. Určite ich však potešilo aj špeciálne ocenenie pre Tomáša 

Tinatha, ktorého výkon ocenila porota nasledovne:  „Špeciálnou kategóriou v rámci stvárnenia 

postáv je súkromný detektív Albín Oriešok – mŕtvola, ktorá ožije. Vo výstupoch, kedy si ho iné 

postavy pohadzujú, premiestňujú ho alebo s ním tancujú, pôsobí úplne uvoľnene a vytvára dojem, 

že je iba bábkou.“  

  
 

Múzeum získalo grant na debarierizáciu               zap. 21.10.2020 

 

11-tisíce eur z grantu Ministerstva kultúry bude využitých na sprístupnenie expozičných 

priestorov osobám so sluchovým a zrakovým obmedzením.  

 

Dubnické múzeum chce vytvoriť reliéfne obrazy v expozíciách doplnené o audiokomentár pre 

nevidomých. Nepočujúcim by mal pomôcť virtuálny sprievodca, dostupný cez technológiu NFC 

čipov, ktoré zabezpečujú bezdrôtovú komunikáciu medzi elektronickými zariadeniami. „Naším 

ďalším cieľom je navrhnúť a vyrobiť rotačný prvok obsahujúci reliéfne vyobrazenie kaštieľa a 

pôdorysy podlaží s informáciami o expozíciách, ktoré by poskytovali návštevníkom informácie 

hneď pri vstupe do objektu,“ priblížila zámer projektu riaditeľka Dubnického múzea Monika 

Schwandtnerová. Všetko je potrebné zrealizovať do konca roka 2020. 

  
 

Ďalší súťažný úspech dubnických divadelníkov                       zap. 7.11.2020 

  

Aj naši ochotníci sa ako desiatky iných súborov z celého Slovenska prihlásili do postupovej 

súťaže Belopotockého Mikuláš, ktorá zahŕňa viacero kategórií, napríklad tradičné či 

alternatívne divadlo. 

  

„November je pochmúrny mesiac, nám ho ale rozjasnila informácia, že hra Hotel na (z)bláznenie 

bola na Dramatickej rade Národného osvetového centra vybraná ako jedna z najlepších a 

postupuje do alternatívneho programu tohoročnej Scénickej žatvy. Tomu sa povie darček k 10. 

narodeninám súboru!,“ hovorí Zuzka Jedličková za celý súbor a dodáva, „scénická žatva je 

najstarší festival neprofesionálneho divadla v Európe. Koná sa pravidelne koncom augusta v 

Martine a zúčastňujú sa jej súbory, ktoré prešli súťažným sitom na regionálnej, krajskej a 

celoslovenskej úrovni. Je vrcholnou prehliadkou tvorby domácich súborov a jednotlivcov vo 

všetkých oblastiach neprofesionálneho divadla. V tomto roku bude, samozrejme, prebiehať inak - 

v decembri a v online prostredí. Mrzí nás, že si neužijeme atmosféru festivalu naživo. Vlastne nás 

svojím spôsobom mrzí aj to, že sme sa nemohli prehrýzť ďalšími kolami, že sme si tú nomináciu 

viac nevydreli. No i tak máme neskutočnú radosť.“ 

Hotel na (z)bláznenie tak zožal úspech nielen u publika, ale aj u fundovanej poroty, ktorá 

ocenením hru z dielne našich ochotníkov potvrdila. Samotní herci pri úspechu spomínajú najmä 

meno režiséra Andreja Škvara, „požičaného“ z divadelného súboru Hugo.  
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Konferencia múzea o debarierizácii               zap. 23.11.2020 

 

Po druhý raz debatovali odborníci z rôznych krajín v Dubnickom múzeu o eliminácii bariér 

pri návšteve inštitúcií. Tento rok však účastníkov vyhnali pandemické okolnosti do on-line 

priestoru.  

 

Trojdňovú konferenciu, ktorá sa začala v pondelok 23. novembra 2020, aj tento rok podporilo 

Ministerstvo kultúry Slovenskej republiky. V roku 2020 na tento účel poskytlo múzeu grant vo 

výške 11-tisíc eur. „Konferencia sa zameriava na odstraňovanie fyzických i iných typov bariér 

pre ľudí navštevujúcich múzeá a galérie s rôznou formou znevýhodnenia. Cieľom je, aby sme im 

čo najefektívnejšie dokázali sprístupniť všetky expozície či exponáty. Prednášajúcimi v štyroch 

prednáškových blokoch sú ľudia, ktorí sa zaoberajú debarierizáciou či už vo vedeckej a výskumnej 

sfére, alebo priamo na realizačnej úrovni,“ vysvetlila riaditeľka Dubnického múzea Monika 

Schwandtnerová s tým, že po troch prednáškových blokoch nasledovala on-line prehliadka 

vybratých expozícií zábavného vedeckého parku VIDA! SC Moravian Science Centre Brno 

zameraného na debarierizáciu. 

Počas druhého ročníka vedeckej konferencie vystúpila približne dvadsiatka prednášajúcich zo 

Slovenska, Čiech i Poľska. Výstupom konferencie bude zborník, ktorý spracuje a vydá 

organizátor konferencie – Dubnické múzeum v Dubnici nad Váhom. 

 

 

Betlehem na nádvorí sa rozrástol                  zap. 1.12.2020 

 

Maľovaný betlehem v životnej veľkosti, ktorého autorkou je Alena Teicherová, zdobil 

nádvorie aj minulý rok. Vždy pozostával zo štrnástich postáv a piatich zvierat, tento rok sa 

rozrastie o postavu Heroda a štyroch rímskych vojakov. Nanešťastie, pre sprísnené 

opatrenia nebol verejnosti prístupný tak dlho, ako by si Dubničania priali. 

  

„Ide o jedinečný betlehem s biblickými 

postavami a zvieratkami v životnej veľkosti, 

aký zaručene nikde inde nenájdete. Kým 

minulý rok maľovaný betlehem pozostával zo 

štrnástich postáv a piatich zvierat, tento 

rok sa rozrastie o postavu Heroda a štyroch 

rímskych vojakov,“ pripomenula riaditeľka 

Dubnického múzea Monika Schwandtnerová. 

Atmosféru príbehu rovnako aj tento rok 

dotvorí komentovaný sprievod a svetelné 

efekty. 

 

 

 

Lastovička otvorila, premietali sa „festivalovky“                    27.11. - 5.12.2020

   

Dubnické kino sa po ďalšej pandemickej prestávke v decembri prebudilo a na svoje 

premietania pozvalo najmä náročnejšieho diváka. Výberovú prehliadku filmov z troch 

najprestížnejších svetových festivalov v Benátkach, Berlíne a Cannes Dubničania v 

Lastovičke navštíviť už po piaty raz. 
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Cieľom projektu BE2CAN je priblížiť divákom filmy, ktoré sú 

sondou do aktuálneho festivalového diania, pretože práve tento 

segment v distribúcii chýba. Be2Can sa nesústredí len 

na najväčšie mená kinematografie, sleduje aj menej známych 

tvorcov, ktorí prinášajú svoj vlastný a inovatívny pohľad 

na film, nové trendy či pozoruhodnú poetiku. „Sme radi, že už 

piaty raz môžeme uvítať túto prehliadku aj na našom plátne. 

Be2Can otvára 27. novembra naše kino po viac ako mesiac 

trvajúcom uzatvorení z dôvodu pandémie,“ teší sa Ash Sumpter 

z Kina Lastovička, ktorý považuje zloženie premietaných 

filmov za pestré a mimoriadne zaujímavé. 

Multiplexy ostávajú naďalej zatvorené, po prestávke sa zatiaľ 

prebúdzajú len malé kiná. Dostávajú tak väčšiu šancu osloviť 

aj divákov, ktorí dávali prednosť väčším kinosálam 

s možnosťou nákupu a konzumácie občerstvenia.  

 

 

Aj Mikuláš musel dodržiavať opatrenia            6.12.2020

   
Oddelenie kultúry premýšľalo, ako urobiť Mikuláša a dodržať pritom platné 

protiepidemické opatrenia. Deduško v červenom kostýme nakoniec dubnické deti navštívil, 

balíčky rozdával na okružnej jazde mestom priamo z koča ťahaného koňmi.  

 

Z epidemických dôvodov však záprah nezastavoval a všetkých sa snažil potešiť aj za jazdy, 

napokon sa rozdalo až 800 balíčkov. Sprievod začínal spred Dubnického kaštieľa a postupne 

prešiel cez Centrum II, Podháj, centrum mesta a cez sídlisko Centrum I späť do kaštieľa. 

 „Naším cieľom bolo priniesť pre deti zážitok z príchodu Mikuláša. Rozdali sme približne 

800 balíčkov, ďalších 632 mesto deťom doručilo do škôl. Radi by sme dali každému dieťaťu 

príležitosť zaspievať, zarecitovať či inak potešiť Mikuláša, ale v rámci sprievodu a súčasne 

nastavených opatrení to, bohužiaľ, nebolo možné. Rovnako, rýchlosť koní nedokážeme ovplyvniť 

a sprievod sme preto museli prispôsobiť záprahu, a to bez toho, aby sme ho zastavovali 

a podnecovali ľudí k zhromažďovaniu sa. Deťom i rodičom sme sa snažili spríjemniť tieto aj pre 

kultúru nie najlepšie časy. Veríme, že sme potešili mnoho detí i rodičov. Mrzí nás, ak Mikuláša 

niekto nestihol. Veríme, že budúci rok sa každý jeden malý Dubničan stretne s Mikulášom 

osobne,“ vysvetlil vedúci 

oddelenia kultúry Richard 

Benech. 

Tento koncept bol zaujímavý, 

no priniesol aj niekoľko 

komplikácií. Mikuláš išiel 

rýchlejšie než bolo v pláne, a tak 

dorazil na mnohé zastávky 

oveľa skôr než deti 

v jednotlivých lokalitách mesta. 

Tie potom na stanovené miesta 

prišli vo vopred určenom čase, 

Mikuláša však už nezastihli.  

 

 

 

Lastovička v rámci prehliadky premietla aj 
nový film Gaspara Noého 
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Vyšla brožúra o umiestnení busty J. B. Magina            zap. 12.12.2020 
 

Prvá v Dubnici nad Váhom alebo ako to matičiari dokázali – tak znie kompletný názov 

brožúry, ktorú vydal miestny odbor Matice slovenskej pri príležitosti osadenia busty autora 

diela Apológia Jána Baltazára Magina.  

 
Na štyridsiatich siedmich stranách sa čitateľ 

zoznámi s históriou dubnického miestneho 

odboru Matice slovenskej, s jej minulou, ale aj 

aktuálnou činnosťou. Nájde tu tiež podrobný 

rozpis jednotlivých krokov, vedúcich k osadeniu 

busty pri Kaťáku (bývalom Katolíckom 

kultúrnom dome). Publikácia čitateľa prevedie 

organizačnými záležitosťami či technickými 

vecami, dakedy možno nadobudnúť dojem, že 

niektoré podrobnosti sú až zbytočné. Každopádne 

ide o zaujímavú pripomienku na osadenie prvej 

busty v našom meste.  

 

 

Katka Porubanová aspoň on-line             25.12.2020 

 

V Kostole sv. Jakuba sa mal 27. decembra uskutočniť organový koncert opernej speváčky 

Kataríny Porubanovej, ktorej minulosť sa spája aj s dubnickou farnosťou. Pre pandemickú 

situáciu musel byť zrušený, Dubničania však mohli svoju rodáčku predsa len vidieť 

prostredníctvom internetu. 

 

Katka vystúpila 25. decembra spolu so Zborovou akadémiou Štátnej opery v nádherne 

prezdobenom františkánskom Kostole sv. Hieronyma vo Viedni, kde zaznela Mozartova 

slávnostná omša C. minor, K. 139. Ešte len 12-ročný Wolfgang Amadeus ju napísal na žiadosť 

jezuitského farára Ignaza Parhammera, ktorý si ju vyžiadal pri príležitosti vysviacky nového 

kostola pre siroty – „sirotského kostola“ (Farského kostola Narodenia panny Márie). Jej premiéru 

spievali samotné siroty pod dirigentskou taktovkou mladého Mozarta.  

Záujemcovia si mohli vianočné vystúpenie z Viedne vychutnať prostredníctvom youtube kanálu.  

 

 

 
 

 

  

  

  

  

  

  

  

  
 

 

  
  



53 
 

Zo života cirkvi 
 

Výročná konferencia Saleziánov spolupracovníkov ASC          20.1.20120 

 

V 27 slovenských strediskách pôsobí viac ako 1100 Saleziánov spolupracovníkov, len 

v Dubnici je ich 52.  

 

Konferencia začala svätou omšou, pri ktorej zložili prísľub Saleziána spolupracovníka Eva 

Nikodémová, Eva Králová a Ľubomír Král. Ostatní členovia obnovili svoje prísľuby prežívať 

Evanjeliový projekt apoštolského života Združenia saleziánov spolupracovníkov. Stretnutie 

pokračovalo v Kaťáku krátkym zhodnotením roka 2019 a predstavením nového hesla na rok 2020, 

ktoré znie: Dobrí kresťania a čestní občania. Záverom sa už diskutovalo v menších skupinkách aj 

pri prichystanom pohostení.  

 

 

Minikonferencia Juraja Šimkoviča v Kaťáku              5.2.2020 

 
Minikonferenciu Trenčianskeho kraja usporiadal 5. februára v priestoroch Kaťáku bývalý 

animátor Juraj Šimkovič.  

 

Hovorilo sa o rôznych ponukách, cez ktoré si môžu mladí 

ľudia realizovať svoje sny a získať pritom podporu. Prvá 

časť sa týkala prezentácií ponúk od I AMbitious (ponuka pre 

mládež), Leaf (ponuka pre mládež a učiteľov), SBA 

(ponuka pre staršiu mládež a učiteľov) a Fleck Coworking 

(ponuka pre mládež a učiteľov). 

Druhá časť sa venovala workshopu, kde sa mohla ukázať aj 

Domka, ktorú reprezentovali dvaja najstarší animátori 

Veronika Jankechová a Jaroslav Minárik. Tento workshop 

bol o hľadaní toho, čo ich baví a čo by sa týkalo ich 

budúceho povolania alebo správneho využívania voľného 

času.  
 

Zdroj: saldub.sk 
 
 

Predstavený saleziánov navštívil Dubnicu             9.10.2020 

 

V piatok 9. 10., teda v predvečer blahorečenia nového 

blahoslaveného Carla Acutisa, prišiel na vizitáciu do 

Dubnice nový hlavný predstavený saleziánov na Slovensku 

don Peter Timko SDB. 

 

Ako prvým sa predstavil mladým na mládežníckej sv. omši 

o devätnástej hodine. V kázni prítomných povzbudil, aby 

skúmali, čím plnia svoje srdce. 

Po omši nasledoval piatkový večer v Kaťáku. Tam bol čas na 

hry a rozhovory, do ktorých sa zapojil aj provinciál. Koniec 

večera patril spoločnej modlitbe a večernému slovku od don Petra Timka. Nasledoval priestor na 

otázky, záverom bola spoločná fotka. 

Pandémia sprísnila podmienky v kostoloch                         zap. 12.12.2020 

https://saldub.sk/vyrocna-konferencia-salezianov-spolupracovnikov-asc/
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Od 12. decembra sa pre vyhlášku Regionálneho úradu verejného zdravotníctva v Považskej 

Bystrici museli upraviť pastoračné služby. Najväčšou zmenou je znížene kapacity, jeden 

človek musí mať k dispozícii 15 m2.  

 

V praxi to znamená, že 

v Kostole sv. Jakuba môže byť 

naraz 30 ľudí, v Kostole Dona 

Bosca 25 ľudí, v prejťanskom 

dome smútku iba 10 osôb. 

Prestavení farnosti odporúčajú 

sláviť svätú omšu prostredníctvom médií, vytvorili aj vlastný youtube kanál, cez ktorý vysielajú 

každý deň bohoslužbu naživo. Účasť na omši pred kostolom nie je možná. Sväté prijímanie sa 

rozdáva pred kostolom priebežne, teda bez zhromažďovania sa po každej svätej omši. Rozpis 

bohoslužieb vidno na priloženej grafike, dokumentuje obmedzené podmienky, za akých sa odvíjal 

nielen život cirkvi, ale aj dianie v ostatných oblastiach života. 
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Šport 
 

Atletika 
 

Kros v Dutafe opäť opanoval Ilavský             31.1.2020 

 
Ani na krosovej trati sa nikomu nepodarilo zdolať tradičného víťaza jednotlivých kôl 

Dubnickej zimnej bežeckej ligy Miroslava Ilavského.  

 

Pretekalo sa na okruhu dlhom 580 metrov, dospelí a juniori ho absolvovali deväťkrát a zabehli 

tak 5220 metrov. Medzi ženami bola najrýchlejšou Iveta Hulvátová, medzi juniormi triumfovali 

Michal Staník z BK Lysá od Makytou a Barbora Gombárová z dubnického Spartaku, ktorá však 

v kategórii nemala jedinú súperku. Bez víťazky skončila aj kategória žien do 50 rokov, kde jediná 

pretekárka Barbora Chrenková vzdala.  

Dva okruhy, teda 1160 metrov, bežali žiaci, najlepší boli Tomáš Janíček z BK Lysá pod Makytou 

a Nikola Kocianová zo Spartaka Dubnica. Na jednom okruhu medzi najmladšími žiakmi 

dominoval domáci Filip Koyš a Barbora Pavlisová z Lysej.  

 

 

Dubnickí ultrabežeckí veteráni zdolávajú aj mladých súperov       zap. 25.1.2019 

 

V januárovom čísle Dubnických novín vyšiel rozhovor s Vendelínom Bugáňom a Pavlom 

Porubčanom, ktorí v disciplíne nazývanej ultratrail (horský bez s dĺžkou presahujúcou 

maratón) dosahujú skvelé výsledky nielen na slovenskej scéne.  

 

Obom chalanom chýba do päťdesiatky iba málo, napriek tomu ich v tomto prudko sa 

rozmáhajúcom športovom odvetví zdolá iba málokto. Úplný rozhovor si môžete prečítať v prvom 

čísle Dubnických novín 2020. V rámci kroniky však uvádzame niekoľko vecí a doplnení, ktoré sa 

do článku kvôli obmedzenému rozsahu nevošli. Ide hlavne o umiestnenia, ktoré chalani dosiahli 

na prestížnych domácich i zahraničných podujatiach. 

 
Práve je obdobie zimnej prípravy, ale jar sa blíži. Čo plánujete tento rok? 

Vendo: Spoločne ideme na Lavaredo Trail (120 km/5800 m), kde nás šťastlivo vyžrebovali. Ide 

o druhé najväčšie preteky tohto typu v Európe. Okrem nich ma čaká kratšia trasa na Grossglockner 

Ultra Trail. A ďalej uvidíme. 

Paľo: Ja mám tri ciele. Lavaredo, okrem toho ma vylosovali na CCC (kratšia trasa Ultra Trail du 

Mont Blanc, 100 km/6100 m). Potom mám ešte dobrodružný, nepretekový cieľ. V strede mája by 

som chcel zabehnúť Cestu hrdinov SNP (763 km/31420 m). 

 

Nie ste však iba tí, ktorí dokážu zabehnúť stovku alebo aj viac. Máte už za sebou aj úspechy 

v podobne umiestnení. 

Paľo: Na Ponitrianskej stovke v roku 2018 som bol tretí, Vendo štvrtý. Na Štefánik traile som 

bol v roku 2019 celkovo štvrtý, v Slovinsku na K24 tretí v kategórií, celkovo šiesty. Vendo tam 

bol celkovo deviaty, piaty v kategórií. Treba povedať, že u nás na Slovensku v ultratraile 

kategórie nie sú, je iba kategória muži. My sme už pomaly päťdesiatnici a v kategórií by sme 

u nás vždy boli prvý a druhý. 
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Vendo: Palino bol ešte v Turecku na behu, ktorý patrí do Gold Serie, druhý v kategórii a celkovo 

jedenásty, to je super výsledok. On sa nechcel pochváliť, tak to poviem zaňho. 

 

 

Tri bronzy z halových MSR         22. - 23.2.2020 

 

Bratislavská športová hala Elán bola 22. a 23. februára dejiskom slovenského halového 

šampionátu dospelých. Do výsledkov prehovorili aj dubnické atlétky.  

 

AK Spartak nemal zastúpenie medzi mužmi, v súťaži žien sa však klub tešil z troch bronzových 

medailí. Katarína Kišková síce najprv skončila v behu na 60 metrov šiesta, na 200 metrov dlhej 

trati však získala bronz s časom 25,28 sekundy. Solídne výsledky dosiahla po návrate z USA aj 

známa viacbojárka Lucia Mokrášová. Medaila jej tesne unikla v behu na 60 metrov, keď skončila 

štvrtá, v skoku do diaľky však už s výkonom 566 cm na cenný kov dosiahla. Tretí dubnický bronz 

vybojovala v skoku o žrdi Sarah Nevařilová, keď zdolala latku vo výške 280 cm.  

 

 

Bežci opäť pretekajú, formu testovali na hodinovke            15.6.2020 

 

V podvečer 15. júna krúžilo po atletickom ovále štadióna 84 bežcov v netradičných 

pretekoch, v ktorých má aj posledný rovnaký čas ako víťaz. V Dubnickej hodinovke, 

každoročnom podujatí organizovanom domácim Jogging klubom, nejde o minúty či 

sekundy, ale o vzdialenosť zdolanú v priebehu 60 minút. 

  

Dubnická hodinovka sa bežala po prvý raz v roku 1983. Jej rekordérom je Ľuboš Cesnek z MK 

Rajec s výkonom 18610 m, medzi ženami zabehla doteraz najviac Dubničanka Ľubomíra 

Maníková, a to 15850 m. Víťazovi hlavnej mužskej kategórie, domácemu pretekárovi Matúšovi 

Forgáčovi, stačilo tento rok na triumf 16139 m. „Od začiatku som viedol a bolo to pre mňa ťažké, 

lebo nie som tempár. Lepšie sa mi beží za niekým. Tento rok som navyše ešte intervaly na dráhe 

netrénoval, pretože to psychicky nedávam. Ale na takejto akcii sa spolieham, že ma ľudia 

Pavol Porubčan a Vendelín Bugáň na štarte Ponitrianskej stovky v roku 2018 



57 
 

potiahnu,“ povedal po vyhlásení výsledkov skôr horský bežec Matúš Forgáč. Zároveň dodal, že 

mu, ako i ostatným súťažiacim, robila problémy aj vysoká teplota a slnečné počasie. 

Organizátori, pre ktorých išlo o prvú ostrú skúšku po prestávke zapríčinenej pandémiou, mali z 

podujatia dobré pocity. „Na hodinovku chodieva tradične veľa pretekárov, ale 84 štartujúcich nás 

naozaj milo prekvapilo. Boli sme svedkami veľmi kvalitných výkonov, dvaja bežci prekonali 16 

km, 7 bežcov 15 km, prvá žena zaostala za touto métou iba o meter, keď zabehla 14999 m. Potešili 

juniori, ktorí ukážkovo spolupracovali. Ako najlepší ale hodnotím výkon 12-ročnej Barbory 

Pavlisovej z oddielu BK Lysá pod Makytou, ktorá zabehla 11 711 m, a to deň predtým súťažila na 

cyklistickom kritériu,“ zhodnotil Vendelín 

Bugáň z Jogging klubu Dubnica nad Váhom. 

V hlavnej kategórii žien dominovala 

Dubničanka Barbara Chrenková s výkonom 

13910 m, najrýchlejšou ženou vôbec sa stala 

víťazka kategórie žien do 50 rokov Barbora 

Brezovská z klubu Bratislavský Maratón s 

výkonom 14999 m. Spomenúť musím aj 

víťazného juniora, stále ešte 17-ročného 

Michala Staníka z Bežeckého klubu Lysá 

pod Makytou, ktorý sa s výkonom 16257 m 

stal absolútnym víťazom podujatia. 

Kompletné výsledky nájdete na stránke 

hrdosport.sk. 

  
 

Skrátená bežecká liga pozná víťazov              15.6.2020 

 

Víťazom Dubnickej bežeckej ligy 2019/2020, ktorá mala pre pandémiu napokon len šesť 

kôl, sa stal Miroslav Ilavský.  

 

Za najrýchlejším dubnickým bežcom skončili v hlavnej kategórii mužov do 40 rokov na druhom 

a treťom mieste Dalibor Jakal a Štefan Štefina. Medzi mužmi do 50 rokov dominoval Milan 

Plevák z Lysej pod Makytou, o kategóriu vyššie zase Dubničan Daniel Zubo. V kategórii mužov 

nad 60 rokov nazbieral najviac bodov Miroslav Kováč z Trenčína. Spomedzi žien do 40 rokov sa 

najväčšmi darilo Ľubomíre Maníkovej, v kategórii do 50 rokov zase stálici dubnického behu Ivete 

Hulvátovej, medzi najstaršími ženami zvíťazila domáca Oľga Jancová. Najúspešnejším juniorom 

sa stal Adam Janíček z Lysej pod Makytou, juniorkou Barbora Gombárová z dubnického AK 

Spartak. Ceny víťazom odovzdali organizátori z Jogging klubu 15. júna na mestskom štadióne po 

skončení Dubnickej hodinovky. 
 

 

Pruské - Vršatec tento rok ako memoriál Jozefa Tichého           2.8.2020 

  

Tradičných pretekov so štartom v Pruskom, ktoré napísali už svoju 36. kapitolu, sa 2. 

augusta zúčastnilo 176 bežcov v jedenástich kategóriách. O vyššiu účasť aj kvalitu sa pričinil 

najmä fakt, že krosový beh organizovaný dubnickým Jogging klubom, bol tento rok zároveň 

Majstrovstvami Slovenska v behu do vrchu vo všetkých juniorských a seniorských 

kategóriách vrátane veteránov. 

  

„Tento rok boli zo známych dôvodov zrušené pôvodne plánované majstrovstvá SR v behu do vrchu 

a Slovenský atletický zväz nás oslovil, či by nimi teda nemohli byť práve naše preteky. Na jednej 

strane nám ako organizátorom pribudlo viac práce a povinností, na druhej strane sa ale zvýšila 
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úroveň a počet bežcov. Miernou zmenou prešla po dlhých rokoch aj trať, v závere sa nebežalo 

strmou lúkou, tá sa podbiehala až k cintorínu, posledný úsek už viedol po známej asfaltovej ceste 

až na parkovisko,“ hovorí Vendelín Bugáň z Jogging klubu Dubnica nad Váhom, ktorý by rád 

vyzdvihol aj atmosféru podujatia: „Prišlo veľa divákov, stáli pri trati najmä v záverečnom úseku 

a svojím povzbudzovaním „vyžmýkali“ z bežcov posledné sily.“  

Behu s parametrami 8,5 kilometra a s prevýšením 591 metrov pridalo na náročnosti aj horúce 

počasie. Trať zvládol najlepšie Dávid Žigo v čase 40:28, medzi ženami dominovala Lucia 

Kovalančíková s časom 46:09. 

Zaujímavosťou je určite aj zmena v názve podujatia. „Prvý ročník sa uskutočnil v roku 1984 z 

iniciatívy Jozefa Tichého. Práve v aktuálnom roku nás tento organizátor a komentátor podujatí 

navždy opustil. Preto sme sa rozhodli uctiť si jeho angažovanosť a usporiadať Horský kros Pruské 

- Vršatec ako memoriál Jozefa Tichého,“ vysvetľuje Vendelín Bugáň. 

Zároveň dodáva, že ako organizátorov ich tešia nielen kvalitné výkony, ale aj pozitívne ohlasy na 

priebeh a usporiadanie pretekov. 

 

  
 

Dalibor Jakal majstrom Slovenska na 5000 m               6.9.2020 

  

Dnes dvadsaťročný Dalibor Jakal začínal s behom doma v Svinnej pri priehrade, kde 

trénuje doteraz. Z neznámeho chlapca sa stal veľmi rýchlo pretekár, ktorý sa v dobrom 

svetle ukazoval v bežeckých ligách v Dubnici či v Trenčíne. Výborný vytrvalec Miroslav 

Ilavský ho zavolal do dubnického Jogging klubu a jeho výkonnosť naďalej rástla, až sa 6. 

septembra stal v Bratislave majstrom Slovenska do 23 rokov v behu na 5000 metrov.  

S Daliborom som pre septembrové vydanie Dubnických novín urobil celostranový 

rozhovor, fragmenty z ktorého uvádzam aj v kronike.  

  

V štartových listinách môžeme nájsť meno Dalibor dvakrát, ale s iným rokom narodenia. 

Môže za to, že si sa dostal k behu, tvoj otec? 

Otec začal behať pred piatimi či šiestimi rokmi. Asi pred štyrmi rokmi som si s ním šiel zaklusať 

prvýkrát, chcel som vtedy natrénovať na jedny dvanásťkilometrové preteky v Bratislave. Nešlo 

mi vôbec o čas, iba som ich chcel dokončiť. Natrénované som mal vtedy len na ôsmy kilometer, 

takže som sa tam celkom trápil. Až pred nejakými dvomi rokmi som začal behať intenzívnejšie, 

serióznejšie trénovať som začal asi pred rokom. 
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A už si stihol získať titul na 

majstrovstvách Slovenska do 23 

rokov. Stojí za takýmto rýchlym 

progresom aj nejaký tréner alebo si 

iba samoukom? 

Donedávna som bol iba samouk, bral 

som si poznatky od rôznych bežcov, 

napríklad aj od Mira Ilavského. Ale pred 

niekoľkými týždňami som prišiel k 

pánovi trénerovi Peťovskému do klubu 

Slávia Trenčín. Spolupráca zatiaľ 

funguje, asi tam ostanem. Túto sezónu 

ale ešte dobehám za dubnický Jogging 

klub, potom zrejme prestúpim. 

  

Beh je pomerne širokým odvetvím. Aké konkrétne disciplíny či trate preferuješ? 

Momentálne sa chcem špecializovať na päť, možno desať kilometrové trate. Mám za sebou aj 

štyri polmaratóny, ale chcem behať kratšie veci. Veď práve nedávno som si urobil osobný rekord 

na piatich kilometroch v hodnote 15:45. 

Pokiaľ ide o terénov, rád ich striedam. Keď mám dosť cesty, idem do kopcov. Hory sú mi 

najbližšie. Keďže sa chcem zlepšovať na rovinách, kopce teraz moc netrénujem. Ale keď budem 

starší a moja výkonnosť začne klesať, prejdem na hory. 

  

Okrem zisku titulu v behu na 5000 metrov si oslavoval aj čas pod šestnásť minút. Aké sú 

tvoje ďalšie ciele a kam myslíš, že sa až môžeš posunúť? 

Nečakal som, že pobežím 5000-ku pod šestnásť minút tak skoro. Teraz je ďalším cieľom dať ju 

pod pätnásť, neviem, kedy sa to podarí, či o rok, o dva, chcel by som to čo najrýchlejšie. Budem 

makať, ale neviem, kam až sa dokážem posunúť. 

  

Ako si na tom momentálne v porovnaní so slovenskou seniorskou konkurenciou? 

V sezónnych štatistikách som dvanásty. Jeden chalan je tam mladší, ostatní sú o dosť starší. 

  

Vyzerá to teda tak, že sa s Dubnicou rozlúčiš. 

V Dubnici mám aj rodinu, v Joggingu som si našiel dosť kamarátov, napríklad Daniela Zuba či 

už spomínaného Miroslava Ilavského. Ak sa chcem ale niekam posunúť, budem musieť prestúpiť. 

Tréner Peťovský je inak pôvodne Dubničan, kedysi pracoval pre AK Spartak, teraz je v Slávii 

Trenčín. Viedol napríklad Jozefa Repčíka, bol s ním aj na olympiáde. 

  

 

Jogging klub má majsterku SR v polmaratóne               6.9.2020 

 

Silvia Schwaiger z Jogging klubu Dubnica nad Váhom sa stala majsterkou Slovenska v 

polmaratóne.  

 

V nedeľu 6. septembra zabehla v Bratislave slovenský výkon roka s hodnotou 1:17:51 a zdolala 

aj mladšie súperky orientujúce sa na cestné behy. „Psychicky to bolo dosť náročné, lebo 

protivietor bol naozaj veľmi nepríjemný. Vzhľadom na podmienky čas nie je vôbec zlý. Žiaľ, v 

tomto roku mám málo pretekov, polmaratónsky šampionát bol iba tretími pretekmi. Chýba mi 

pretekárska prax,“ povedala 38-ročná špecialistka na beh do vrchu 
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Ilavský vyhral premiérovú Dubnickú desiatku                       18.9.2020 

 

V piatok 18. septembra sa v náhradnom termíne uskutočnili bežecké preteky Dubnická 

desiatka.  

 

Na tartanovom ovále mestského štadióna dominoval podľa predpokladov Miroslav Ilavský, ktorý 

dosiahol výsledný čas 33:37,50. Ako druhý dobehol jeho tímový kolega z Jogging klubu Dalibor 

Jakal (34:20,03). V hlavnej kategórii žien 

dominovala Barbara Chrenková, medzi 

ženami do 50 rokov obsadilo stupeň víťazov 

trio z dubnického Jogging klubu Božena 

Bulíková, Michaela Žilková a Zuzana 

Hornaková. Spomedzi Dubničanov dosiahli vo 

svojich kategóriách na medailové priečky aj 

Vladimír Vlasatý, Marián Cyprian, Alica 

Nemčeková a Gizka Chrenková. Kompletné 

výsledky nájdete na stránke beh.sk. 
 
 

Na Butkov bežali tesne pred zrušením podujatí             27.9.2020

   

4. ročník Behu na vrch Butkov, ktorý organizoval dubnický Jogging klub, dominoval podľa 

predpokladov Miroslav Ilavský.  

 

27. septembra dokázal zdolať trať s dĺžkou 5,7 

kilometra a prevýšením viac ako 200 metrov v 

čase 24:54, s viac ako minútovým odstupom za 

ním dobehol ako druhý ďalší Dubničan Matúš 

Forgáč. Preteky patrili k posledným 

príležitostiam zmerať si sily, ďalšie podujatia 

podobného typy boli o niekoľko dní zrušené do 

odvolania. Možnosť zapretekať si využilo 103 

bežcov. Široká a pestrá skupina cestných aj 

horských bežcov v našom meste bude na ďalšiu 

príležitosť zasúťažiť si čakať pravdepodobne až 

do budúceho roka.  
 
 

Bathory Cross sa mohol bežať, Porubčan zlatý           29.11.2020

   

Pavol Porubčan zvíťazil v kategórii mužov nad 40 rokov na bežeckom podujatí Bathory 

Cross v Čachticiach.  

 

Hoci sa v posledných mesiacoch zrušili prakticky všetky preteky, organizátori krosového behu s 

prezývkou Čachtický krvák sa nevzdali. V spolupráci s úradom verejného zdravotníctva našli 

model, vďaka ktorému mohli 29. novembra vyštartovať na trať dlhú 23 km (prevýšenie 950 m) 

takmer tri stovky bežcov, medzi nimi aj Dubničania. Štartovalo sa v minútových vlnách, pričom 

na štarte sa vždy stretlo najviac šesť bežcov. Najrýchlejší z Dubničanov bol práve Pavol Porubčan, 

ktorý si s traťou poradil v čase 1:49. 

  

 

Stúpanie na vrch Butkov nad Ladcami. Foto: Archív JK 
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Silvestrovský beh zmenil podobu             31.12.2020 

  

V samom závere roka sa na našom štadióne pravidelne schádza dubnická bežecká 

komunita, doplnená o bežcov zo širšieho okolia, aby si na tartanovom ovále odkrúžili 5000 

metrov v rámci pretekov s názvom Silvestrovský beh. Aj tento rok stál za jeho organizáciou 

dubnický Jogging klub, okrem tohto faktu však ostala rovnaká snáď už iba dĺžka trasy.  

  

„Snažili sme sa zachovať tradíciu, aktuálne išlo už o 25. ročník podujatia. Pre situáciu s 

pandémiou sme sa rozhodli preteky urobiť „virtuálne“. To v našom prípade znamená, že si každý 

mohol v rozmedzí určených dní trasu zabehnúť na hocijakom atletickom ovále a následne nám 

zaslať mapový záznam behu. Keďže pri takto usporiadaných pretekoch je ťažké mať rovnaké 

podmienky a plne overiť zabehnutý výkon, rozhodli sme sa, že v prvom rade nám pôjde o účasť, 

až potom o výkon,“ hovorí jeden z organizátorov Vendelín Bugáň, ktorý dodáva, že aj ročník sa 

bude počítať. Pretekov sa zúčastnilo 19 žien a 37 mužov, vo výsledkoch bolo aj 11 bežcov z 

Českej republiky. Počet účastníkov podľa organizátorov ovplyvnil okrem iného aj narýchlo 

vyhlásený lockdown (začal platiť od polnoci na prelome rokov, behať sa mal práve v prvé dni 

roka 2021). Najlepší čas dosiahli Michal Staník z BK Lysá pod Makytou a Petr Pechek z 

Maratónstav Upice ČR, a to 16 minút a 16 sekúnd. Ocenení však budú všetci účastníci.  
 
 

Ľubomír Kubiš mládežníckym chodcom roku 2020           zap. 30.12.2020 

 

V roku náročnom na organizovanie športových podujatí sa 

jednoznačným víťazom mládežníckej kategórie v ankete 

slovenský Chodec roka stal 19-ročný Ľubomír Kubiš. 

  

Zverenec dvojice trénerov Mateja Spišiaka a Zdena Mederu sa 

o to zaslúžil najmä fantastickým výsledkom na októbrovom 

88. ročníku medzinárodného chodeckého mítingu v českých 

Poděbradoch. Okrem samotnej výhry sa mohol tešiť aj z 

nového osobnému rekordu na 10 kilometrov s časom 42 minút 

a 53 sekúnd. Dubničanovi trénujúcemu v skupine s Matejom 

Tóthom sa to podarilo aj napriek zdravotným problémom v 

ostatných týždňoch. 
 
 

 

Futbal 
 

Dubničania druhí na futbalovom turnaji prípraviek            8.2.2020 

 
V púchovskej športovej hale si 8. februára zmerali sily hráči prípraviek U10, medzi ktorými 

nechýbalo ani mužstvo FK Dubnica. 

Suverénnym víťazom sa stalo mužstvo Artmedie Petržalka – čierni, ktoré nestratilo ani bod. 

Dubničania skončili druhí, keď zdolali tímy FK Podhorie 2:1, MFK Zvolen 3:2, Petržalka – bieli 

1:0 a Považská Bystrica 9:0, remizovali s Devínskou Novou Vsou 0:0 a prehrali s neskorším 

víťazom turnaja 1:4. Náš tím si odniesol aj jedno individuálne ocenenie, najlepším brankárom 

podujatia sa stal Matúš Kučera.  

 

 

Ľubomír Kubiš s trénerom Matejom 
Spišiakom po víťazstve v Poděbradoch 
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Formát reštartu 2. ligy vyvolal najmä negatívne emócie                 zap. 3.6.2020 

 

Slovenský futbalový zväz odsúhlasil reštart druhej najvyššej futbalovej súťaže. Zapojí sa do 

neho však iba prvých šesť tímov tabuľky, hrať sa bude päť kôl. Mnohé tímy vyjadrujú 

nespokojnosť, z nového modelu vyťaží zrejme najviac práve Dubnica. 

 

„Druhá liga sa bude hrať tiež v skrátenom režime. Berieme do úvahy odohratie po 15. kole a 

rozhodovať sa bude medzi šestkou. Takže len šesť mužstiev bude dohrávať zápasy medzi sebou. 

Berieme do úvahy zápasy, ktoré už odohrali ako 16., 17. a 18. kolo plus zvyšok zápasov, ktoré 

prvá šestka odohrá medzi sebou. A rozhodli sme o tom, že víťaz II. ligy, ktorý skončí prvý, odohrá 

dvojzápasovú baráž doma - vonku s posledným mužstvom z Fortuna ligy. Za tento model hlasovalo 

10 členov VV SFZ, traja boli proti a jeden sa zdržal hlasovania. Chceme, aby sa na Slovensku 

opäť hral futbal a aby sme dali šancu víťazovi druhej ligy bojovať o postup," povedal pre médiá 

prezident SFZ Ján Kováčik. Prvé kolo je, rovnako ako v prípade Fortuna ligy, naplánované na 13. 

júna.  

Kompletne sa ráta iba tabuľka po jeseni, teda do pätnásteho kola. Dubnici, ktorá do jarných bojov 

nevykročila najlepšie, tento systém pomohol. Straty bodov s tímami mimo prvej šestky sa jej 

počítať nebudú. V riadnej tabuľke strácala na lídra z Banskej Bystrice 6 bodov, podľa novej 

tabuľky má na konte 38 bodov, teda presne toľko, ako mužstvo spod Urpína.  

Naši hráči prešli z individuálnej prípravy na skupinové tréningy v pondelok 1. júna. Nie sú však 

ešte úplne povinné, pretože viacerí z nich sa počas obdobia pandémie zamestnali formou brigád, 

tréningy by teda nestíhali. Dubničania majú momentálne veľkú motiváciu a výraznú šancu na 

postup medzi elitu. 

 

 

Divoká futbalová jar, nevyšiel len posledný krok              zap. 20.7.2020 

  

Jarná časť druhej najvyššej futbalovej súťaže bola pre dubnický klub turbulentná. Kvôli 

pandémii prerušili vyššie inštancie prebiehajúci ročník už po jej troch kolách na neurčito. 

Prvotné šumy o predčasnom ukončení ligy napokon vystriedal model jej skráteného 

dohratia v priebehu júna. Posledné kolo a suverénne víťazstvo v priamom súboji o titul 

priniesli na dubnický trávnik obrovskú radosť. Škoda len, že ju už o niekoľko dní prekryla 

nevydarená baráž o postup do Fortuna ligy. 

  

A predsa sa bude hrať 

Keď už sa zdalo, že najpravdepodobnejším vyústením situácie bude predčasné ukončenie 2. ligy, 

prišiel Výkonný výbor Slovenského futbalového zväzu s novým modelom dohratia súťaže. Mali 

sa doň zapojiť len mužstvá v hornej časti tabuľky, pričom sa nebudú rátať výsledky stretnutí troch 

prvých jarných kôl, ktoré účastníci skupiny o postup odohrali s tímami v spodnej polovici tabuľky. 

Zatiaľ čo Skalica alebo Poprad cítili krivdu, Dubnica, ktorá dovtedy strácala na vedúcu Banskú 

Bystricu 3 body, bola odrazu s lídrom plece pri pleci. „Rešpektujeme rozhodnutie VV SFZ. Po 

dvoch mesiacoch čakania nás teraz čaká šesť týždňov tvrdej práce. Sme pripravení zabojovať o 

čo najlepšie umiestnenie,“ povedal v relácii Góly – Body - Sekundy pre RTVS prezident FK 

Dubnica Peter Švec. 

  

Ligový titul 

Dubničania odrazu bojovali o postup, a hoci neboli suverénni, výkyvom sa nevyhli ani 

Banskobystričania. O všetkom sa napokon rozhodovalo až v poslednom kole na dubnickom 

štadióne. Pred zrakmi 2050 divákov sa bielo-modrí zahryzli do súpera a po dominantnom 

víťazstve v pomere 4:1 oslavovali titul. „Dali sme štyri góly, sami sme to možno nečakali. Pocity 

sú fantastické, vyhrali sme ligu, je to super. Klobúk dole pred chalanmi, takmer celá naša obrana 

https://www.rtvs.sk/televizia/archiv/13983/229282
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chodí popri futbale do roboty. Som na nich naozaj hrdý," povedal pre prítomné médiá 32-ročný 

útočník Marek Kuzma, ktorý k úspechu v stretnutí prispel jedným gólom. 

  

Baráž 

Výkonný výbor SFZ vo svojom rozhodnutí ponechal víťazovi ligy možnosť postúpiť do najvyššej 

súťaže, nie však priamo, ale iba cez baráž proti poslednému účastníkovi Fortunaligy. Na úplnom 

chvoste tabuľky sa po záverečnom kole ocitli Nitrania, a tak v utorok 14. júla pricestovali do 

Dubnice, aby hájili svoju ligovú príslušnosť. Klub, ktorý si momentálne rieši najmä interné 

záležitosť s plánovaným vstupom ukrajinského, po novom už zase pravdepodobne slovenského 

investora, si z Považia po obojstranne opatrnom vystúpení odviezol pomerne cennú remízu bez 

inkasovaného gólu. 

V odvetnom zápase pod Zoborom ale fortunaligista zdolal našich 3:0, keď zápas prakticky 

rozhodol už v úvode duelu gólmi Kóšu zo siedmej a Ristovskiho z 20. minúty. 

„Vedeli sme, že s Banskou Bystricou musíme vyhrať, a do tohto zápasu sme dali úplne všetko, ako 

hráči, tak aj realizačný team. Chalani vydali zo seba  maximum, zápas ich stál veľa fyzických a 

psychických síl. Barážové stretnutia s Nitrou boli úplne odlišné ,“ komentoval dubnický tréner 

Peter Jakuš, ktorý sa netajil ani svojimi pocitmi: „Prevláda sklamanie, pretože nám chýbal kúsok, 

aby sme boli v 1. lige...“  

 

Nová sezóna už 1. augusta 

Ďalšou zaujímavosťou, vzhľadom na nedávne ukončenie ročníka, je aj skorý začiatok novej 

sezóny 2020/2021. Naši ho odštartujú 1. augusta, teda len dva týždne po odvetnom zápase baráže 

o postup. Na domácom ihrisku privítajú o 17.00 Slavoj Trebišov. „V stredu 22. júla začíname s 

tréningom, v sobotu nás čaká stretnutie s Uherským Brodom. Letná príprava, to boli zápasy v 

skupine o baráž a dva barážové duely s Nitrou,“ uviedol na margo prípravy tréner Peter Jakuš. 

Podľa jeho slov sa aj zmeny v kádri budú diať za pochodu, s hrou tímu v uplynulej sezóne bol ale 

spokojný: „Celú sezónu musíme zhodnotiť pozitívne, veď sme skončili na prvom mieste. K silným 

stránkam tohto mužstva patria charakter hráčov, tímový duch a pracovná morálka. Chalani sú 

výborná partia, a to bol kľúč k úspechu.“ 

Všetkých čitateľov Dubnických novín pozývame na stretnutia FK Dubnica nad Váhom v 

nadchádzajúcom ročníku. 
 

 

Futbalistom sľúbili pokračovať, radosť netrvala dlho              zap. 3.10.2020 

 

Futbal v Dubnici znova zažíva nútenú prestávku. Hoci Úrad národného zdravotníctva 

najskôr deklaroval pokračovanie profesionálnych súťaží vo formáte bez divákov, neskôr 

opatrenia sprísnil a povolil len odohranie duelov v piatich najvyšších celoslovenských 

súťažiach v rôznych športoch. Dubničania sa poslednýkrát predstavili na trávniku 

v nevydarenom domácom dueli proti Púchovu (0:2). 

 

„To, že dnes štát cez svoje inštitúcie umožnil hrať kolektívne profesionálne súťaže iba piatim 

najvyšším ligám, považujeme za nelogické a diskriminačné. Stále nemáme žiadne vysvetlenie a 

ani argumenty, v čom je naša súťaž iná ako najvyšši, a prečo by sme mali byť väčšie riziko z 

pohľadu šírenia nákazy a mať pozastavenú športovú činnosť. Súčasné nariadenia nás postavili na 

hranu existencie a bezmocnosti. Nevidíme dnes žiadny cieľ, a preto potrebujeme jasné stanovisko 

k tejto situácii. Keďže pri dnešných opatreniach a ani pri opatreniach z prvej vlny sa naši 

profesionálni futbalisti nedostali do skupiny, ktorá by sa vedela uchádzať o kompenzácie, žiadame 

kompetentné orgány o stanovisko, ako ďalej postupovať a ako sa uchádzať o kompenzácie najmä 

mzdových nákladov znášaných klubmi,“ hovorí sa okrem iného v správe Asociácie klubov druhej 

futbalovej ligy. Tá definuje aj situáciu v Dubnickom futbale. Už počas prvej vlny museli viacerí 
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hráči brigádovať či pracovať, predpokladá sa, že sa podobnému osudu nevyhnú ani v tomto 

období. Vzhľadom na momentálny vývoj situácie je otázny aj začiatok jarnej časti.  

 

 

Šatka a Valjent pomohli reprezentácii na šampionát           zap. 12.11.2020 

 

Odchovanec dubnického futbalu Ľubomír Šatka odohral plnú minutáž vo finále baráže o 

postup na budúcoročné majstrovstvá Európy proti Severnému Írsku a svojím výkonom 

prispel k úspechu slovenského reprezentačného výberu.  

 

Šatka, ktorý okúsil ostrovný futbal v drese Newcastle United, absolvoval 12. novembra na 

trávniku v Belfaste aj kompletné predĺženie, ktoré rozhodol víťazný gól Michala Ďuriša zo 110 

minúty. Aj vďaka jeho defenzívnej práci sa napokon zrodilo víťazstvo Slovenska 2:1 po predĺžení. 

Mladý obranca Lechu Poznań sa teraz môže so svojimi spoluhráčmi tešiť na kontinentálny 

šampionát, kde na nich v základnej skupine čakajú Poľsko, Švédsko a Španielsko. 

O postup sa pričinil aj ďalší dubnický odchovanec Martin Valjent. Obranca, ktorý momentálne 

oblieka dres španielskeho druholigistu RCD Mallorca, odohral 8. októbra celé semifinále baráže 

o postup na ME proti Írsku. V riadnom hracom čase ani v predĺžení gól nepadol, naši postúpili až 

po penaltovom rozstrele.  
 
 

Reštart futbalovej súťaže - vyjadrenie klubu             zap. 28.11.2020 

 

13. novembra ohlásil premiér prvé zmiernenie prísnych epidemických opatrení. Okrem 

otvárania kín či divadiel deklaroval aj reštart druhej najvyššej futbalovej i hokejovej 

súťaže. Na podobnú správu už kluby netrpezlivo čakali. Ako situáciu vnímajú v štruktúrach 

klubu FK Dubnica nad Váhom som zisťoval od športového riaditeľa Michala Kijačika. Jeho 

odpoveďou bolo oficiálne vyhlásenie klubu. 

  

„Oznámenie o reštarte druhej ligy nás neprekvapilo, keďže sa o možnom dokončení jesennej časti 

uvažovalo dlhšiu dobu. Samozrejme, toto rozhodnutie o dohraní troch ligových kôl prináša so 

sebou množstvo nepredvídateľných okolností, ktoré môžu tento krok sprevádzať. V prvom rade sa 

ide súťaž dohrávať v termíne, kedy sa druhá liga nikdy vo svojej histórii nehrala. Napriek 

možnosti absolvovať zápasy na umelých trávach je tu komplikácia spojená s poveternostnými 

podmienkami a kvalitou plôch, na ktorých sa majú zápasy konať, pretože nie každý klub v 2. lige 

má k dispozícii kvalitnú plochu s umelým povrchom ako my. 

Druhým problémom je zdravie hráčov. Kolektívne tréningy boli spustené až od 16. novembra, čo 

znamená, že mužstvá majú na prípravu pred reštartom približne 12 - 13 dní. V chladnom počasí 

a na nevyhrievaných trávnikoch či zlých umelých trávach je riziko zranenia veľmi vysoké. Keď k 

tomu prirátame absenciu dlhodobých kontaktných kolektívnych tréningov, môže to byť vážna 

komplikácia. Na druhej strane si všetci uvedomujeme, že týmto reštartom sa zabráni nahustenému 

programu na jar, kedy môže byť epidemická situácia u nás horšia, ako je dnes. Čiže môžeme 

povedať, že zo športového hľadiska sa urobil široký kompromis. V našom klube už máme 

skúsenosti s „reštartom“ súťaže (jún 2020) a v podobnom duchu sa budeme pripravovať aj v 

najbližších dňoch. Veríme, že táto dohrávka bude pre nás rovnako úspešná ako tá spred polroka,“ 

stojí v oficiálnom vyhlásení klubu.  

Dubničania odohrali prvé stretnutie 28. novembra v Komárne, z juhu Slovenska si odviezli tri 

body po víťazstve 1:0, ktoré im zabezpečil gól Mareka Kuzmu zo 70. minúty.  
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V dohrávkach po prerušení ostali neporazení                zap. 7.12.2020 

 

Hráči FK Dubnica nad Váhom nenašli počas troch dohrávaných stretnutí jesennej časti 

druhej futbalovej ligy premožiteľa.  

 

Znovuotvorenie súťaže oslávili víťazstvom 1:0 na pôde Komárna (70´ Kuzma), nasledovala 

domáca bezgólová remíza s FC Petržalka, v poslednom jesennom kole potom modro-bieli nedali 

šancu domácemu B-tímu Slovana Bratislava a z hlavného mesta si odviezli tri body po suverénnej 

výhre 4:0. Zaujímavosťou boli dva vlastné góly „belasých“, zvyšné dva vsietil kanonier Marek 

Kuzma. 
 
 

Niekdajší veľký talent dnes hráva za Dolné Kočkovce          zap. 15.12.2020 
 

Fanúšikovia dubnického futbalu si isto spomenú na dlhovlasého mladíka Jána Zápotoku, 

ktorý svojimi technickými kúskami už v mladom veku očaroval scénu vtedajšej najvyššej 

súťaže. V tíme hrávala dokonca trojica bratov Zápotokovcov, najväčší talent, zdalo sa, mal 

najmladší Ján. Bratia postupne klub opúšťali, Ján zamieril do známeho poľského klubu 

Lech Poznaň. My Trenčianske noviny s dnes už 32-ročným futbalistom nedávno urobilo 

zaujímavý rozhovor. Niekoľko útržkov z neho by som rád zverejnil aj v kronike. 

 

Ako si spomínate na svoje futbalové začiatky? 

S futbalom som začal, keď som mal sedem rokov. V Bardejove som najskôr trénoval vo vyššej 

vekovej kategórii pod vedením Jozefa Mateja. Postupne som sa vekovo dorovnal a hral som so 

svojimi rovesníkmi. Keď som mal pätnásť, prestúpil som do Dubnice, kde som sa dostal až k 

mužom. 

 

Prečo ste prestúpili práve do Dubnice v tak mladom veku? 

V tom období mala Dubnica výbornú akadémiu a veľa hráčov z východu zamierilo práve tam. 

Dubnica dávala príležitosť mladým hráčom. Bolo tam jednoduchšie prepracovať sa do 

seniorského futbalu, skôr ako v iných prvoligových kluboch. Bolo to dôležité a ťažké rozhodnutie, 

keďže sa celá moja rodina musela presťahovať do Dubnice. 

 

Ide o raritu, aby v drese prvoligistu nastupovali traja bratia. Vám sa to podarilo v 

dubnickom drese. Aké máte na to spomienky? 

Popravde si na to až tak dobre nepamätám. Myslím, že to bolo len pár minút, keď sme boli všetci 

traja na ihrisku. Hráč, keď je v zápale hry, tak tieto veci nevníma. Teda aspoň ja som to príliš 

neprežíval a skôr som sa sústredil na svoj výkon. 

 

Bol niekto iniciátorom toho, aby ste hrali spoločne v jednom mužstve? 

Nemyslím si, že by to niekto z nás inicioval. Bola to v podstate náhoda. Najstarší brat Lukáš 

hrával vtedy za Slovan. Tomáš bol v tom čase v Dubnici. Po ňom som tam prišiel aj ja. Nakoniec 

vedenie stiahlo do Dubnice aj Lukáša, a tak sme sa tam ocitli traja spoločne. 

 

Z Dubnice ste prestúpili do poľskej najvyššej súťaže. V Lechu Poznaň ste pôsobili tri sezóny. 

Ako sa zrodil tento angažmán? 

Vedenie Lechu ma sledovalo už dlhšie. Bol som s nimi aj na sústredení v Rakúsku. Odohral som 

pár prípravných zápasov a rozhodli sa ma angažovať. Dubnica mala vtedy finančné problémy. 

Nechcem, aby to vyznelo zle, ale svojím spôsobom som im pomohol. Aby som neodišiel preč 

zadarmo, najskôr som podpísal novú zmluvu s Dubnicou. 
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Aké máte spomienky na obdobie v 

Poľsku? 

Spomínam na to veľmi dobre. Naučil 

som sa veľa vecí. Nielen po futbalovej 

stránke, ale aj po tej ľudskej. Bol som 

tam sám, čiže som si vyskúšal aj iný 

život. 

 

Viete s odstupom času vyhodnotiť, 

prečo vám tréner Lechu nedával toľko 

priestoru? 

Nemyslím si, že by som mal problém s 

trénerom, pretože ja som nekonfliktný typ človeka. Poľská liga je kvalitná súťaž. Samozrejme, 

bola tam veľká konkurencia. Poviem to otvorene, bol to pre mňa zrejme veľký klub a jednoducho 

som na to asi nemal. 

 

Vaším spoluhráčom v Poznani bola súčasná megahviezda - Robert Lewandowski. Aký to 

bol hráč a človek?  

Už vtedy to bol vynikajúci hráč, ktorý dokázal z každej pozície skórovať. Veľmi mu pomáha jeho 

manželka. Tá sa o neho dobre stará a pomáha mu predovšetkým, čo sa týka životosprávy. Po 

ľudskej stránke si ho pamätám ako príjemného a veľmi pohodového chlapíka. 

 

Neľutujete, že ste nezostali v Dubnici, prípadne neskúsili iný klub? 

V tom čase bola situácia v klube taká, že som musel odísť. Dubnica na mňa trocha tlačila, aby 

som prestúpil. Potrebovali peniaze pre ostatných chalanov na výplaty, tak som odišiel. Neľutujem 

to. V Poľsku som zažil skvelé momenty. Vyhrali sme majstrovský titul, hrali sme skupinu 

európskej ligy a mám na to pekné spomienky. 

 

Čomu sa momentálne venujete? 

Pracujem v Púchove v spoločnosti Continental. 

 

Aktuálne ste hráčom Dolných Kočkoviec.  

Brat Lukáš je trénerom a stiahol si ma tam. Mám to aj blízko práce, a to je výhoda. Sú tam hráči, 

čo hrávali aj vyššie súťaže, tak možno aj kvôli tomu. 

 

V aktuálnej sezóne ste neodohrali ani minútu. Prečo? 

Momentálne sa futbalu až toľko nevenujem. Niežeby som nemal čas, ale posledný rok mi futbal 

prestal chutiť. Ak by sa ešte objavila nejaká ponuka, možno by som to skúsil, ale vyššiu ligu asi 

nie. 

 

 

Ostatné 
 

Slovenský pohár v krasokorčuľovaní na dubnickom ľade            4.1.2019 

  

Náš zimný štadión hostil v úvode nového roka takmer stovku mladých krasokorčuliarov  zo 

všetkých kútov Slovenska. 

  

Ján Zápotoka ešte v dubnickom drese v roku 2009, foto: tasr 
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V prvú januárovú sobotu sa na dubnickej zimnej ploche 

konali prestížne preteky, ktorých sa zúčastnili deti 

a mládež od 6 do 16 rokov. Súťaž prebiehala 

v šestnástich kategóriách.  

„Pretekári súťažili v športových a basic kategóriách. V 

rámci športových kategórií pretekali starší žiaci a žiačky, 

juniori, dokonca sme tu mali aj športovú dvojicu, čo je na 

Slovensku skôr raritou. Basic kategórie sú pre deti, ktoré 

začali korčuľovať neskôr a výkonnostne nie sú na tom tak, 

aby dokázali konkurovať tým deťom, ktoré sa 

krasokorčuľovaniu začali venovať v ranejšom veku,“ 

uviedla pre Dubnické noviny organizátorka pretekov 

Andrea Ridošková zo sports clubs. 

Málokto vie, že krasokorčuliarsky klub funguje aj v 

Dubnici nad Váhom. Spolupracuje s klubmi z okolia a 

organizuje aj školu korčuľovania, ktorá je určená pre ľudí 

všetkých vekových kategórií.  

 
 

Anton Minárik majstrom okresu v kolkoch             9.1.2020 

 
V Starej Turej sa 9. januára uskutočnili druhé Majstrovstvá okresu v kolkoch v kategórii 

muži „A“. V disciplíne na 120 hodov sa ich zúčastnilo šestnásť hráčov z ilavského okresu, 

ktorý v tomto čase nedisponuje žiadnou kolkárňou. 

 

Predstavili sa tu hráči, pravidelne nastupujúci 2. 

lige skupina západ, v 3. lige v Trenčianskom 

kraji a v mestskej lige v Trenčíne a Starej Turej. 

Medzi nimi prijali pozvanie aj traja najlepší 

hráči kategórie muži „B“ z Majstrovstiev okresu 

Ilava v roku 2019, konkrétne víťaz Peter Veselý, 

strieborný Jozef Kebísek a bronzový Peter 

Fabuš. Hoci nie sú registrovaní v žiadnom 

klube, dostali možnosť zahrať si proti najlepším 

kolkárom v okrese a určite získali najmä cenné 

skúsenosti. 

Konečné výsledky boli v tomto roku 

vyrovnanejšie než vlani. Minuloročný majster 

Anton Barták skončil až deviaty, naopak, až 

jedenásty hráč lanského šampionátu Anton 

Minárik sa stal majstrom okresu.  
 

 

Martin Chromiak boduje v OHL        zap. 22.2.2020 

 

Dubnický hokejový odchovanec Martin Chromiak vynikajúco zvláda prechod z Európy do 

zámoria.  

Foto: archív Romana Pecháčka 
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V juniorskej Ontario Hockey League sa mu 

podarilo bodovať v ôsmich z ostatných deviatich 

zápasov. Hokejista hrajúci vo farbách Kingston 

Frontenacs bol pri prehre svojho celku v 

domácom prostredí proti Barrie Colts vyhlásený 

dokonca za tretiu hviezdu zápasu. 17-ročný 

mládežnícky reprezentant sa podieľal na oboch 

góloch domácich, pričom prvý z nich sám vsietil.  
 

 

 

Martin Štefíček majstrom SR v thajskom boxe            25.1.2020 

 

Úspechy vo svojom odvetví dosahujú aj naši thai boxeri.  

 

Borci dubnického KO Gym – Thai boxing si 25. januára odniesli zo 4. kola SMTA ligy 5 výhier 

z 5 zápasov. 3:0 na body vyhral Daniel Koštialik (81 kg), rovnako aj Veronika Staňová (57 kg) a 

medzi juniormi Lukáš Bakoš (54 kg). Na body zvíťazil aj Mário Dobiáš (91 kg), Jakub Melicher 

(76 kg) vyhral na KO po 25 sekundách. Mimoriadny úspech pre náš gym získal Martin Štefíček, 

ktorý vybojoval titul majstra Slovenska aj napriek tomu, že stál v ringu s ťažším súperom.  

 

 

Jarné prázdniny na ľadovom rybníku       zap. 29.2.2020 

 
Hoci jarné prázdniny deťom v Dubnici sneh nedopriali, vďaka vedeniu nášho hokejového 

klubu si aj tak mohli užiť čosi zo zimných radovánok.  

 

V Trenčianskom kraji začínajú jarné prázdniny 

v pondelok 24. februára, deti do školy nastúpia znova 

2. marca. V tomto čase sa vedenie klubu MHK TSS 

Group Dubnica nad Váhom rozhodlo voľnú ľadovú 

plochu na zimnom štadióne bezplatne venovať práve 

deťom. „Na tento účel je vyhradený ľad pod názvom 

Rybník. Ako už sám názov naznačuje, ide o simuláciu 

podmienok, aké poznáme zo skutočného zamrznutého 

rybníka, na ktorom sme mnohí zvykli tráviť voľné 

chvíle. Pôjde teda o neviazanú zábavu, radosť zo 

športu a pohybu,“ vysvetlil prezident klubu Július 

Prekop. 

Deti tu ale musia dodržiavať niekoľko pravidiel. 

Musia mať hokejové korčule, helmy a rukavice, 

povolené nie sú brankárske hokejky ani brankársky 

výstroj. Samozrejmosťou je ohľaduplné správanie sa 

voči ostatným na ľadovej ploche.  

 

 

Dubnický boxer Rudolf Dydi obvinený na Cypre z dvoch vrážd          zap. 12.2.2020 

 

Na bývalého boxera a viacnásobného majstra Slovenska sú vydané tri európske zatykače. 

V súčasnosti je väznený v južnej časti Cypru.  

Foto: twitter Kingston Frontenacs 
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Miestne médiá o rodákovi z Dubnice nad Váhom informujú ako Miroslavovi Balažovjechovi 

(Dydi vystupoval pod cudzím menom), ktorý sa zapojil 

do vojny medzi dvoma frakciami cyperského 

podsvetia. Práve Rudolfa Dydiho označujú ako 

vykonávateľa a hlavného aktéra dvoch mafiánskych 

vrážd. 

Podľa systému Patros je v hľadáčiku polície od januára 

2014. Zatykač na neho vydali pre vydieranie, hrubý 

nátlak, neoprávnené používanie cudzieho motorového 

vozidla či lúpež. Niekdajší slovenský reprezentant 

v boxe zbalil ženu, dieťa a dal sa na útek pred zákonom. 

Dydi tvrdí, že v prípade oboch vrážd je nevinný.  

 

 

Športové kluby v období pandémie                 25.4.2020 
 

Pre potreby Dubnických novín a kroniky som oslovil predstaviteľov športových klubov 

a organizácií v meste, aby skúsili priblížiť, ako fungujú v týchto náročných časoch. 

 

Neistota ohľadne dohrávania súťaže a kontakt cez mobilnú aplikáciu 

Michal Kijačik, športový riaditeľ FK Dubnica nad Váhom 

 

Tréningový proces sme oficiálne ukončili k 13. marcu. Odvtedy sa juniori i seniori pripravujú 

samostatne na základe individuálnych tréningových plánov. Súťažný ročník 2019/2020 ešte nebol 

oficiálne ukončený ani pre jednu kategóriu, definitívny verdikt SFZ by mal prísť v poslednom 

aprílovom týždni. V prípade, že by sa prerušená sezóna mohla dohrať, budeme potrebovať 

približne 4 - 5 týždňov na prípravu, aby sme mohli odohrať súťažné stretnutie. Ak by sa sezóna 

predčasne ukončila, začneme s prípravou na novú sezónu hneď, ako to bude možné. S chalanmi 

sme v každodennom kontakte cez mobilné aplikácie, či už kvôli plneniu tréningových plánov, ale 

aj kvôli spätnej väzbe o situácii, ktorá je pre každého z nás nová a nepoznaná. Je dôležité, aby 

chlapci vedeli, že sa o nich zaujímame nielen po stránke športovej, ale aj po stránke sociálnej 

a psychickej.  

 

Kolkárne sú zatvorené, trénujeme individuálne 

Anton Minárik, Kolkársky klub FESA Dubnica nad Váhom 

 

2. kolkárska liga, skupina západ, v ktorej pôsobia naši hráči, bola 10. marca prerušená na neurčito 

s tým, že sa dohrá pravdepodobne v júni. Do konca nám ostávajú štyri kolá. Niektorí naši kolkári 

hrávajú za družstvo Aquabely mestskú ligu v Trenčíne. Aj táto súťaž sa bude dohrávať po 

ukončení preventívnych opatrení.  

U jednotlivcov sa nestihli odohrať všetky turnaje majstrovstiev Trenčianskeho kraja, odložený 

bol aj celoštátny šampionát. Majstrovstvá oddielu Stará Turá, kde hosťujeme, sa hrali, kategóriu 

mužov vyhral náš Marián Uhlík. 

Momentálne obmedzenia sa výrazne podpísali aj pod naše tréningy, keďže kolkárne sú stále 

uzatvorené. Robíme teda iba individuálne kondičné tréningy, beh, prípadne cyklistku či turistiku, 

cvičíme doma s činkami.  

Zrušená tridsiatka, turisti chodia do hôr jednotlivo 

Radoslav Nikodém, KST Dubnica nad Váhom 
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Náš oddiel musel zrušiť všetky plánované aktivity, pri ktorých by sa mohlo zoskupovať väčšie 

množstvo ľudí. Viem ale, že naši členovia chodia na vychádzky do prírody buď jednotlivo, alebo 

v malých skupinkách po dvoch či troch ľuďoch.  

Bohužiaľ, neuskutočnila sa ani Dubnická tridsiatka. V celom trenčianskom regióne, kam náš klub 

patrí, boli zrušené všetky spoločné hromadné aktivity, napríklad regionálny zájazd, na ktorý bolo 

prihlásených už dvesto ľudí. Rovnako sa neuskutočnia ani spoločné podujatia s našimi českým 

partnermi, ako Priateľstvo bez hraníc, ktoré sa mala konať pod Ostrým vrchom, alebo diaľkový 

etapový pochod Trenčín – Zlín.  

 

Muži myslia na letnú prípravu, dorastencom tréner posiela cvičenia 

Hráči florbalového ŠK Victory Stars  

 

Florbalistov – mužov súčasné opatrenia a obmedzenia veľmi nezasiahli, pretože pred ich 

vyhlásením už stihli ukončiť sezónu. Neznamená to však, že môžu zaháľať. „Konkurencia sa 

zvyšuje, a tak nemôžeme oddychovať až do letnej prípravy. Dostali sme od klubu cviky na 

vytrvalosť, silu a rýchlosť na každý týždeň,“ komentuje hráč mužskej kategórie M1 Samuel Antal. 

Podobným spôsobom fungujú aj dorastenci, čo potvrdil jeden z hráčov U17 Jozef Mutala: „Keďže 

nemáme priestor na hranie, musíme si to nejako nahradiť v našich domovoch, za čo ďakujeme aj 

nášmu trénerovi, ktorý nám posiela cvičenia. Snáď sa to čo najskôr skončí a uvidíme sa so svojimi 

spoluhráčmi a kamarátmi v našej obľúbenej  hale.“ 

 

Daj COVID-u gól! 

Ivan Duvač, Akadémia Jozefa Jankecha 

 

Určite je to neobyčajná situácia, nikto z nás sa doposiaľ s niečím podobným nestretol. Ak sa 

situácia nezvráti a neuvoľní, bude to mať ďalekosiahle dopady na existenciu nášho klubu či 

akadémie, nehovoriac o strate pravidelných tréningových návykov u mládeže či strate záujmu 

o šport celkovo.  

Teraz ale aspoň niečo pozitívne. Naša akadémia robí online cvičenia cez sociálne siete alebo 

prenosy cez YouTube. Zapojili sme sa aj do akcie Slovenského futbalového zväzu s názvom Daj 

COVID-u gól, zameranej na natáčanie videí z tréningu na netradičných športoviskách, teda hlavne 

doma.  

 

 

Pavol Porubčan prebehol cestu hrdinov SNP                16.-23.5.2020  
  

Dubnický ultrabežec Pavol Porubčan uskutočnil druhý 

najrýchlejší zaznamenaný prechod Cesty hrdinov SNP. 

 

Ide o mimoriadny individuálny športový výkon, počas ktorého 

prekonal vzdialenosť 763 km v náročnom horskom teréne. Pavol 

sa vydal na trať v sobotu 16. mája, bežal a kráčal 7 dní, 12 hodín 

a 31 minút, do cieľa na Devíne prišiel v nedeľu 24. mája. 

Najväčšiu porciu kilometrov ukrojil hneď v prvý deň, a to 123, 4 

km, pričom jeho denný priemer presiahol hranicu 95 km a 3925 

nastúpaných výškových metrov. Cesta hrdinov SNP vedie z 

Duklianskeho priesmyku naprieč Slovenskom až na Devín. 

Rekord tejto trasy je už trochu bradatý, v roku 1992 ju za 6 dní a 

približne 20 hodín absolvoval Rudolf Pado.  
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Kolkári nedohrali ligu                    zap. 17.6.2020 

 

Dubnickí kolkári sa štyri kolá pred koncom aktuálneho ročníka 2. ligy západ nachádzali na 

jedenástom mieste tabuľky, nemuseli sa tak zaoberať postupovou ani zostupovou 

matematikou. Súťaž však prerušila pandémia, rozhodnutie o jej predčasnom ukončení 

privítali s nevôľou. 

  

„Prekvapivé rozhodnutie Výkonného výboru Slovenského kolkárskeho zväzu na základe 

prieskumu formou dotazníkov prišlo 21. mája. Všetky  ligové súťaže riadené zväzom 

boli  ukončené bez poradia, bez zostupu a postupu. Naopak, dohratie Slovenského pohára  a 

mládežníckych súťaží bolo povolené. Takéto rozhodnutie pobúrilo celú športovú kolkársku 

verejnosť, nakoľko údajne až dve tretiny klubov chceli súťaže dohrať. Napokon museli ale všetci 

toto rozhodnutie akceptovať,“ komentoval hráč dubnického klubu Roman Pecháček. 

V druhej lige západ pôsobí momentálne trinásť tímov, Dubničania sa umiestnili na jedenástej 

priečke so ziskom 17 bodov. „Ešte pred dvoma rokmi bolo v našej lige osemnásť družstiev. Ako 

vidno, aj tento šport ovplyvňujú financie a kluby postupne zanikajú, alebo hrajú iba krajské 

súťaže, ktoré sú menej náročné na cestovanie,“ dodáva momentálne najúspešnejší kolkár 

dubnického tímu. 

Dubničanom sa viac darilo individuálne, v priebežnej tabuľke jednotlivcov všetkých kolkárov 

nastupujúcich v 2. lige západ patrili prvé dve priečky práve hráčom nášho mužstva. Na 

priebežnom prvom mieste figuroval Roman Pecháček, ktorý odohral 13 zápasov a získal dvanásť 

bodov s priemerom 561,8 zvalených kolkov na zápas. Za ním nasledoval Marián Uhlík so ziskom 

13 bodov v 16 zápasoch, pričom mal priemer 555,3 zvalených kolkov. 

Náš tím však sužovali aj zranenia a problémy s kádrom. „Počas jarnej časti, ešte pred pandémiou, 

mali až štyria členovia nášho tímu zdravotné problémy. Aj preto potrebujeme hľadať nových 

hráčov, ktorí budú garanciou fungovania klubu v budúcnosti. Ako posily do nasledujúcej sezóny 

sa javia účastníci Majstrovstiev okresu Ilava z uplynulých dvoch rokov, konkrétne Peter Veselý, 

Jozef Kebísek, Patrik Filip či Romana Šerá, prvá žena v histórii klubu. Radi však privítame aj 

ďalších nových kolkárov,“ dodáva Roman Pecháček. 
 
 

Florbal v našom meste očami Petra Blažeja              zap. 17.6.2020 
  

Dubnický mužský tím pod hlavičkou ŠK Victory Stars pôsobí momentálne v druhej 

najvyššej slovenskej florbalovej súťaži. V uplynulej sezóne sa dlho držal v prvej štvorke, 

napokon však skončil šiesty a vypadol v úvodnom kole play off s Trnavou. O klube, jeho 

ambíciách v nasledujúcej sezóne či o samotnom dynamickom kolektívnom športe som sa pre 

potreby Dubnických novín porozprával s hráčom a po novom aj trénerom mladších žiakov 

Petrom Blažejom. Fragmenty rozhovoru uvádzam aj v kronike. 

  

Peter, Victory Stars si Dubničania pamätajú ako niekdajšiu hokejbalovú značku. Kedy sa 

vlastne začal v našom meste hrať florbal a aká je jeho história u nás? 

Klub vznikol v roku 1994, kedy som sa narodil. Spočiatku sa venoval hokejbalu, v roku 2005 ale 

zmenil športové zameranie – prešiel na florbal. Dlhé roky pôsobil v extralige, v roku 2012 sme sa 

však dohodli s Trenčínom a predali mu licenciu. Znamenalo to pád do najnižšej súťaže. Teraz je 

v klube nová generácia, s mojimi spoluhráčmi sa snažíme dostať mužský tím do extraligy, aby 

mladí chlapci nemuseli odchádzať do iných klubov za kvalitnejším florbalom. 

  

Keď príležitostne zavítam do športovej haly, nevidím tam trénovať len mužov, ale aj mnoho 

mladších chlapcov. 
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V klube budeme pre nasledujúcu sezónu otvárať 5 alebo 6 kategórií – od najmladších po 

najstarších. Medzi mnohými chlapcami sa nájde aj niekoľko dievčat, tie ale neskôr odchádzajú do 

Nemšovej alebo Pruského, kde sa venujú hlavne dievčatám. Prilákať deti do klubu je však ťažšie, 

než sa zdá, hlavne v tejto digitálnej dobe. Je však potrebné dodať, že deti, ktoré chcú športovať a 

prídu k nám, sú do florbalu naozaj zamilované. A to nás všetkých v klube teší. 

  

Florbal je u nás pomerne novým športom. Aký je oň záujem? 

Záujem oň stúpol v posledných rokoch enormným spôsobom. Je to najmä pre jeho nenáročnosť, 

vďaka ktorej sa dá hrať aj na školách. Deťom stačí hokejka, tenisky, oblečenie a môžu začať. 

Dôkazom je Floorball SK Liga, ktorej sa zúčastňuje väčšina škôl na Slovensku. Mnoho detí sa 

potom rozhodne, že chce hrať aj v klube. Podľa rôznych štatistík je florbal najrýchlejšie sa 

rozvíjajúcim športom na Slovensku. Jeho rastúcu popularitu vidím aj pri pohľade na tribúnu. Keď 

som začínal hrať, počet fanúšikov bol mizivý. Túto sezónu bol záujem o naše zápasy vysoký. 

  

Aká je pozícia nášho florbalu v celosvetovom meradle? 

Slovenský florbal sa za posledné roky vyšplhal veľmi vysoko. Na medzinárodnej úrovni však 

vládnu štyri veľmoci, a to Švédsko, Fínsko, Švajčiarsko a Česko. Dá sa povedať, že za nimi už 

možno nasleduje práve Slovensko. Rozdiel oproti tým štyrom je ale naozaj priepastný. Aj preto 

najlepší Slováci väčšinou odchádzajú k našim susedom do Čiech, kde sú lepšie podmienky aj 

kvalita. 

  

Hovoríš o veľmociach a lepšej kvalite. Čo robí z dobrého hráča vynikajúceho? 

Rozhodujúcim faktorom je určite rýchlosť. Tým nemyslím iba rýchlosť behu, ale hlavne hry 

samotnej. Pokiaľ súpera dokážete prekvapiť rýchlymi a presnými prihrávkami, je jednoduché 

skórovať. Každý hráč by mal vedieť čítať hru a predpovedať, čo sa stane. Dôležitú úlohu zohráva 

aj hra bez loptičky, kedy sa musíte ukazovať vo voľných priestoroch. Streľba podľa mňa nie je 

tak dôležitá, pokiaľ si viete prihrať do prázdnej bránky. Ale ak máte dobrú strelu a viete mieriť 

presne, o to menej sa narobíte pri skórovaní. 

  

Ty sám si už dlho aktívnym hráčom. Máš nejaké zápasy alebo momenty, ktoré ti utkveli v 

pamäti viac ako ostatné? 

Pamätný je každý zápas s Púchovom, hlavne tie v play-

off, počas ktorých príde do haly obrovské množstvo ľudí 

a rivalita sa prenáša aj medzi divákov. Veľmi rád 

spomínam na duel s Detvou, kedy sme dve tretiny ťahali 

za kratší koniec a súper nám ušiel na rozdiel troch gólov. 

V tretej tretine sa stalo niečo, čo som dovtedy na vlastnej 

koži nezažil. Behom dvoch minút sme strelili štyri góly a 

zápas sme vyhrali. Osobne si ešte pamätám na súboj s 

Košicami, ktoré sa nachádzali na prvom mieste tabuľky 

bez jedinej prehry. My sme vtedy figurovali na ôsmom 

mieste, takže bolo jasné, kto je favoritom. Počas celého 

stretnutia sme však dokázali odolávať, až sa mi 40 sekúnd 

pred koncom podarilo vyrovnať. 

Kedy sa vám začína nová sezóna a s akými cieľmi 

do nej vstúpite? 

V našom klube už sezóna začala letnou prípravou, ktorú absolvujú všetky kategórie. Súťažná 

sezóna zvyčajne začína v septembri, pre niektoré kategórie až v októbri. Ambície nám každým 

rokom rastú, v kategórii mužov dúfame v semifinále a možno aj finále.  

Foto: Archív Petra Blažeja 
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Navyše, prvú sezónu budem zastávať pozíciu trénera mladších žiakov. Aj tu mám vysoké ambície, 

tak ako vo všetkom. Ale až po sezóne si budem môcť povedať, či sa mojím príchodom niečo 

zmenilo.   

  

 

Modernizácia telocvične boxerov             19.6.2020 

 

Od januára tohto roku užíva priestory v mestskej športovej hale Boxing team Dubnica nad 

Váhom. Klub si pôvodnú telocvičňu zrekonštruoval, obnovil a vybavil potrebnými 

pomôckami a novým ringom.  

 

Mesto klub podporilo tiež, a to modernizáciou osvetlenia na športovisku. Zrekonštruovanú 

telocvičňu klub oficiálne otvoril prestrihnutím pásky a tromi exhibičnými zápasmi v piatok 19. 

júna 2020.  

Klub tak stihol zrenovovať svoje športovisko ešte predtým, ako si na budúci rok dubnický box 

pripomenie 80. výročie založenie oddielu v našom meste, na ktoré sa pripravuje slávnostný 

galavečer. 
 
 

Hodový kolkársky zápas so Slavičínom                5.7.2020 

 

Dubnickí kolkári dali bodku za sezónou v letnom hodovom zápase v meste Slavičín na 

Morave a v následnej domácej odvete, pričom túto cezhraničnú tradíciu udržiavajú už od 

roku 2010.  

 

Zápas u našich susedov nemal tento rok pre vírusovú situáciu obvyklú hodovú atmosféru. 

Dubničania nezachytili úvod a prvé štyri duely prehrali, napokon sa zrodila prehra v pomere 2:6. 

Najlepším hráčom hostí sa stal Anton Minárik so 483 bodmi. Odvetu v domácom prostredí v 

Starej Turej, kde sa zápas hral v inom formáte na 120 hodov združených, Dubničania zvládli 

lepšie a zvíťazili 5:3. Ich najlepším hráčom sa stal Martin Hajaš s výkonom 576 bodov, najlepším 

hráčom odvetného zápasu celkovo bol hosťujúci Rudolf Fojtík so 615 bodmi.  
 
 

Champion race sa stáva tradíciou               22.8.2020 

 

V sobotu 22. augusta sa uskutočnil ďalší ročník Champion race s podtitulom najťažšie 

preteky na Považí.  

 

Podujatie v štýle klasického spartan race organizuje dubnický Champion club, jeho dejiskom boli 

Uhliská v Trenčianskej Závade. S behom v teréne a prekážkami sa mohli súťažiaci popasovať na 

tratiach dvoch rôznych dĺžok - Rotvajler – 12 km a Cukrík – 6 km. S dlhšou sa najlepšie 

vysporiadal Radoslav Kopčan z tímu Motorado, ktorý prišiel do cieľa v čase 1:01:05. Na kratšej 

vzdialenosti nedala šancu prítomným mužom elitná slovenská spartan pretekárka Simona 

Hudoková z Prievidze, ktorá na zdolanie trasy potrebovala 44 minút a 10 sekúnd. 
 
 

Michal Žitňan: „Vždy ma priťahovala vôňa motorov.”           zap. 22.8.2020 

  

Do augustového čísla Dubnických novín som prichystal rozhovor s niekoľkonásobným 

majstrom sveta a Európy Michalom Žitňanom. Úspechy dvadsaťročného raketového 

modelára by som rád zaznamenal aj v kronike, urobím tak formou výňatkov z rozhovoru.  

https://www.facebook.com/boxingteamDubnica/?__tn__=K-R&eid=ARDXxRU_YdKhtwdVqZRieQff8N2y043XJw-FDEKr7q6YG1pIgpTnx81QLtdIGnbPPn0c0STgZeQoyFc4&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARDq8CZNJuCntyQeBjtPPYTZJMLef4udqJS7-GFK2uI46Sh5OKIJY3UKrwwQFmQDIqwivPsk4lw5c1QAVpFRkNQUDEC2kjev3N75PUOpLhqV84Hem0D4ffaHPbRn8cPYj5lOpg4nqXW7zEji3pxyNZFfUc-cxIpDntuCcEj-DqapRkPzRIo4Hx8Bdclj24--VepUsc6U0S1fCWUGzCH7FZMEyBks9LM7Zt1fgN6W0w3PM4GWmOojgoo69NBHA2b5n-WBzaJDWObR393WQYljmhbN4StFFUEK6Ms-s5zP0ARgeEcpsNoE7BnQZvmiWdjQJQmWJ14O26rGvRbsuNdVcqtX0CaA
https://www.facebook.com/boxingteamDubnica/?__tn__=K-R&eid=ARDXxRU_YdKhtwdVqZRieQff8N2y043XJw-FDEKr7q6YG1pIgpTnx81QLtdIGnbPPn0c0STgZeQoyFc4&fref=mentions&__xts__%5B0%5D=68.ARDq8CZNJuCntyQeBjtPPYTZJMLef4udqJS7-GFK2uI46Sh5OKIJY3UKrwwQFmQDIqwivPsk4lw5c1QAVpFRkNQUDEC2kjev3N75PUOpLhqV84Hem0D4ffaHPbRn8cPYj5lOpg4nqXW7zEji3pxyNZFfUc-cxIpDntuCcEj-DqapRkPzRIo4Hx8Bdclj24--VepUsc6U0S1fCWUGzCH7FZMEyBks9LM7Zt1fgN6W0w3PM4GWmOojgoo69NBHA2b5n-WBzaJDWObR393WQYljmhbN4StFFUEK6Ms-s5zP0ARgeEcpsNoE7BnQZvmiWdjQJQmWJ14O26rGvRbsuNdVcqtX0CaA
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Michal, športové odvetvie, ktorému sa 

venuješ, je pre väčšinu populácie 

pomerne neznáme. Mohol by si nás do 

tejto problematiky trocha uviesť? 

Raketové modelárstvo je technickým 

športom, ktorého podstatou je konštrukcia 

a tvorba modelov rakiet a raketoplánov, 

ako aj makiet skutočných rakiet a 

kozmických nosičov, a ich vypúšťanie s 

pomocou raketových motorov. Toto sa 

deje  rámci kategórií, momentálne sa ich 

lieta osem. 

  

Pozrime sa na kategórie bližšie. Aké sú medzi nimi rozdiely a ktorým sa venuješ ty osobne? 

Pri niektorých záleží na dĺžke trvania letu, pri iných zase na dosiahnutej výške. Pri raketoplánoch 

ovládaných rádiom sa meria presnosť pristátia a nalietaný čas. Potom sú kategórie, v ktorých sa 

súťaží s modelmi reálnych rakiet alebo riadených striel. Tu sa už hodnotí aj výzor makety, jej 

podobnosť originálu, detaily... K tomu sa potom hodnotí buď dosiahnutá výška, alebo to, ako vie 

model napodobniť let originálu. Ja osobne momentálne lietam v reprezentacií štyri kategórie, na 

domácich súťažiach a vo svetovom pohári dalšie dve. 

  

Modely si sami vyrábate, za lietaním treba teda určite hľadať aj hodiny práce. 

Výroba jednoduchších modelov, ktoré majú lietať na čas, môže trvať niekoľko dní. Pri 

zložitejších, napríklad ak sa robí maketa rakety, čo naozaj mierila do vesmíru, ako je Ariane alebo 

Saturn, môže stavba zabrať aj niekoľko mesiacov a počíta sa v stovkách hodín. Modely staviam 

v spolupráci s mojím otcom, väčšinou ich chystáme tak 3 - 4 týždne pred súťažou. 

  

Hovoríš o súťažiach, vedel by si pre približnú 

predstavu uviesť aj hodnoty dosahovaných 

výkonov? 

Pokiaľ ide o maximálnu výšku, záleží to od sily 

motorov. V juniorských kategóriách sa dosahuje 400 až 

430 metrov, starší lietajú so silnejšími motormi okolo 

700 či 800 metrov. Ak ide o súčet času troch letov, 

maximá sa pohybujú od troch do piatich minút. Pri 

týchto kategóriách sa snažíme, aby model vyletel čo 

najvyššie, potom padá voľne spomaľovaný brzdiacim 

zariadením v smere vetra. Špecifickou kategóriou je 

raketoplán, pri ktorom sa nastavuje aj zatáčka, lieta v 

kruhoch. Pri raketách meniť smer nemôžeme. 

  

Si reprezentantom Slovenska, určite si sa vďaka súťažiam pozrel do rôznych kútov sveta... 

Cestovanie je na tom celom jednou z najzaujímavejších vecí. Na zahraničné súťaže chodíme do 

rôznych krajín. Napríklad svoj prvý šampionát som absolvoval v roku 2014 v Bulharsku, potom 

som bol dvakrát v Ukrajine a Poľsku, naposledy v Rumunsku. Konajú sa v dvojročných cykloch, 

v tej istej krajine sú jeden rok majstrovstvá Európy, druhý rok majstrovstvá Sveta. 

  

Zastavme sa práve pri šampionátoch, na ktorých si sa medzi juniormi stal trikrát majstrom 

sveta, rovnako trikrát majstrom Európy. 

Michal pri príprave výškovej makety 

Juniorskí majstri sveta Denis Galko a Michal Žitňan 



75 
 

Zážitky z každého šampionátu sú rozdielne, aj každý získaný titul je iný. Ten prvý mal zvláštnu 

príchuť, práve preto, že bol prvý. Ale každý z nich si zapamätám, je to niečo, na čo človek 

nezabudne. Tento rok som vybojoval svoj prvý seniorský titul majstra Európy v kategórii S9, kde 

ide o modely vírnikov a ich čas letu. Konkurencia medzi seniormi je výrazne vyššia, ale tešil som 

sa na ňu. Je to pre mňa výzva. 

   

Veľa reprezentantov pochádza práve z dubnického klubu, ktorého členom si aj ty. 

Od malička patrím pod klub RMK Dubnica nad Váhom, ktorý vznikol v roku 1964 a je najstarším 

na Slovensku. Má najväčšiu členskú základňu, najviac našich členov chodí na medzinárodne 

súťaže a šampionáty. Chodievajú k nám ľudia zo širšieho okolia, napríklad z Partizánskeho, 

momentálne k nám dochádza aj 16-ročný súčasný juniorský majster Európy z Bardejova. 

Tréningové letisko máme za budovou firmy Delta. 

Už nejakú dobu však bojujeme s nedostatkom mladých modelárov. Hlavným problémom je, že 

model treba naozaj fyzicky postaviť, nie je to niečo virtuálne. To mnohých odradí. Netreba sa 

toho ale báť. U nás v klube si pomáhame, starší mladším radia ako stavať modely, predávajú im 

skúsenosti. 

  

Ako sa vyvinul tvoj vzťah k technike? 

Mojej prvej súťaže som sa zúčastnil, keď som mal tri mesiace, takže som sa k technickým veciam 

dostal prirodzene. Chodil som s tatom, pozeral sa a pýtal sa. Takisto mi pomohla dubnická SPŠ, 

kde som vyštudoval odbor mechatronika. Túto školu hodnotím veľmi dobre, navyše, keďže 

bývam v Trenčianskej Teplej, som do Dubnice mohol chodiť naraz na dve veci – do školy a do 

klubu. Momentálne študujem mechatroniku v Brne. 

  

V júni som sa v médiách dočítal, že si získal štipendium, udeľované každý rok iba jednému 

modelárovi na svete. 

Za moje juniorské roky a výsledky som tento rok získal štipendium od organizácie FAI, ktorá 

zastrešuje aj naše modelárstvo. Žiadal som oň aj v predchádzajúcich rokoch, uspel som až teraz. 

Bolo potrebné poslať text o mne, bojoval som ale so všetkými, ktorých zastrešuje táto organizácia, 

teda aj s leteckými modelármi, tými, čo lietajú s balónmi, dronmi... Jednorazový finančný 

príspevok môžem minúť na veci ohľadne školy. 

  
 

Mladí šachisti s medailami z majstrovstiev Slovenska              11. - 13.9.2020 

  

Od piatka 11. do nedele 13. septembra sa v Topoľčanoch uskutočnili Majstrovstvá 

Slovenska v rapid (zrýchlenom) šachu mládeže, ktoré boli rozdelené na tri disciplíny. Do 

všetkých zasiahli aj mladí dubnickí šachisti. 

  

V piatok súťažili družstvá mladších žiakov. Družstvo sa skladá zo štyroch hráčov, pričom v ňom 

musí byť minimálne jedno dievča. Traja členovia družstva musia byť z jedného klubu a štvrtý 

hráč môže byť „licenčný“. To využili aj mladší žiaci ŠKŠ Dubnica, keď si k zostave Jakub Orgoň, 

Martina Šošovičková a Matej Zelenka „zapožičali“ na druhú šachovnicu Filipa Kulicha z ŠK 

Považské Podhradie. Po urputných bojoch v siedmich kolách sa napokon naši tešili z bronzových 

medailí, keď si pripísali štyri víťazstvá, jednu remízu a dve prehry. Navyše získali aj individuálne 

ocenenia za výsledky na jednotlivých šachovniciach, konkrétne Jakub Orgoň striebro na prvej 

šachovnici, Filip Kulich bronz na druhej šachovnici a Matej Zelenka striebro na šachovnici štvrtej. 
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Družstvá starších žiakov si zmerali sily v sobotu. Zostave Kristián Ruček, Patrik Orgoň, Jakub 

Orgoň a Martina Šošovičková sa však až tak nedarilo, napokon obsadili štvrté miesto, o ktorom 

rozhodlo až pomocné hodnotenie. K medaile im teda chýbalo len veľmi málo. Tešiť sa mohla 

aspoň Martina, ktorá získala striebro za výkon na štvrtej šachovnici. Pre úplnosť treba spomenúť, 

že zastúpenie sme mali aj v tíme ŠK Slovan Bratislava, kde pôsobila ako licenčná hráčka Jana 

Šošovičková. Jej družstvo získalo bronz, presne 

ten, ktorý tesne ušiel našim. 

V nedeľu už išiel každý sám za seba. V súťaži 

jednotlivcov opäť potvrdil svoje kvality Jakub 

Orgoň, keď získal bronz v kategórii chlapcov do 

12 rokov. Martina Šošovičková vybojovala zlato 

medzi dievčatami do 12 rokov a skompletizovala 

tak svoju zbierku medailí na šampionáte. Matej 

Zelenka skončil tesne štvrtý po pomocnom 

hodnotení, na rovnakej priečke sa umiestnila aj 

Jana Šošovičková. Patrik Orgoň obsadil medzi 

chlapcami do 14 rokov 9. miesto. 

 

Zdroj: Peter Zelenka 
 

 

Cyklojazda do Otrokovíc ďalšou „obeťou“ vírusu            26.9.2020 

 

Preteky mali prepojiť dve družobné mestá 26. septembra. Podujatiu uškodila najmä jeho 

cezhraničnosť, česká republika mala totiž už nejaký čas veľmi vysoké prírastky pozitívne 

testovaných.  

 

 „Veľmi nás mrzí, že aj napriek náhradnému termínu, ktorý sme našli, sa cyklojazda uskutočniť 

nemôže. Musíme však akceptovať nariadenia ústredného krízového štábu a mať pochopenie pre 

ochranu zdravia, ktoré je prvoradé,“ uviedol Jozef Martinka z dubnického referátu dopravy, 

ktorý bol tento rok riaditeľom cyklojazdy. Na listine prihlásených figurovalo približne 180 mien. 

Hlavným dôvodom zrušenia tohtoročnej priateľskej cyklojazdy je zaradenie Českej republiky 

do zoznamu červených krajín, o ktorom rozhodol Ústredný krízový štáb SR s platnosťou 

od 18. septembra. Po novom by sa tak každý po návrate z Českej republiky musel vrátiť 

s negatívnym testom, ktorý nesmie byť starší ako 72 hodín, prípadne by musel absolvovať 

povinnú 5-dňovú domácu karanténu a následne byť testovaný. 
 
 

Sľubne načatú sezónu im prerušil koronavírus           4.10.2020 

 

Florbalisti ŠK Victory Stars „A“ vstúpili do sezóny 1. ligy troma výhrami, prvý raz ťahali 

za kratší koniec až vo štvrtom kole. Bohužiaľ, išlo o posledný zápas pred prerušením sezóny 

na neurčito.  

 

Najskôr zdolali vonku jedného z favoritov súťaže Žltý sneh Košice 8:10, o deň neskôr zvíťazili aj 

v Starej Ľubovni nad miestnymi Falcons 7:9. V sobotu 3. októbra sa konečne predstavili aj na 

domácej palubovke, kde si pripísali výhru 9:6 nad tímom Tempish Capitol Floorball Club. Prvých 

premožiteľov našli až nasledujúci deň v štvrtom kole, kedy boli nad ich sily hosťujúci hráči 

Hurikán Bratislava (5:9). 

„S Hurikánom sme hrali aj minulú sezónu a vedeli sme, že to nebude ľahký duel. Snažili sme sa 

streliť rýchly gól, no súper nám veľa striel zblokoval alebo chytil. Celý zápas sa hral vo vysokom 

Družstvo mladších žiakov, zľava Jakub Orgoň, Filip Kulich, 
Matej Zelenka a Martina Šošovičková. 
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tempe. Diváci si určite prišli na svoje. Podarilo sa nám väčšinu súboja držať krok, no ku koncu 

nám už sily dochádzali, a preto sme inkasovali štyri góly za sebou,“ zhodnotil tréner Michal 

Sokolík. Po štvrtom kole bola sezóna prerušená, ako aj všetky ostatné neprofesionálne súťaže. 

Došlo aj k uzatvoreniu mestskej športovej haly, čo znamená aj výrazné narušenie tréningového 

procesu florbalistov vo všetkých kategóriách.  
 
 

Do NHL draftovali dvoch hráčov s dubnickou minulosťou           7.10.2020 

 

7. októbra prebehol vstupný draft do najprestížnejšej hokejovej ligy sveta NHL. Kluby si v 

ňom vybrali aj dvoch Slovákov, hokejová minulosť oboch sa spája aj s Dubnicou nad 

Váhom.  

 

Slovenskou jednotkou sa prekvapujúco stal 

osemnásťročný obranca Samuel Kňažko, v treťom kole 

po ňom zo 78. miesta siahol Columbus Blue Jackets. 

Jeho rovesník Martin Chromiak sa stal „korisťou“ Los 

Angeles Kings v piatom kole ako draftová 128-čka. 

Obaja hráči pôsobili v dubnickom klube ako chlapci v 

žiackych kategóriách. Stali sa zároveň jedinými hráčmi 

z našej krajiny, ktorí sa v presadili v obrovskej 

konkurencii tohtoročného draftu.  
 
 

Hokejový klub s novou filozofiou a využitím technológií          zap. 29.10.2020 

 

HK Spartak Dubnica prechádza zaujímavým obdobím. So 

zmenou vedenia prišla aj zmena klubovej filozofie, navyše aj 

do hokejového diania zasiahol výraznou mierou koronavírus. 

Všetky tieto témy som rozobral so športovým riaditeľom 

Jurajom Bežákom pre Dubnické noviny, niektoré myšlienky 

z rozhovoru preberám aj do kroniky.  
 

O fungovaní hokejovej mládeže v týchto komplikovaných 

časoch 

Aby sme dodržiavali nariadenia, trénujeme podľa systému šesť 

ľudí na ľade – teda tréner plus päť detí. Tréningy sú kratšie, jedna pätica má vyhradenú pol hodinu. 

Keďže každý tím trénuje po malých skupinkách, takýto systém viac vyťaží rozpis ľadovej plochy. 

Celkovo na nej chalani strávia približne štvrtinu času ako za normálnych okolností, podstatné 

však je, že majú stále takúto možnosť. Špecifický pohyb, korčuľovanie alebo práca s hokejkou sú 

pre nás veľmi dôležité. 

  

O zmene filozofie 

V klube sa nechceme zameriavať len na športový výkon, ale popri rozvíjaní hokejových zručností 

chceme odhaliť aj záľuby a talenty detí mimo športovej sféry. V rámci toho sme zostavili 

pyramídu uplatnenia hráča. Na jej vrchole je najmenšie percento hokejistov, ktorí sa stanú 

profesionálmi na najvyššej úrovni a dostanú sa napríklad do NHL. K tomu majú veľmi blízko 

napríklad nedávno draftovaní Samuel Kňažko či Martin Chromiak, ktorí začínali s hokejom v 

Dubnici. Ďalšie, tiež nie moc veľké percento hráčov, budú dobrí študenti a zároveň šikovní 

hokejisti. Tých by sme chceli dostať na americké, ale aj európske univerzity, kde by mohli získať 

športové štipendium, kvalitné vzdelanie a aj výborné podmienky pre hokej. Ďalšie percento tvoria 
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dobrí žiaci, ktorým to nepôjde až tak dobre v hokeji, ale vyberú sa napríklad na cestu športového 

marketingu. Ostanú pri hokeji, hoci už nebudú výkonnostne hrať. Chceme im pomôcť a ukázať 

rôzne možnosti pri výbere školy. No a poslednú kategóriu tvoria chlapci, ktorí nebudú 

výkonnostne pripravení hrať profesionálny hokej a nebudú mať ani predpoklady pre štúdium. Im 

predstavíme firmy na okolí, budeme ich motivovať, aby sa dali na podnikanie alebo zaradili do 

systému ako zamestnanci. 

 

O využívaní nových technológií 

Teraz pracujeme na projekte, vďaka ktorému sa deti naučia isté pohybové štandardy. V septembri 

sme natočili každého chlapca od piateho ročníka po dorast pri korčuľovaní vpred, pri prudkých 

oblúkoch a prekladaní. Videá sa vložia do on-line systému Total Hockey Management. Tento 

systém je dielom bývalého skauta NHL pre Vancouver Canucks Branislava Puliša, Štefana 

Ružičku, bývalého hráča NHL a KHL, a mojej maličkosti. Chalani a dievčatá si môžu v tomto 

systéme porovnať svoju korčuliarsku techniku s technikou Štefana Ružičku. 

  
 

Inline hokej v našom meste               zap. 28.11.2020 
  

MontisBau Wild Kings Dubnica sú podľa počtu dosiahnutých titulov a medailí 

najúspešnejším klubom nášho mesta v 21. storočí, teda minimálne v rámci kolektívnych 

športových odvetví. Pre Dubnické noviny som robil rozhovor s jeho zakladateľom 

Romanom Trenčanom, niektoré zaujímavé odpovede uvádzam aj v kronike. 

 

Roman, zoznam skvelých výsledkoch vášho klubu je naozaj bohatý. Vráťme sa ale na chvíľu 

do minulosti. Ako vyzerali začiatky inline hokeja v našom meste? 

Založiť Inline hockey club Dubnica Wild Kings mi napadlo v zime 2001/2002 počas môjho 

hokejového pôsobenia vo švédskom klube HC Dalen. Pomohol mi s tým kamarát Rasťo 

Pavlikovský, býval som vtedy v jeho apartmáne. Slovenskú extraligu v inline hokeji som hrával 

už od jej vzniku v roku 1997, prvé dve sezóny za Fevru Bratislava, ktorá skončila v roku 1997 aj 

1998 na druhej priečke. O rok neskôr som už s pánom Janečkom zakladal HK Dubnica Sundevils. 

V januári 2003 som sa rozhodol ísť vlastnou cestou. Oslovil som Ľuboša Karšaya, v spolupráci s 

ktorým sme založili občianske združenie Wild Kings. V tom čase som už bol dohodnutý s Pavlom 

Demitrom, že bude za náš klub hrávať a že zároveň môžem jeho meno používať pri jednaniach 

so sponzormi. Rovnako to bolo aj s Rasťom Pavlikovským. Následne mi obaja volali, aby sme do 

našej trojky štatutárov zobrali aj Jána Kobezdu, ktorý vtedy práve predčasne ukončil zo 

zdravotných dôvodov kariéru. Po splnení formálnych náležitostí sme vstúpili do Extraligy inline 

hokeja SR 2003, v ktorej sme ako nováčik s nabitým kádrom obsadili 4. miesto. 

  

To ale bola iba predzvesť následných výrazných úspechov. 

Áno. V ďalších sezónach sme vždy dosiahli na medailu. Sme 7-násobnými majstrami a 5-

násobnými vicemajstrami republiky, štyrikrát sme skončili bronzoví. V roku 2016 sme v Prahe 

absolvovali svetovú ligu majstrov, najnovšie sa pre pandémiu odložil náš štart v European league 

(liga majstrov) na apríl 2021. Náš klub je momentálne súčasťou SZĽH a svetovej federácie 

ľadového hokeja IIHF. 

  

Keď som si pozeral súpisky vášho tímu z rôznych sezón, našiel som v nich naozaj zvučné 

mená. 

Za Dubnica Wild Kings hrali viaceré hviezdy, mnohé z nich pôsobili aj v NHL. Boli to napríklad 

Pavol Demitra, Marián a Marcel Hossovci, Marián Gáborík, Branko Radivojevič, Rasťo a Rišo 

Pavlikovskí, Milan Bartovič, Mário Bližňak, Ivan Baranka, Richard Lintner, Štefan Ružička, 

Róbert Tomík, Peter Fabuš, Vladimír Kútny, Marek Hovorka či Peter Trška. Samostatnú kapitolu 
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u nás posledné sezóny píše hviezdny Tomáš Tatar. Sme ale veľmi hrdí na to, že každý rok 

dopĺňame náš nabitý a široký káder o mladých, len 16-ročných dorastencov. Tí sa rokmi stávajú 

plnohodnotnými profesionálmi a reprezentantmi našej krajiny aj v ľadovom hokeji. Na toto máme 

asi dobrý čuch. 

  

Vaša extraliga sa mala hrať práve v mesiacoch, kedy boli súťaže zastavené pre nový vírus. 

Ako teda vyzerala aktuálna sezóna? 

Extraliga sa u nás nehrala, ale využili sme ponuku štartovať koncom júna na medzinárodnom 

turnaji v Zadare. Priamo v dejisku sme sa dozvedeli, že nebude ani toto podujatie. Následne sme 

aspoň absolvovali začiatkom júla Praha cup 2020, kde sme v oklieštenej zostave a silnej európskej 

konkurencii skončili tretí. 

  

Určite máte za tie roky v inline hokeji množstvo pamätných zážitkov. 

Tým najpamätnejším je náš zisk titulu majstrov sveta veteránov 2017 v Bolzane po finálovom 

víťazstvom nad USA 8:4, ale aj o rok neskôr svetové striebro po finálovej prehre s Českom 4:5. 

Samozrejme, aj zisk prvého titulu majstrov Slovenska 2006 ešte aj s Palinom Demitrom. Bol to 

pre neho jeden z mála majstrovských titulov a mal z neho vtedy veľkú radosť. Pamätné sú pre 

mňa aj reprezentačné štarty môjho syna Denisa na majstrovstvách sveta. Ten sa rokmi vypracoval 

medzi najproduktívnejších hráčov v krajine. 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Michal Lukáč napriek vážnej nehode víťazí              zap. 12.12.2020 

 

MY Trenčianske noviny priniesli v decembri príbeh dubnického hendikepovaného 

športovca Michala Lukáča, ktorý prišiel pri nehode na motorke o nohu. Michal sa nevzdal 

a dnes patrí medzi kulturistickú špičku. Článok z pera Martina Jurča uvádzam aj 

v kronike. 

 

Kulturistika mu učarovala od puberty. Od 15 rokov začal poctivo cvičiť, o dva roky neskôr sa už 

zúčastňoval pretekov. Dva dni po devätnástich narodeninách sa mu život totálne zmenil. 

Pri prechádzaní ľavotočivej zákruty na Machnáči pri Trenčianskych Tepliciach dostal na motorke 

šmyk. Po dopade na cestu sa zosunul popod zvodidlá do trojmetrovej priekopy. Neupadol do 

bezvedomia a zachoval ducha-prítomnosť. Vyhrabal sa späť na krajnicu, zavolal si záchranku a 

sám sa dal do stabilizovanej polohy. 

Hráči Wild Kings,  

foto: Archív klubu 
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Pamätá si všetko až do okamihu, kedy ho lekári v bratislavskej nemocnici uspali pred operáciou. 

Masívne krvácanie a dotrhané cievy neumožňovali obnoviť krvný obeh. Riešením bola amputácia 

nohy nad kolenom. 

„V tom čase mi veľmi pomohla rodina a kamaráti. Otec si naštudoval niekoľko dokumentov. Sám 

som vedel, že takíto ľudia ako ja existujú a normálne fungujú. Rýchlo som sa mentálne nastavil, 

že sa potrebujem dať do poriadku a vrátiť sa do bežného života,“ povedal na úvod Michal Lukáč. 

Za pár týždňov, ktoré strávil v nemocnici schudol takmer 20 kilogramov. Ihneď po príchode 

domov zobral do rúk jednoručky a snažil sa telo čo 

najrýchlejšie rozhýbať. 

„Pri rekonvalescencii mi veľmi pomohlo, že som bol 

vytrénovaný a športovo zdatný. Rýchlejšie som sa postavil na 

nohy aj dostal do fyzickej kondície,“ pokračoval. 

Činky mal v ruke tri až štyrikrát do týždňa a pomerne rýchlo 

naberal svalovú hmotu a silu. V roku 2017 sa zúčastnil na 

Grand Prix Nitra, kde svoju kategóriu vyhral. V roku 2018 sa 

zúčastnil majstrovstiev sveta v Brne, kde vyhral svoju 

kategóriu a v kategórii so zdravými pretekármi skončil piaty. 

„Často je náročné nájsť vôbec konkurentov s podobnými 

problémami. Záleží aj na ich zdravotnom stave, či potrebujú 

pomoc asistenta a ako ďaleko sa súťaž odohráva od ich 

bydliska,“ doplnil Michal Lukáč. 

Medzi svoje najväčšie úspechy radí 6. miesto z klasickej 

kulturistiky na majstrovstvách sveta v Belfaste v konkurencii 

zdravých športovcov. Medzi jeho sny patrí víťazstvo na Mr. 

Universe v Anglicku. V druhej federácii je jeho cieľom 

zabojovať o profi kartu a účasť na Mr. Olympia. 
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Z histórie 

 

Stará hasičská zbrojnica                    zap. 20.4.2020 

 

Započuli ostrý zvuk sirény. Okamžite zanechali prácu a náhlili sa chrániť majetok a hlavne 

životy. Pokračovali v tradícii dobrovoľného ohňohasičského spolku, ktorý vznikol po 

ničivom požiari v roku 1883. Dubnica vtedy vyhorela z viac ako dvoch tretín, mať v obci 

hasičov sa odrazu stalo nevyhnutným. V roku 1940 dostali do užívania budovu, ktorá mala 

slúžiť ako hasičská zbrojnica. Stála na miestach, kde dnes nájdete reštauráciu Fontána či 

VÚB banku.  

 

Budova najskôr potrebám zboru kapacitne nepostačovala, do jej prestavby sa však pustili 

dobrovoľníci v rámci akcie Z. Znamenalo to, že Mestský národný výbor zaistil materiál, práce 

zabezpečili v rámci brigád ruky 2100 Dubničanov. Nové dielo slávnostne otvorili v rámci osláv 

80. výročia dubnického dobrovoľného hasičského zboru (ďalej DHZ) v roku 1963. 

Starú zbrojnicu a život dobrovoľného hasiča v druhej polovici dvadsiateho storočia si dobre 

pamätá aj bývalý veliteľ dubnických dobrovoľných hasičov Viktor Pilát, ktorý bol najskôr 

v kolačanskom zbore, no po vojne sa priženil do Dubnice a vstúpil do miestneho zboru.  

„Všetci sme chodili do práce. Cvičili sme vždy v nedeľu, keď chlapi išli z kostola, cvičilo sa pred 

zbrojnicou. Potom sme už mohli chodiť aj na súťaže. V samotnej zbrojnici normálne nebýval nikto. 

Jeden človek mal vždy na starosti sirénu, jedinú pre celé mesto. Keď sa zistilo, že horí, osoba na 

to určená spustila sirénu a privolala tak hasičov,“ opisuje situáciu zaslúžilý člen Dobrovoľnej 

požiarnej ochrany Slovenskej republiky, ktorý dopĺňa aj špecifiká stavby: „V horných častiach 

bola malá a veľká zasadačka a iné miestnosti. Tieto priestory využívali okrem nás aj dubnickí 

muzikanti, ktorí tu chodili skúšať. Dolu boli najmä dve garáže, nachádzalo sa tu staré hasičské 

vozidlo RN 16.“  

Viktor Pilát spomína aj na to, ako z nich za komunizmu spravili požiarnikov. „Vtedy sa z nás 

smiali, vraj požiarnici požiar zakladajú, hasiči ho hasia. Po páde režimu sme sa vrátili 

k pôvodnému termínu, zase sme hasiči,“ dodáva. 

Rozhodnutie o sanácií zbrojnice prišlo v roku 1978. Skôr, než bude zbúraná, mala ale vyrásť nová. 

Nestalo sa, stará budova nevydržala a v roku 1980 sa sama zrútila. V jej troskách zmizli staré 

písomnosti, historické helmy, výstroj a výzbroj, ale aj požiarne auto. Základný kameň novej 

strážnice položili v roku 1983. 
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História kolkárskeho športu v našom meste                zap. 30.5.2020 

 

Hoci sú kolky v porovnaní s inými populárnymi odvetviami malým športom, majú však tiež 

svoju bohatú históriu. Tá dubnická začala niekedy okolo roku 1938, keď sa v Dubnici podľa 

prvých správ hrávali kolky na starom ihrisku (dnešná firma MiF a Jamp Svorada) a tiež 

v hostincoch U Struhára a U Pavlíka. V tej dobe sa hrali pestrejšie varianty hier ako 

v dnešnej dobe, a to hlavne za účelom stávok a súperenia medzi návštevníkmi pohostinstiev. 

Stavanie kolkov bolo obľúbenou zárobkovou činnosťou malých chlapcov. 

 

Po roku 1945 sa hrávalo na kolkárskej dráhe v reštaurácii Šanghaj. Tá existovala do šesťdesiatych 

rokov, mala drevenú palubovku a hralo sa na nej s betónovými guľami. Otcom myšlienky združiť 

dubnických kolkárov bol Vojtech Prukner. Bol to on, kto založil organizovaný kolkársky oddiel 

(krúžok) v roku 1947 a prihlásil ho do župnej súťaže. Hneď v prvom roku účinkovania v súťaži 

vo vtedajšej Stredoslovenskej župe skončili Dubničania na treťom mieste. 

 

V roku 1948 bola telovýchova v meste zjednotená a začlenená pod vtedajšie Škodove Závody do 

Sokola Dubnica. Kolkári sa stali takisto členmi Sokola a od roku 1952 TJ Spartaka Dubnica. 

Rozmach kolkárskeho športu nastal po roku 1957, kedy sa dostavala dvojdráhová kolkáreň v 

novom Dome športu. Kolkáreň bola využívaná aj širokou verejnosťou, v priestoroch nad ňou 

bývali zábavy. V tom čase hrávali za Dubnicu V. Prukner, O. Vlach, V. Beňovský, A. Kabeláč, 

Š. Šlesarik, L. Hollý. J. Jurák, E. Hvalčák, J. 

Šavlík či J. Kebísek starší. V našej kolkárni sa 

hrávali väčšinou súťaže stredoslovenského kraja. 

 

V Dome športu  boli zo  začiatku asfaltové 

kolkárske dráhy s ručným stavaním kolkov. Až 

v roku 1975 sa kolkáreň zmodernizovala. 

Človeka - „stavača“ nahradili automatické 

stavače kolkov typ Schmidth - Vilatti, asfaltový 

povrch dráh bol nahradený saduritom. Toto 

obdobie prinieslo najväčšie športové  úspechy 

pre dubnický kolkársky šport. Hrala sa 

celoslovenská súťaž (Slovenská národná liga) 

neskôr II. liga. Dubnickí kolkári sa zúčastňovali 

celoslovenských kolkárskych súťaží, najmä medzi juniormi sa umiestňovali na popredných 

miestach (R. Staňo, Ptáček, Mikuš a ďalší). Oddiel mal v tom čase tri družstvá mužov a družstvo 

dorastencov. 

Reprezentovali ho J. Fábry, J. Haluza, bratia Kebískovci, bratia Mikušovci, bratia Šlesárikovci, 

Šošovička, J. Košút, I. Mateička, J. Habšuda mladší aj starší, F. Sabadka, I. Moško, R. Milistenfer, 

bratia Uhlíkovci, I. Mičko, S. Ondráš a mnohí ďalší. 

Popri súťažných zápasoch bola kolkáreň často dejiskom športovo spoločenských akcií vtedajších 

brigád socialistickej práce. Kolky boli v Dubnici obľúbeným športom a zábavou pre väčšinu 

zamestnancov podnikov v Dubnici. 

 

Prišla však éra štvordráhových kolkární, Dubničania takúto nemali. Hráči síce disponovali 

vysokou športovou kvalitou, za domácim prostredím však museli cestovať do Žiliny, Bánoviec či 

do Trenčína, čím sa rozvoj tohto športu v meste zastavil. Začiatkom 90. rokov sa členská základňa 

zužovala, nakoniec zostali iba tí najskalnejší. Na pompézne masové kolkárske akcie a turnaje 

v Dubnici nad Váhom zostali už iba spomienky. 

 

Stavba dubnickej kolkárne, rok 1954 
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Po rozpadnutí telovýchovných jednôt a s nástupom nového spoločenského zriadenia nemali 

kolkári dostatok financií ani podnikateľských osobností na udržanie si kolkárne pod svojím 

vplyvom. Novým majiteľom slúži ku cti, že kolkárov chápali a dovolili im pokračovať 

v športových aktivitách za odplatu vo forme organizačného zabezpečenia chodu kolkárne pri 

akciách pre verejnosť. V tej dobe nastupovali v tretej lige trenčianskeho kraja J. Haluza, I. Moško, 

M. Hajaš, R. Antala, P. Barančík, I. Mičko. Druhú ligu v Novom Meste nad Váhom hrali M. 

Holba, J. Kebísek, V. Uhlík, M. Uhlík. Po roku 2009 akoby zavial nový vietor v podobe 

optimistických plánov majiteľov kolkárne F. Mikoláška a S. Holeca v podobe organizovania 

mestskej ligy v kolkoch, kde sa ukázali aj známe tváre z rokov minulých – A. Barták, R. 

Milistenfer, J. Šlesarík. Tento optimizmus však rýchlo vyprchal, pretože spomenutí majitelia 

nečakane prebudovali kolkáreň na bowling. 

  

Súčasnú športovú kolkársku tradíciu v Dubnici nad Váhom udržiava skupina nadšencov 

občianskeho združenia Kolkársky Klub FESA 

Dubnica n/V, ktorá našla svoje domáce 

prostredie v Starej Turej. V prebiehajúcej 

sezóne 2019/2020 hrajú Dubničania 

druholigovú celoštátnu súťaž skupina 

„západ“, kde postúpili po víťazstve 

v krajskom prebore Trenčianskeho kraja 

v sezóne 2016/2017. Členmi klubu sú 

v súčasnosti Ivan Moško (predseda), Ing. Ján 

Kebísek (akreditovaný rozhodca a tréner), 

Pavol Vagovič, Ing. Rastislav Moško, Marián 

Uhlík, Anton Minárik, Martin Hajaš a Mgr. 

Roman Pecháček (akreditovaný tréner). 

 

Zdroj: Ing. Ján Kebísek, Mgr. Roman Pecháček, Anton Minárik, foto archív FESA Dubnica n/V 

 
 

Alexander Cymbalko: Emigrant v bielom plášti             zap. 27.11.2020 

  

V Dubnici bol známou persónou a dodnes o ňom medzi staršími kolujú príbehy. Obvodný 

lekár, zastupujúci aj chirurga či gynekológa, ktorý tykal každému bez rozdielu veku či 

spoločenského postavenia. Ľudomil budujúci vo vtedajšej obci základy hygieny, pre ktorého 

ženy začali poctivo upratovať, len aby im náhodou verejne nevykričal, že majú v chalupe 

neporiadok. Ale v prvom rade odborník, ktorý rozumel duši chudobného človeka. 

  

Lekár a učiteľka 

Osud sa niekedy s človekom nemazná. Ruského mladíka Alexandra Cymbalka doženie k 

urýchlenému vykonaniu maturitnej skúšky, aby ho hneď zo školskej lavice odviedol na bojiská 

prvej svetovej vojny. Keď sa mladý vojak vráti, doma už nenájde nikoho. Rozhodne sa odísť do 

novovzniknutej krajiny – Československa. Tu úspešne žiada o štipendium, zapisuje sa na 

Lekársku fakultu Karlovej univerzity, kde aj promuje. Jeho prvou pracovnou stanicou je Štátna 

nemocnica v Košiciach, po hrozbe zabratia kultúrneho a hospodárskeho centra východu 

fašistickým Maďarskom sa však rozhodne znova odísť. Necestuje už ale sám, po boku má 

manželku Auréliu i malú dcérku.  

 

Istý čas žijú vo Veľkom Šariši, napokon sa ich domovom stáva rozvíjajúca sa považská obec 

Dubnica. Doktor Cymbalko začína pracovať ako lekár, jeho manželka zase dostáva miesto 

učiteľky.  
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S kapsou a po nociach 

Dubnica dlho trpela absenciou lekára. Potrební museli chodiť do Ilavy, ťažšie prípady končili v 

Trenčíne. Až po epidémii španielskej chrípky a početných úmrtiach prichádza do obce v roku 

1918 doktor Taub. Po jeho smrti v roku 1938 nastupujú postupne traja ruskí emigranti – doktor 

Ivanov, doktor Korovickij, až napokon v roku 1945 Alexander Cymbalko. Ten je až do roku 1954 

jediným lekárom v obci, z dôvodu rastúceho počtu obyvateľov však napokon prichádza doktor 

Ivák. Obaja lekári potom istý čas pôsobia aj v novom zdravotnom dvojstredisku na Zápotockého 

ulici (dnešnej Ulici Andreja Kmeťa). 

Práca lekára v tej dobe bola v mnohom iná ako dnes. Doktori veľa chodili po pacientoch, 

zakaždým nezištne. Občas sa im niečo ušlo, niekedy vajce, inokedy kus koláča. Niežeby to 

potrebovali, vzali si, aby chudobného človeka neurazili, že si nevážia jeho vďačnosti. Keď bolo 

treba, za chorým sa vybrali aj v akúkoľvek hodinu. Pohotovosť nejestvovala a budenie lekárov 

uprostred noci nebolo ničím 

výnimočným. 

  

Osveta, žumpy, hnojiská 

„Doslova nenávidel špinu a nečistotu. Kde sa mu niečo nepozdávalo, upozornil domácich, aby 

mali nabudúce, keď ho budú volať, upratané. Myslím, že veľmi pomohol mnohým domácnostiam 

k hygiene. To sa ženy jedna druhej vypytovali, či im nevynadal alebo nedohovoril. Niektoré z neho 

mali strach, lebo bol schopný verejne vykričať, kto má neporiadok v 

chalupe, a to bolo spojené s veľkou hanbou,“ spomína vo svojej knižke 

Doktor Cymbalko a rádové sestry. 

Alexander Cymbalko ako vojak, 
vľavo na vychádzke s rodinou. 
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Dubnickí remeselníci, obchodníci a osoby dobrých služieb Vlado Koštial Dubnický. Alexander 

Cymbalko si dobre uvedomoval, aký vplyv má dodržiavanie hygieny na zníženie rizika vzniku 

chorôb. Aj preto vystupoval a verejne šíril osvetu, známe sú jeho plamenné prednášky na tému 

hygieny a čistoty v obci. Apeloval na budovanie žúmp a hnojísk, snažil sa zabrániť ich 

presakovaniu do potoka, aktívne sa podieľal aj na obnove zelene. 

  

O nohavičkách a iné príbehy 

Aj keď sa o doktorovi Cymbalkovi rozprávalo mnoho príbehov, napríklad aj o jeho svojráznom 

správaní sa k ženám v ordinácii, dnes už nevieme, čo všetko bola či nebola pravda. Vladimír 

Koštial Dubnický uvádza vo svojej knižke viacero netradičných príhod. V jednej z nich napríklad 

vychádza Alexander Cymbalko z ordinácie medzi čakajúce ženy a v ruke drží tenké, na materiál 

skúpe nohavičky, „cez ktoré do Paríža vidíš“, a nahlas sa rozkričí: „Toto je príčina vášho 

prechladnutia, kašľa, nádchy! Obliekajte sa, najmä vy, mladé, ako vaše mamky a babky a 

nebudete behať po doktoroch. Nehanbite sa za teplé spodné oblečenie, budete zdravé, lepšie vám 

bude doma s mužom alebo s frajerom, ako po doktoroch behať.“ Aj tieto malé úsmevné príbehy 

dokresľujú osobnosť významného Dubničana, tvár ktorého neodmysliteľne zdobili okuliare s 

okrúhlymi sklami. 

V spomienkach ľudí však ostal zapísaný najmä ako vzdelaný a pritom ľudový lekár, ktorý rozumel 

duši dedinského človeka, nielen jeho chorobám. Nebol iba internistom, vykonával aj niektoré 

operačné zákroky, zastával úlohu gynekológa. Mal vlastné laboratórium, v ktorom s miestnym 

farmaceutom spolupracoval na príprave liekov vlastnej receptúry, čo bolo dôležité najmä pre 

nedostatok liečiv po 2. svetovej vojne. Populárnym sa stal najmä jeho prípravok proti 

migrenóznym bolestiam. 

Alexander Cymbalko bol lekárom až do svojej smrti v roku 1973. Za celoživotnú prácu, obetavý 

prístup k pacientom a činnosť v sociálnej oblasti bol ocenený titulom Významná osobnosť mesta 

Dubnica nad Váhom. Obaja manželia Cymbalkovci sú pochovaní na dubnickom cintoríne. 

  
Zdroje informácií: V. K. Dubnický - Dubnickí remeselníci, obchodníci a osoby dobrých služieb, Dubnica nad Váhom 

– Od minulosti po súčasnosť, V. K. Dubnický, I. Ronec – Dubnica nad Váhom včera a dnes, Adolf Kobela – 

Alexander Cymbalko – článok pre noviny Novezytta Zväzu Rusínov a Ukrajincov SR, vydané 15.2.2013 

  

Cvičenie Červeného kríža, vpravo dubnický lekár Cymbalko s dcérami. Foto: Rodinný archív Cymbalkovcov 
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Iné 

 

Anton Zelenka plní už desaťročia turistické odznaky, peši navštívil všetky obce 

v Trenčianskom kraji                          zap. 31.1.2020 

 
Nie je to až tak dávno, čo Anton 

Zelenka, teraz už sedemdesiatnik, 

zastával funkciu predsedu 

dubnického turistického oddielu. 

Dnes sa s ním však nestretám 

v horách, ale trocha netypicky 

v oddelení pre deti a mládež 

mestskej knižnice. Veterné počasie 

a silný dážď za oknami by mohli 

odradiť od dohodnutej návštevy 

mnohých, nie však skúseného 

turistu. O malú chvíľu už sedíme 

a môj hosť opatrne vyberá z tašky 

zaujímavé predmety a dokumenty.  

 

Červená na Veľkú Javorinu 

„V roku 1980 sme boli s rodinou na dovolenke na Starej Myjave, Dubnica tam vtedy mala kúpený 

chatový areál. Môj syn mal ísť na jeseň do prvej triedy. Bol tam s nami aj jeden pán, ktorý stále 

chodil niekam s batohom. Opýtal som sa ho, kam sa chystá, a on na to, že ide na Veľkú Javorinu 

po červenej. Tam som sa prvý raz dozvedel, že sa dačo také dá robiť. Povedal, že nás zoberie so 

sebou, a to boli také moje prvé kontakty s turistikou. Vrátili sme sa do Dubnice a povedal som si, 

že skúsime nájsť značky aj u nás. Zistil som, že zelená vedie do Teplíc a modrá do Prejty (v 

osemdesiatych rokoch zanikla, na mieste trasy vybudovali tankodróm). Syn som mnou chodil tak 

do dvanástich rokov, potom ale zistil, že existujú aj iné záľuby, a tak som ostal sám,“ opisuje svoje 

začiatky pán Zelenka, ktorý onedlho na to vstúpil do Klubu slovenský turistov (KST) a zistil, že 

sa dajú plniť rôzne odznaky, či už výkonnostné, alebo oblastné. Svojej záľube sa intenzívne 

venuje už štyri desaťročia a dnes je nositeľom zlatého odznaku za dlhoročnú a obetavú prácu 

v prospech turistiky.  

 

Výkonnostná turistika 

Ako prvé si obzerám tri odznaky za aktívny pohyb v horách, 

pričom na ten najvyšší potrebujete 700 dní pochodu v prírode. 

„Jeden deň v tomto prípade znamená túru, ktorá ale musí trvať 

aspoň štyri hodiny. Do toho sa však neráta cestovanie, iba 

turistický presun s batohom. Po splnení týchto podmienok si 

môžete pripočítať ďalší deň,“ hovorí môj hosť a ukazuje denník, 

v ktorom sú perom zaznamenané všetky prejdené trasy, časy 

a údaje o kilometroch.  

Pozornosť obraciame na ďalšiu trojicu odznakov, tentoraz za 

nachodené kilometre. Na splnenie najvyššieho stupňa je ich 

potrebné prejsť až 6000. „Aj k tomuto mám evidenciu,“ hovorí 

pán Zelenka a ukazuje starú papierovú knižku plnú zápisov 

a pečiatok. „Tu však bola podmienka, že na túre musím prejsť 

minimálne 35 kilometrov, hoci niekedy povolili aj 30. Vždy však 

šlo o oficiálne turistické pochody, pretože bolo potrebné doložiť ich pečiatkou od organizátora. 

Anton Zelenka so zbierkou oblastných turistických odznakov. 
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Roky som kvôli tomu cestoval po Slovensku. Pochody u nás na okolí nedosahovali potrebnú dĺžku. 

Čo je možno ešte pre neturistu zaujímavé, vo výkonnostnej turistike je to tak, že za každých sto 

metrov prevýšenia si človek k dĺžke trasy pripočíta jeden kilometer.“  

 

Cesta hrdinov SNP či najvyššie vrcholy všetkých pohorí 

Jeho zbierka obsahuje aj ďalšie zaujímavosti. Jednou z nich je napríklad odznak za absolvovanie 

Cesty hrdinov SNP. „Trvalo mi to viac ako desať rokov, išiel som ju na etapy, podľa toho, ako 

som mal čas. Po celej trase som zberal pečiatky, zaznamenal som všetkých 120 kontrolných bodov. 

Kde nebola civilizácia, opisovali sa miesto pečiatky údaje z turistických tabuliek,“ hovorí bývalý 

predseda dubnického KST, ktorý vlastní aj odznak za zdolanie 54 najvyšších vrcholov 

jednotlivých slovenských pohorí či Tatranský turistický odznak. Samostatnou kapitolou je 

výstavka niekoľkých desiatok oblastných odznakov.  

Za každým malým farebným kúskom kovu sa skrýva zápisník, kam si turista zaznamenáva 

povinné a dobrovoľné miesta v regióne, ktoré navštívil. Jeden je napríklad za doliny Liptova, iný 

za hrebeň Malých Karpát, ďalší dokonca nesie nápis Pivovary Bratislava. Pri našom rozhovore si 

stále viac uvedomujem, koľko kilometrov si pamätajú nohy človeka predo mnou, ale najmä, koľko 

krás a zákutí našej krajiny už videli jeho oči. Nie na fotografiách, z auta či z bicykla, vybral si 

spôsob, ktorý je pre poznávanie absolútne najvhodnejší, hoci fyzicky najnáročnejší.  

 

Všetky obce Trenčianskeho kraja 

Na záver nášho posedenia sa Anton Zelenka rozhovorí o svojom nedávno ukončenom projekte, 

v rámci ktorého navštívil všetky obce Trenčianskeho kraja. „Poslední ľudia, ktorí mi dávali 

pečiatku, ani neverili, že majú v okrese toľko dedín. V našom kraji je ich spolu 258, k tomu ešte 

18 miest. Všetko toto som prešiel peši a získaval som oficiálne pečiatky samospráv. V každom 

okrese som nachodil tak 150 až 200 kilometrov,“ vraví. Za veľkú výhodu považuje, že je 

dôchodca, lebo pečiatky sa dajú získať iba počas úradných hodín mestských a obecných úradov. 

Predtým, než vyrazí do ešte nenavštívených obcí, poprosí manželku, aby mu na internete zistila, 

kedy je úrad konkrétnej samosprávy otvorený. „Zistil som, že najlepšie dni na túto aktivitu sú 

hlavne stredy, potom pondelky,“ vraví, no dodáva, že nie všade sa mu aj tak podarí uspieť na prvý 

raz. „Napríklad do Uhrovského Podhradia som musel ísť až trikrát. Starostu im vraj robí 

bratislavský chatár, ktorý tam chodí iba na víkend. Až na tretí raz som ho tam chytil.“ Vlakmi 

a autobusmi sa dovezie do jednej z dedín, oblečie si reflexnú vestu a do ďalších pokračuje peši. 

So sídlami nášho kraja sa však neuspokojil a zabŕdol už aj do žilinského. Ako sám vraví, teší sa 

na teplejšie počasie, aby mohol začať navštevovať ďalšie obce v tomto regióne. 

Vitálny dôchodca, ktorý nedávno prišiel na chuť behaniu, nepotrebuje okuliare a má výborný 

sluch. Do akej miery za to však môže práve aktívny pohyb v prírode, nevedno. „Začal som 

s turistikou a nebanujem. Banujem iba to, že som začal až v tridsiatke,“ dodáva na záver nášho 

rozhovoru Anton Zelenka.  

 

Vyplnený list s pečiatkami obcí Trenčianskeho kraja, vpravo odznaky za najvyššie vrcholy, hrady a krásy Slovenska. 
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Dubnica proti fašizmu               25.2.2020 

 
Z iniciatívy našich študentov vzišiel aj protest proti fašizmu, ktorý bol priamou reakciou na 

míting Ľudovej strany Naše Slovensko pred ABC (25. februára).  

 

Organizátori vyzývali účastníkov k pokojnému priebehu protestu. Dôvodom jeho zorganizovania 

bol nesúhlas mladých ľudí s hodnotami, ktoré strana ĽSNS reprezentuje. 

„Keďže chceme vyjadriť nesúhlas s ideológiou tejto strany a zároveň vyjadriť podporu etnickým, 

náboženským, ale aj sexuálnym menšinám, rozhodli sme sa usporiadať pokojné zhromaždenie za 

účelom zmobilizovania ľudí, ktorí nesúhlasia s myšlienkami politickej strany Kotlebovci - Ľudová 

strana Naše Slovensko. Zhromaždenie nebude mať nijaký program ani rečníkov. Koncept 

Dubnica proti fašizmu slúži výhradne na to, aby ľudia, ktorí s touto stranou nesúhlasia, boli 

oboznámení s akciou v Dubnici nad Váhom a mohli svoj nesúhlas pokojným a slušným spôsobom 

vyjadriť. Výslovne upozorňujeme všetkých, aby sa stránili akéhokoľvek násilného konania,“ 

uviedla na sociálnych sieťach hlavné 

organizátorka Anna Porubanová.  

Mítingu ĽSNS sa zúčastnil aj 

podpredseda strany Martin Beluský, 

europoslanec Milan Uhrík či bývalý 

poslanec Milan Mazurek. Ich 

vystúpenie pritiahlo niekoľko stoviek 

Dubničanov. Protestujúcim sa 

dostalo urážok zo strany rečníkov aj 

okoloidúcich, napriek tomu však 

všetko prebehlo hladko a bez väčších 

konfliktov.  
 

 

 

Rozhovor s UrbeX DCA                   zap. 28.2.2020 

 

Do dubnických novín som vo februári pripravil rozhovor s troma členmi skupiny UrbeX 

DCA. Do kroniky ho vkladám pre zaujímavosť a nevšednosť témy, aby bolo vidno, v akých 

rôznych oblastiach sú Dubničania aktívni. Priezviská chalanov zámerne neuvádzam. 

  

Utorok 11. februára. Hodil by sa skôr úkryt 

CO alebo prázdna výrobná hala. Ale aj 

výstavná „stoštvorka“ v kulturáku postačí. 

Dievčatá z gympla vymysleli super vec. 

Cyklus Nadpohľad. Vďaka tomu naživo 

stretáme troch členov skupiny UrbeX 

DCA. Dubničanov Adama, Aďa a Mira. 

Rozprávajú. Premietajú fotky. A púšťajú 

videá. Perfektne natočené a zostrihané 

videá. Z miest, kam sa väčšina z nás 

nedostane. Nechceme. Alebo nemáme 

odvahu. Chalani zaznamenávajú rozpad. 

Konzervujú čas. Čudné, kde všade možno 

nájsť krásu. Aj poéziu. Hej, a čo tak kratší 

rozhovor do rubriky? 
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urbeX 

Adam: Ide o prieskum opustených budov, potom to už možno špecifikovať ako prieskum 

opustených nemocníc, hotelov, priemyselných budov, obytných domov, štôlní a tak ďalej. 

Momentálne ide o novodobý trend, v podstate je to ale niečo, čo deti robili už dávno. Zbadali 

opustený dom a išli sa pozrieť do vnútra. Hnala ich ľudská zvedavosť. Urban Exploration je iba 

taká nálepka na tom celom. 

  

samotár/tím 

Adam: Tím je dôležitý, podporujete sa navzájom, ale dôležité je hlavne rozdelenie úloh. Ja 

väčšinou zisťujem informácie, googlím lokality, prístup. Miro sa vyzná v technických veciach, 

vie na čo to a to slúžilo a pridáva tomu všetkému atmosféru. Bez Aďa by sme sa asi nikde neostali, 

je dobrý cez mapy, šoférovanie, plánovanie. Robí video, my s Mirom fotíme. 

  

pravidlá 

Aďo: Nezanechávaj nič, len stopy, neodnášaj nič, len fotky. 

Adam: Nevytváraj ďalšie vstupy. 

Aďo: Sú to nepísané pravidlá, často sme svedkami toho, že bývajú porušované. 

  

zmysel 

Adam: Zmyslom urbexu, ako ho vnímam ja, je to, ako dokonale vysvetľuje sociálne, ekonomické 

alebo politické pomery regiónu. Napríklad osud ZŤS. Výroba v našej krajine ustala, prevláda 

import. Alebo klesajúci záujem o niektoré letoviská... Také Trenčianske Teplice. Ak začne klesať 

záujem o lokalitu, hneď sa tam objaví opustený hotel. 

Môže to byť ale aj obraz ľudskej chamtivosti. Jedny z najlepších hotelov, ktoré sme kedy 

navštívili, sú opustené preto, lebo majitelia si začali požičiavať peniaze, zahrávali sa s mafiou, 

dostali sa do exekúcií. Samozrejme, potom je aj ťažšie vysporiadať sa s takým miestom, záujem 

kupcov oň je malý, ľudia majú strach. 

  

prvý pocit 

Miro: Pokora. Často navštevujeme veľké priemyselné areály. Človeka šokuje, keď si predstaví, 

koľko si ľudia dali práce s vybudovaním objektu. A my ho nájdeme úplne zničený... 

  

naj 

Adam: Elektráreň Kelenfӧld v Budapešti. 

Miro: Pre mňa to bolo, keď sme nocovali v opustenom meste Szentkirályszabadja v obytnom 

dome a na siedmom poschodí sme si postavili stany. 

Aďo: Vojenská základňa s ďalším opusteným sovietskym mestečkom Kiskunlacháza. 

Adam: Natáčal sa tu horor Černobyľské denníky, šli sme tam oficiálne, doslova sme dostali kľúč 

od mesta. Bol to najlepší pocit, mať pre seba celé mesto, taký malý Pripjať. 

  

chytení 

Adam: Patrí to k životu urbexera, pokiaľ ale neporušíš základné pravidlá, nedostaneš sa tam 

násilnou formou a nekradneš, aj strážnik alebo policajt má pre teba pochopenie. Nám sa to stalo 

v Budapešti, v areáli opustenej nemocnice. Musíš sa z toho vykecať. 

Miro: Zachránia nás aj foťáky. Keď ich zbadajú, vedia, čo tam ideme robiť. 

  

fotky 

Adam: Zážitok sa časom pretransformuje do vnútorného pocitu, ale fotky slúžia, aby si si 

spomenul. Pred zverejnením si fotku pozriem aj trikrát, či tam nie je nápis, nadpis, prospekt, mapa, 

hocičo. Aby som nedal nejakú indíciu tomu, kto sa na ňu pozerá. Lebo potom si zodpovedný za 

to, čo sa môže v lokácii stať. 
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návraty 

Miro: Vraciame sa hlavne na miesta, ktoré sú blízko. Je zaujímavé sledovať, ako budova 

degraduje. Vlastne v priamom prenose vidíme jej rozpad.  

  

sen 

Aďo: Bajkonur. Vesmírny hangár na púšti v Kazachstane, kde sú raketoplány. 

Miro: Rusko alebo Ukrajina, Bajkonur, atómové silá, základne. Ale tie krajiny sú také 

nebezpečné, že tam asi nepôjdem. 

Adam: Ja budem skromnejší. Mne postačí Chateau Mignon, do ktorého som sa stále nedostal. 

Ilegálne to nejde, sú tam pohybové senzory. SBS neukecáš a správcovský dom, ktorý má budovu 

v dražbe na starosti, odmieta akúkoľvek komunikáciu. Budem robiť urbex dovtedy, kým sa tam 

nedostanem. 

  

nováčikom 

Aďo: Dobré rukavice, rúšku alebo šatku, prostredia bývajú prašné. A pevnú obuv. 

Miro: Dobrý zdroj svetla, baterky, nabitý telefón, keby sa niečo stalo a treba zavolať pomoc, 

niečo na ošetrenie rán, dezinfekciu. 

Adam: Mať pud sebazáchovy. A mať úctu k tomu, že dostávate možnosť nahliadnuť na takéto 

miesta. Nechajte ich v takom stave, aby ich mohli navštíviť aj ďalší. 

  

 

MSM Group ponúkla štátu bezplatne mobilné nemocnice            zap. 12.3.2020 

 

Slovenská spoločnosť MSM Group ponúka štátu bezplatne mobilné nemocnice s celkovou 

kapacitou 14 lôžok. Spoločnosť ich vyvinula pre mimoriadne situácie a využiteľné sú 

okamžite. 

 

Ako informoval mediálny zástupca MSM Group Ivan Rudolf, Ministerstvo zdravotníctva SR a 

Správa štátnych hmotných rezerv SR už dostali ponuku na využitie dvoch poľných nemocníc, 

ktoré vyrába slovenská spoločnosť MSM Group. 

„Spoločnosť patrí k najväčším výrobcom kontajnerov u nás a nemocnice ponúka s ohľadom na 

krízovú situáciu bezplatne. Poľné nemocnice sú nasaditeľné do akéhokoľvek prostredia a k 

dispozícii sú okamžite. Žiadosť na zaobstaranie poľných nemocníc adresovali lekári a zdravotníci 

v otvorenom liste aj prezidentke SR Zuzane Čaputovej a vláde SR,” doplnil Rudolf s tým, že 

mobilné nemocnice tvoria dva moduly kontajnerov a v prípade potreby dokáže spoločnosť 

vyrobiť ďalšie moduly počas niekoľkých dní. 

 

Zdroj: TASR 
 

Väzni vyrábajú rúška, medzi nimi aj Dubničania                   13.3.2020 

 

Od 5. do 13. marca vyrobili väzni v siedmich slovenských ústavoch 12-tisíc ochranných 

rúšok.  

 

Rúška sú distribuované medzi jednotlivé Ústavy na výkon trestu odňatia slobody a Ústavy na 

výkon väzby. Okrem dubnických väzňov ich šijú aj v ústave Košice-Šaca, v Banskej Bystrici-

Kráľovej, Košiciach, Nitre-Chrenovej, Želiezovciach a v Ružomberku. Rúška sú vyrábané zo 

zdravotnícky odporúčaných materiálov, ktoré možno prať pri vysokej teplote, chemicky čistiť 

a žehliť. 

 



91 
 

Radoslav Václav daroval pomôcky záchranárom                 zap. 13.4.2020 

 

Pandémia koronavírusu zmobilizovala nielen ľudí, ktorí vlastnoručne vyrobili a darovali 

iným rúška, ale aj podnikateľov.  

 

Prevádzka železiarstva Václav ponúka okrem železiarskeho tovaru aj ochranné pracovné 

pomôcky, a, samozrejme, jednorazové obleky a okuliare.  

Obe pomôcky účinne chránia pred šíriacim sa vírusom, je ich však akútny nedostatok. Majiteľ 

prevádzky Radoslav Václav sa rozhodol tieto pomôcky darovať ľuďom v prvej línii. Ako potrvdil, 

daroval ich tým, čo ich potrebujú najviac – záchranným zložkám. Zákazníkom sa zároveň 

ospravedlnil za momentálny nedostatok tohto tovaru na predajni. Ostatných podnikateľov vyzval, 

aby sa pripojili k jeho aktivite.  

 

Zdroj: Noviny Stredného Považia 14/2020 
 

 

Miroslav Solava vo väzbe pre podozrenie v korupčnej kauze          21.4.2020 

 

Médiami sa už niekoľko dní šírili správy o nezákonnom počínaní bývalého šéfa štátnych 

hmotných rezerv Kajetána Kičuru. V tejto kauze pribudol aj ďalší obvinený, tentoraz 

z dubnického podnikateľského prostredia. 

 

Dubnického podnikateľa Miroslava Solavu zatkla Národná kriminálna agentúra v utorok 21. 

apríla. Polícia potvrdila, že konateľ ZVS technology a iných firiem je obvinený zo zločinu 

podplácania v súvislosti s akciou Rezervy. Solava je v našom meste známou osobou, v minulosti 

zastával funkciu generálneho riaditeľa a predsedu predstavenstva pološtátnej zbrojovky ZVS 

holding.  

 

 

Kvôli nedostatku zrážok hrozia požiare, horelo aj na Kyškách             zap. 5.5.2020 

 

Vírusová situácia spojená s uzatvorením všetkých voľnočasových prevádzok vyhnala ľudí 

do hôr. Častou aktivitou bolo aj zakladanie ohňa a opekanie, ktoré však kvôli dlhotrvajúcim 

suchám prinieslo riziko vzniku lesného požiaru.  

 

Apely hasičov na občanov, aby ohne nezakladali a správali sa zodpovedne, ľudia, pochopiteľne, 

nedodržiavali na sto percent. Jedným z následkov bol aj aprílový požiar na Kyškách, kedy sa od 

ohniska v časti lúky v smere od Kolačína chytil lesný porast. Včasným zásahom hasičov sa 

podarilo oheň uhasiť bez vzniku výraznejších škôd. Po vyčíňaní plameňov však ostala v tieni 

stromov čierna stopa.  

Prvé štyri mesiace roka 2020 boli mimoriadne suché, zrážky boli skôr výnimkou, ak už aj pršalo, 

ich výdatnosť bola veľmi slabá.  

 

 

Športclub Bar: Má povesť dobrého športového baru            10.5.2020 

 

Stránka regiony.sme.sk priniesla 10. mája správu o jednom z našich barov. Ide o zaujímavú 

a najmä netypickú záležitosť, aj preto článok autorky Viery Legerskej uvádzam aj 

v kronike. 
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Svojmu menu nezostáva Sportclub Bar v 

Dubnici nad Váhom nič dlžný. Pravidelne si v 

ňom možno pozrieť športové prenosy, 

pravidelne tu organizujú športové kvízy, je 

regionálnou baštou šípkárskeho športu a je 

domovským stánkom aktuálneho majstra 

Slovenska Martina Červeňana. 

Má povesť dobrého športového baru a dobrého 

čapovaného piva, v ktorom návštevníci oceňujú 

rodinnú atmosféru, dobrú obsluhu. 

 

Oslavovali tu majstri 

„Minulý rok sme oslávili 20 rokov otvorenia podniku a odvtedy sa datuje aj to, že u nás sa 

nefajčí,“ konštatuje majiteľ Andrej Hagara. 

A nebola to jediná oslava v histórii. Fanúšikovia si možno spomenú, že v roku 2002 tu titul majstra 

sveta oslavoval hokejista Robo Tomík, dubnickí odchovanci v drese Dukly Trenčín si tu priťukli 

na slovenský titul v roku 2004 a Peťo Trška v klube zapíjal český titul, ktorý získal s Kometou 

Brno v roku 2017. 

Boli to pekné momenty kolorujúce život v športovom bare. Na čas ich prerušilo nariadenie vlády. 

Presne 13. marca vyvesili na bar oznam, že pre šírenie koronavírusu zatvárajú. 

 

Vysúkali si rukávy 

No iba pre zákazníkov. Ľudia zamestnaní v bare si vysúkali rukávy, upratovali, čistili, robili 

poriadok, vymaľovali terasu, ktorú teraz otvárajú. 

Aj vďaka štátnej pomoci nemuseli prepúšťať. Za vydarenú považujú iniciatívu PodporSvojPub. 

„Pomáha nám prekonať ťažké obdobie,“ pripúšťa A. Hagara. „Veľmi pekne ďakujeme všetkým 

našim zákazníkom, ktorí si zakúpili poukazy, ich množstvo nás veľmi príjemne prekvapilo a svedčí 

o tom, že našim štamgastom na ich obľúbenom podniku naozaj úprimne záleží,“ chváli. 

 

Ničím si nemôžu byť istí 

„Koronavírus nám ukázal, že si nemôžeme byť ničím istí a naučil nás vážiť si obyčajné veci, ktoré 

sme vždy považovali za úplne samozrejmé,“ doplnil. 

Aj napriek zlým časom ho drží optimizmus a dúfa, že provizórny stav a rôzne obmedzenia budú 

trvať už iba krátko a podniky, ako je aj jeho klub, sa čo najskôr vrátia do plnej prevádzky. „Inak 

to bude ťažké,“ uzatvára. 

 

 

Podniky skupiny DMS group navštívil minister obrany         15.5.2020 
 
Akciové spoločnosti ZTS Špeciál, ZVS Holding a Konštrukta-Defence navštívil 15. mája 

minister obrany SR Jaroslav Naď spolu so štátnym tajomníkom rezortu obrany Marianom 

Majerom a náčelníkom Generálneho štábu Ozbrojených síl SR gen. Danielom Zmekom. 

 

Zaujímali sa o aktuálnu situáciu spoločností, vývoj v rámci technológií a modernizácie vojenskej 

techniky a munície, ako aj o plány do budúcnosti a vplyv aktuálnej pandémie na spoločnosti. 

„Slovenský obranný priemysel má na Slovensku dlhodobú tradíciu a naše podniky sú kvalitou 

porovnateľné s tými svetovými. Znamenajú významný potenciál a strategický záujem štátu z 

pohľadu zabezpečenia dodávok pre Ozbrojené sily SR, ale aj z pohľadu ekonomiky a 

zamestnanosti. Aby sa však tento potenciál mohol rozvinúť naplno, potrebujeme dlhodobé 

riešenia jeho rozvoja,“ povedal pre zúčastnené médiá minister obrany SR Jaroslav Naď. 
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Minister zároveň zdôraznil, že podniky môžu počítať s podporou rezortu obrany pre ich budúci 

rozvoj, spoluprácu a pomoc pri profilácii na svetovom trhu.  

 

 

Príbeh nedokončenej bytovky na Hasičskej ulici pokračuje              zap. 15.6.2020 

 

Vlastníci bytov na ulici Hasičská v Dubnici nad Váhom sa chcú po rokoch domôcť svojich 

práv a ukončenia výstavby bytovky. Tvrdia, že im v tom bráni spolumajiteľka, ktorej patrí 

tretina bytov, no má dlžoby, a to aj voči fondu spoločenstva vlastníkov. Tá to odmieta a 

argumentuje, že takisto chce bytovku dostavať. Nedokončený objekt pritom vlani nariadilo 

mesto ohradiť. Odborníčka je presvedčená, že celý problém vyrieši až súd. 

 

Výstavba objektu s tridsiatimi deviatimi bytmi sa zastavila v roku 2010. Už predtým bola väčšina 

z nich predaná, noví majitelia ich ale doteraz vlastnia iba na papieri. K dostavbe im nepomohol 

ani vznik spoločenstva vlastníkov v roku 2012. Jeden z členov Peter Červeňanský je presvedčený, 

že ich snahu blokuje majiteľka trinástich bytov a jej dlžoby. „Je neplatičom, s viacerými si doteraz 

nevyriešila svoje problémy, a my sme tým pádom blokovaní ísť pre úver, čo je jediný reálny 

spôsob, ako dokončiť tú bytovku,“ hovorí Červeňanský. 

Podľa neho na to potrebujú ešte vyše trištvrte milióna eur. Tvrdí, že preto sa aj spolu s ňou dohodli 

od roku 2017 na platení do spoločného fondu. No kým napríklad on takto platí mesačne 

stodvadsaťpäť eur, tejto majiteľke mal narásť dlh už na vyše dvadsaťtisíc. Pani Stanislava to však 

odmieta. Bráni sa, že v najbližšom období sa chce s predstaviteľmi spoločenstva stretnúť a 

problém doriešiť. Radnica medzičasom podľa hovorkyne Veroniky Rezákovej vyzvala dotknuté 

strany, aby stavbu zabezpečili. „A to pred vstupom cudzích osôb na miesta, kde môže dôjsť k 

ohrozeniu života alebo zdravia, a to jej úplným ohradením,“ konkretizuje Veronika Rezáková. 

Šéfka Združenia spoločenstiev vlastníkov bytov na Slovensku Monika Šamková vníma stav 

nespokojných vlastníkov ako patový a je presvedčená, že celá vec skončí na súde. Zástupcovia 

spoločenstva potvrdili, že voči vlastníčke podali žalobu.  

 

Zdroj: Rádio Regina 

 

 

Medveď zavítal aj do našich lesov               26.6.2020 

 

Podľa informácií poľovníckej spoločnosti bol v okolí Prejtskej doliny smer dubnické údolie 

v posledných júnových dňoch zaznamenaný pohyb dospelého medveďa hnedého. 

 

Informovala o tom stránka dubnica.eu, ktorá občanov a návštevníkov lesa vyzýva k opatrnosti, 

predovšetkým v ranných a večerných hodinách, ale aj počas dňa v blízkosti hustých porastov. 

Rovnako sa ľuďom odporúča pri návšteve lesa viesť rozhovor či si pospevovať, alebo pískať.  

 

 

Na ulici K váhu horel plyn                13.8.2020 

 

Pri výkopových prácach došlo vo štvrtok 13. augusta popoludní k úniku plynu 

a následnému požiaru. Ulica K Váhu bola uzatvorená, na mieste zasahovali príslušníci 

hasičského i policajného zboru. 
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Pri nehode nedošlo k zásadným škodám 

na majetku či ujme na živote. Z dôvodu poruchy 

na plynovode na sídlisku Za traťou 

bola prerušená dodávka plynu na území celého 

mesta. Na ulici sa bezprostredne po nehode 

zhromaždili ľudia, ktorí sledovali horenie plynu 

a ochladzovanie priľahlej budovy do chvíle, 

kým plyn nahromadený v potrubí nevyhorel.  

 

 

 

 

 

Predsedníčka MO Matice slovenskej v Britishpedii             zap. 14.8.2020 
 

Do Britishpedie – Encyklopédie osobností Českej a Slovenskej 

republiky pribudlo aj meno predsedníčky Miestnej organizácie 

Matice slovenskej v Dubnici nad Váhom Jany Rybárovej.  

  

Encyklopédia osobností Českej a Slovenskej republiky zverejňuje 

životopisy ľudí z celého spektra profesií. Túto publikáciu je možné 

si vyhľadať a prečítať napríklad v Parlamentnej knižnici NR SR, v 

Štátnej vedeckej knižnici Košice či v Ústrednej knižnici SAV. 

Predsedníčka Miestnej organizácie Matice slovenskej v Dubnici 

nad Váhom Jana Rybárová je dlhodobo aktívna vo vedení tejto 

kultúrnej a osvetovej organizácie, pričom sa angažuje aj v iných 

sférach, najmä kultúrnych a občianskych.  

 

 

 

Dubnický urbár chce vyhlásiť chránené územie               zap. 15.8.2020 

 

Na Slovensku by malo vzniknúť súkromné chránené územie Langáčske skaly v 

katastrálnom území Dubnice nad Váhom. Malo by mať štvrtý stupeň ochrany a výmeru 

sedem hektárov. Pre TASR to uviedol predseda Urbárskeho pozemkového spoločenstva v 

Dubnici nad Váhom Juraj Vanko. 

 

„Domnievam sa, že sedem hektárov je dostatočný vklad na to, aby sme preukázali, že máme 

záujem na našich lesoch nielen hospodáriť a ťažiť tam drevo, ale aj niečo chrániť,“ hovorí Vanko. 

Súkromné chránené územie by malo chrániť lúčnu časť, kde rastie vzácna rastlina popolavec 

moravský, a priliehajúci les, kde sú staré bukovo-jaseňové porasty. Návrh na vyhlásenie 

chráneného územia pripravovali pracovníci z Chránenej krajinnej oblasti Strážovské vrchy. 

Langáčské skaly by mali mať štvrtý stupeň ochrany. Lokalita nemôže mať piaty, najprísnejší 

stupeň ochrany, pretože lúčny biotop si vyžaduje aktívny manažment. „Lúky sa musia kosiť. V 

opačnom prípade tam začnú rásť buriny a rastliny, ktoré by mohli uškodiť popolavcu 

moravskému,“ poznamenal Vanko. 

V septembri by návrh malo schváliť valné zhromaždenie urbáru, následne ho podajú na Okresný 

úrad Trenčín, odbor starostlivosti o životné prostredie.  

 

Zdroj: TASR 

Záber na miesto nehody zhotovený zo strechy 
záhradkárstva U Lukáčov 
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Srdce bude pomáhať deťom                   zap. 30.8.2020 

 

Veľké kovové srdcia slúžiace ako zberné miesta pre plastové 

vrchnáky môžete nájsť napríklad v uliciach Maďarska. Jedno 

pribudlo aj pred Cukrárňou Janka, ktorá sídli v Dubničanke. 

  

Za myšlienkou osadenia charitatívneho srdca stojí majiteľka 

cukrárne Jana Nitschneiderová: „Nedávno som našla na internete, 

že takéto obrovské srdcia majú v Maďarsku. Začala som teda 

pátrať, či niečo také funguje aj u nás. Skontaktovala som sa 

s výrobcami a srdiečko už má pri našej cukrárni svoje čestné 

miesto od začiatku septembra.“ 

Srdce zakúpila z vlastných zdrojov, obyvatelia doň môžu hádzať 

plastové vrchnáky. Po jeho naplnení poputujú peniaze potrebným. 

Deti, ktorým by mohli financie pomôcť, môžu navrhnúť samotný 

Dubničania.  

 

 

Dubnická poliklinika má 14 nových prístrojov              zap. 29.9.2020 
 

Financie na nové prvky vybavenia zdravotného strediska pochádzajú z Európskeho fondu 

regionálneho rozvoja. Najväčšiu položku v hodnote takmer 370-tisíc eur tvoria tri 

diagnostické prístroje: digitálny röntgenový prístroj, 3D stomatologický röntgenový 

prístroj a ultrasonografický prístroj najvyššej triedy pre komplexné vyšetrenie. 

 

Okrem nových röntgenov a ultrasonografu zamestnanci mestskej polikliniky už v týchto dňoch 

pracujú aj s novým vybavením zameraným na ambulantnú diagnostiku a liečbu. V rámci tohto 

vybavenia získala samospráva pre budovu mestskej polikliniky napríklad prístroj na ambulantnú 

rehabilitačnú elektroliečbu, výkonný laser s rázovou vlnou, prístroj na liečbu ultrazvukom, 

magnetoterapeutický prístroj, EKG prístroje s príslušenstvom či prístroj na meranie ABI indexu.  

 

 

V areáli bývalej ZŤS nesvieti časť lámp          zap. 28.10.2020 
 

Ľudia pracujúci v bývalom areáli ZŤS sa sťažujú na nefungujúce verejné osvetlenie. 

Ako upozorňujú, v priestore sa po zotmení necítia bezpečne a na cestu cez obrovský komplex 

si musia svietiť pod nohy len baterkami alebo mobilmi. Podľa predsedu spoločnosti, ktorá 

areál spravuje, situáciu riešia. 

 

V areáli bývalých Závodov ťažkého strojárstva sa nachádza zhruba 120 lámp, priestor osvetľuje 

však už len ich zlomok. Negatívne to vnímajú najmä zamestnanci približne 50 firiem, ktoré v 

areáli sídlia. 

„Je to zlé, osvetlenie by mali dať dokopy. Večer je tu tma, nie je to osvetlené, aj sa tu stalo zopár 

prípadov, že tu prepadli ľudí a okradli ich, najmä tých, ktorí išli z poobednej,“ upozornil 

zamestnanec jednej z firiem.  

„Ako štátna akciová spoločnosť si uvedomujeme spoločenskú zodpovednosť za množstvo 

spoločností, ktoré tu sú a generujú produkty pre krajinu, ako aj ďalšie firmy, ktoré dávajú prácu 

niekoľkým tisícom ľudí. Snažíme sa preto s mestom komunikovať a zatraktívniť celý tento 

priemyselný park,“ povedal šéf DMD Group Štefan  Škultéty. Podľa jeho slov však v súčasnosti 

nie je dostatok financií na komplexnú revitalizáciu ciest a osvetlenia. Možnosť získať peniaze vidí 
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v predaji nepotrebného majetku v podobe trávnatých plôch a budov a v dotáciách. Práve prebieha 

analýza, firma sa bude uchádzať aj o dotáciu z ministerstva hospodárstva.  

Okrem osvetlenia rezonuje na radnici aj otázka cestnej infraštruktúry v areáli. Cesty sú 

mimoriadne namáhané presunom ťažkých vozidiel, niektoré nemajú ani potrebnú šírku.  

„Stretli sme sa a mesto do toho investuje tak, že sme zabezpečili projektanta, ktorý pripravuje 

projekt dopravy v celom areáli, pretože nie všetky komunikácie po zásahoch niektorých 

súkromných vlastníkov vyhovujú z hľadiska šírkového usporiadania. Niektoré z komunikácií 

budeme schopní zachrániť a pripraviť na to, aby mohli slúžiť nielen ako vnútroareálové, ale aj 

ako účelové mestské komunikácie,“ vyjadril sa s k téme primátor mesta Peter Wolf. 

 

zdroj: mytrencin.sme.sk 
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Deti narodené v roku 2020 

 

     P.č. Meno Priezvisko 

1. Natália Alexová 

2. Nina Bakošová 

3. Alexandra Balážová 

4. Nina Balážová 

5. Adela Barcíková 

6. Tereza Bartová 

7. Zuzana Batková 

8. Matej Bednárik 

9. Zara Benko 

10. Damián Bielik 

11. Martin Blahút 

12. Jakub Blaško 

13. Stela Borovská 

14. Tomáš Bortel 

15. Kristián Brezáni 

16. Jakub Brezáni 

17. Nino Brezáni 

18. Mateo Brezík 

19. Emanuela Brozová 

20. Martin Bumbál 

21. Marko Burian 

22. Laura Burianská 

23. Michael Černuška 

24. Dorota Daňová 

25. Natália Daranská 

26. Michal Ďatko 

27. Izabela Dian 

28. Tessa Dobrotková 

29. Jakub Dohnanský 

30. Charlotte Dolinajová 

31. Renata Drhová 

32. Júlia Drieniková 

33. Emma Dubničková 

34. Hugo Ďurech 

35. Mia Dvorská 

36. Natália Dzurňáková 

37. Elena Fabianová 

38. Nicolas Fabuš 

39. Lukáš Gábel 

40. Júlia Galková 

41. Jakub Gašpar 

42. Kristian Gašparík 

43. Sára Gazdíková 

44. OIliver Gereg 

45. Jakub Gogora 

46. Martin Gračko 

47. Tamara Halašková 



104 
 

48. Izabela Hanáková 

49. Sára Hanková 

50. Teodor Hierweg 

51. Terézia Holbová 

52. Juraj Hrachovec 

53. Tomáš Hrnčiarik 

54. Alexander Hudec 

55. Oliver Huňa 

56. Ema Huňová 

57. Vanesa Chodúrová 

58. Emma Chudá 

59. Leia Jakabová 

60. Simon Jambor 

61. Dominik Janiga 

62. Jakub Janošík 

63. Hana Ježová 

64. Mariana Jiříčková 

65. Zara Kabeláčová 

66. Maxim Kolár 

67. Tamara Kopčanová 

68. Matej Kopšo 

69. Roman Körmendy 

70. Tamia Kostková 

71. Marko Košťál 

72. Šarlota Kováčová 

73. Viktória Kristínová 

74. Šimon Kríž 

75. Nathaniel Kroščen 

76. Sára Kršková 

77. Lenka Krupková 

78. Michal Kružliak 

79. Nina Kubán 

80. Klára Kučmínová 

81. Adam Kukuliaš 

82. Karolína Kuricová 

83. Michal Kvasnica 

84. Dávid Kvasnica 

85. Nikola Letková 

86. Sofia Lišiaková 

87. Ondrej Macháček 

88. Lilien Macharová 

89. Lukas Malich 

90. Adam Maník 

91. Andreas Maník 

92. Tomáš Marcin 

93. Marek Marček 

94. Samuel Martiš 

95. Dominik Marušinec 

96. Lukáš Mašlej 

97. Dominik Matuška 

98. Janka Melicherová 
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99. Michael Meňhart 

100. Milan Mikula 

101. Júlia Mikulová 

102. Dominik Mikušinec 

103. Elisabeth Milenković 

104. Jakub Milistenfer 

105. Mia Emily Mirgová 

106. Diana Mišovcová 

107. Matej Mizerák 

108. Jakub Monček 

109. Samuel Monček 

110. Liana Mošková 

111. Filip Mrážik 

112. Matias Murko 

113. Jozef Lukas Musil 

114. Oliver Nagy 

115. Peter Hugo Nemček 

116. Viktor Ondrejík 

117. Sofia Ongyiková 

118. Nela Orgoníková 

119. Oliver Osúch 

120. Adrián Pagáč 

121. Marián Pagáč 

122. Matúš Pagáč 

123. Terézia Pappová 

124. Chantal Parčiová 

125. Vanesa Pecuchová 

126. Melánia Pecuchová 

127. Peter Petko 

128. Samuel Petlach 

129. Karin Prekopová 

130. Michael Prno 

131. Jakub Prostinák 

132. Lora Prostináková 

133. Angelika Prüglerová 

134. Viktória Pružincová 

135. Elis Pšeneková 

136. Juliana Pupáková 

137. Vivien Melánia Rácová 

138. Andrej Raček 

139. Melánia Rafajová 

140. Mária Ragulová 

141. Eliška Rajníková 

142. Lea Mária Reháková 

143. Matej Remo 

144. Lukáš Remšík 

145. Jakub Reňo 

146. Lucas Riečický 

147. Samuel Sabol 

148. Peter Samaš 

149. Linda Sameková 
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150. Gréta Sedláková 

151. Dorota Sedlárová 

152. Hugo Seleši 

153. Nela Schniererová 

154. Vanda Siraňová 

155. Sára Slezáková 

156. Elena Sliacka 

157. Linda Srovnalová 

158. Karolína Stanková 

159. Adam Staňo 

160. Dorota Staňová 

161. Simona Stašáková 

162. Marta Strapková 

163. Filip Surovec 

164. Jakub Szücs 

165. Matúš Šagát 

166. Marek Šatka 

167. Patrícia Šenkýrová 

168. Leo Šepták 

169. Tamara Ševcechová 

170. Jasmína Ševčíková 

171. Matej Ševčiv 

172. Matej Ševela 

173. Filip Šiška 

174. Samuel Štefánek 

175. Alexej Štefánek 

176. Simona Štiffelová 

177. Marko Šukala 

178. Katarína Šuňalová 

179. Tereza Tichá 

180. David Toman 

181. Oskar Toman 

182. Timotej Tomáška 

183. Natasha Tomíková 

184. Charlotte Toráčová 

185. Martin Trenčan 

186. Sofia Trošková 

187. Eliška Truhlíková 

188. Artur Turza 

189. Elissa Tvrdá 

190. Teo Tybor 

191. Petra Valachová 

192. Stela Valachová 

193. Sofia Mia Velič 

194. Milan Veselý 

195. Dávid Vikartovský 

196. Peter Vlasák 

197. Martin Vozár 

198. Peter Vozár 

199. Lukáš Vranka 

200. Ema Vydrnáková 
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201. Júlia Zahradníková 

202. Peter Závodný 

203. Adam Zborovský 

204. Marko Živkovic 
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Občania, ktorí zomreli v roku 2020 

 

       P.č. Meno Priezvisko 
Rok 

narodenia  
1. Anton Antal 1941 

2. František Antala 1948 

3. Lídia Bačová 1927 

4. Emília Bagínová 1959 

5. Dagmar Bajcárová 1955 

6. Ivan Balážik 1946 

7. Anna Balážová 1948 

8. Tibor Balog 1942 

9. Peter Bartek 1990 

10. Ferdinand Baška 1947 

11. Štefan Batla 1958 

12. Lýdia Beláková 1946 

13. Vladimír Belan 1953 

14. Mária Beláňová 1936 

15. Ivan Bielik 1936 

16. Peter Bielik 1955 

17. Milan Blaško 1948 

18. Mária Bobotová 1949 

19. Erika Boorová 1936 

20. Vladimír Bosák 1947 

21. Markéta Botolová 1948 

22. Jan Bôbik 1948 

23. Augustín Brezina 1945 

24. Karol Bulla 1944 

25. Anna Cibuľová 1939 

26. Mária Cigáňová 1960 

27. Mária Cyprianová 1934 

28. Mária Čajkovičová 1953 

29. Milena Čechová 1960 

30. Emil Čišecký 1947 

31. Anna Čižmárová 1928 

32. Ján Čupalka 1964 

33. Mária Čuriková 1937 

34. Agnesa Daňová 1935 

35. Zdeněk Darda 1947 

36. Jozef Daško 1951 

37. Miroslav Demitra 1951 

38. Zdenko Didi 1976 

39. Marta Divácká 1941 

40. Ľubomíra Dobríkova 1964 

41. Jozef Donoval 1940 

42. Valéria Dopjerová 1941 

43. Peter Ďurček 1973 

44. Martina Dvorská 1991 

45. Emília Eliašová 1930 

46. Mária Énekesová 1983 
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47. Jozef Fait 1960 

48. Jarmila Faturíková 1958 

49. Mária Floreková 1931 

50. Jozef Floriš 1958 

51. Marta Fuleková 1941 

52. Emília Gáborová 1926 

53. Róbert Galko 1952 

54. Mária Galková 1954 

55. Emília Gallová 1957 

56. Emília Glosová 1931 

57. Vlasta Grambličková 1933 

58. Milan Gulík 1968 

59. Ján Habaň 1949 

60. Silvia Habánová 1930 

61. Štefan Habšuda 1964 

62. Ivan Havránek 1945 

63. Emil Heidlas 1936 

64. Alžbeta Heljenková 1931 

65. Ivan Herda 1941 

66. Jozef Hirtl 1934 

67. Anna Hlatká 1956 

68. Anna Hofierková 1943 

69. Viera Holbová 1943 

70. Štefan Hollý 1943 

71. Maria Horníková 1932 

72. Daniela Horváthová 1954 

73. Jozef Hrobár 1954 

74. Ľubomír Hudec 1956 

75. Anton Huňa 1939 

76. Anna Huňová 1933 

77. Břetislav Charvát 1958 

78. Oľga Chovancová 1957 

79. Ján Chudý 1956 

80. Pavlína Ilušáková 1933 

81. Mária Jacová 1934 

82. Mária Janáčková 1951 

83. Mária Janúšková 1927 

84. Oľga Ježiková 1943 

85. Ladislav Jonaštík 1944 

86. Viliam Juran 1940 

87. Jaroslav Jurásek 1931 

88. Jozef Jurenka 1952 

89. Janka Jurenová 1955 

90. František Jurík 1927 

91. Anna Kačíková 1961 

92. Ján Katreniak 1953 

93. Vladimír Kiška 1938 

94. Baltazár Kocúr 1938 

95. Helena Kolmanová 1949 

96. Tomaš Koníček 1978 

97. Miroslav Kopp 1951 
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98. Miroslav Kopp 1976 

99. Anna Korytinová 1944 

100. Helena Košťáliková 1936 

101. Mária Košťálová 1937 

102. Jozef Košút 1958 

103. Anton Králik 1979 

104. Ján Krásny 1955 

105. Magdalena Kristínová 1956 

106. Štefan Krška 1949 

107. Josef Kryl 1938 

108. Ľubomír Kubán 1969 

109. Imrich Kuciferec 1945 

110. Emília Kučerová 1951 

111. Pavol Kunert 1952 

112. Štefan Kupka 1934 

113. Valéria Kupková 1932 

114. Marta Kurucová 1948 

115. Štefan Kuzma 1969 

116. Anna Kvasničková 1930 

117. Mária Lászlová 1924 

118. Ján Laštinec 1952 

119. Iveta Ligasová 1962 

120. Igor Macháč 1996 

121. Miroslav Majerčák 1938 

122. Helena Majerechová 1932 

123. Miroslav Majtán 1948 

124. Vladimír Mako 1956 

125. Rudolf Malachovský 1964 

126. Anna Malíčková 1935 

127. Jozef Marek 1953 

128. Jaroslav Martišek 1934 

129. Vilma Martošová 1940 

130. Margita Masárová 1947 

131. Michal Masaryk 1945 

132. Kamil Matěj 1949 

133. Jolana Melišová 1951 

134. Margita Meňušová 1943 

135. Andrea Meravá 1983 

136. Jozef Miezga 1935 

137. Ida Miezgová 1963 

138. Marian Miko 1953 

139. Elisabeth Milenković 2020 

140. Tatiana Milová 1991 

141. Mária Mináriková 1937 

142. Bohuslav Mucska 1957 

143. Erich Mura 1944 

144. Albína Mutalová 1934 

145. Ladislav Németh 1947 

146. Zita Nevařilová 1952 

147. Margita Nováková 1927 

148. Edita Olešová 1934 
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149. Imrich Opát 1930 

150. Jozef Orlovský 1951 

151. Katarína Pagáčová 1968 

152. František Paholek 1959 

153. Jozef Palme 1949 

154. Andrej Pandi 1941 

155. Zdenka Pauerová 1951 

156. Ján Pažitka 1924 

157. Valéria Pénerová 1926 

158. Viliam Petráš 1925 

159. Stanislav Piaček 1943 

160. Marta Pištová 1951 

161. Jarmila Polláková 1957 

162. Jozef Poruban 1937 

163. Marcela Porubanová 1954 

164. František Porubčan 1927 

165. Angela Porubčanová 1925 

166. Terézia Porubská 1940 

167. Margita Prekopová 1929 

168. Miroslav Pribil 1942 

169. Anna Pribilová 1945 

170. Marta Prokešová 1948 

171. Stanislav Rác 1960 

172. Agnesa Radošinská 1929 

173. Ladislav Ragan 1959 

174. Florentína Rajcová 1942 

175. Martin Rehák 1951 

176. Mária Reháková 1933 

177. Marta Reháková 1934 

178. Milan Remenár 1945 

179. Jozef Rendek 1929 

180. Štefan Ridoško 1940 

181. Ján Riso 1927 

182. Katarína Rišková 1944 

183. Michal Selc 1932 

184. Bohumíl Schnircz 1931 

185. Božena Schnirczová 1957 

186. Jaroslav Schroner 1937 

187. Mária Siantová 1954 

188. Miroslav Siažik 1964 

189. Juraj Sijka 1948 

190. Agnesa Siranová 1934 

191. Jaroslav Slávik 1932 

192. Milan Slávik 1936 

193. Angela Soľavová 1927 

194. Marta Stachová 1939 

195. Martin Straka 1959 

196. Milan Straka 1943 

197. Ján Strapko 1937 

198. Antonia Strnadová 1938 

199. Matúš Suchár 1955 
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200. Matilda Svobodová 1929 

201. Anna Sýkorová 1941 

202. Anna Šamajová 1933 

203. Antónia Šatková 1952 

204. Anna Šinkovičová 1939 

205. Milan Šištík 1948 

206. Marta Šištíková 1951 

207. Ivan Škarpa  1960 

208. Ľudmila Škopková 1934 

209. Miroslav Škunda 1966 

210. Mária Šlosiarová 1933 

211. Mária Šlosiarová 1956 

212. Ľuboš Šmatlák 1964 

213. Helena Šuhajíkova 1940 

214. Pavol Šupák 1941 

215. Emília Šupáková 1951 

216. Marta Šusteková 1945 

217. Jozef Trubačík 1933 

218. Agnesa Truhlíková 1956 

219. Anna Ungerová 1937 

220. Milan Uškovič 1955 

221. Ján Václav 1939 

222. Jaromír Valenčík 1962 

223. Margita Vališíková 1932 

224. Miroslav Valjent 1964 

225. Monika Vašková 1936 

226. Matilda Viglášová 1930 

227. Margita Violová 1936 

228. Emilia Vojtková 1937 

229. Jozefa Volárová 1940 

230. Ladislav Vrana 1940 

231. Danuša Vranová 1950 

232. Kazimír Žáčik 1948 

233. Anton Žáčik 1928 

234. Irena Žalúdková 1938 

235. Marian Žiaček 1953 

236. Ján Živčic 1961 
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Kronika mesta Dubnica nad Váhom za rok 2020 obsahuje 113, stotrinásť strán. Jej prílohou je 

výročná správa mesta.        

 

Poznámka: skratka zap. (zapísané) pri dátume znamená, že udalosť sa viaže k dlhšiemu 

časovému úseku alebo je platná pre dlhšie obdobie, respektíve nie je platná pre konkrétny deň či 

dni. Dátum za skratkou zap. teda neznačí čas uskutočnenia udalosti, ale dátum zápisu do 

kroniky. 

 

 

Dubnica nad Váhom, 1.8.2021 
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